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av 
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Møtedato: 24.06.2021 
Møtestad: Teams 
Møtetid: 12:00 -  
 
Eventuelle forfall må meldast til https://www.alver.kommune.no/innhald/politikk-og-
hoyringar/politikk/melde-forfall-til-politiske-mote/ 
 
Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale. 

Det er spørjetime i starten av møtet. 
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Saksframlegg 

  
 
 
Saksnr.  Utval Møtedato 
070/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Godkjenning av  innkalling og saksliste 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
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Sakshandsamar:  
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Saksframlegg 

  
 
 
Saksnr.  Utval Møtedato 
071/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Godkjenning av møteprotokoll 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Møteprotokollen vert godkjent. 
 
 
 
Vedlegg i saken: 
10.05.2021 Protokoll - Alver kommunestyre - 06.05.2021 OFF 1556680 
 
 
 



Møteprotokoll
for

Alver kommunestyre

Møtedato: 06.05.2021
Møtestad: Teams
Møtetid: 1 2:00 - 1 7:00

Kl. 09:00-1 1 :30 arbeidsmøte samfunnsdelen
Kl. 1 2:00-1 2:1 5 ekstraordinær generalforsamling Meland utbyggingsselskap AS
ca.kl. 1 2:1 5 ordinær sakshandsaming

Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Jon Askeland SP Medlem
Sara Hamre Sekkingstad SP Ordførar
Jostein Hellestveit SP Medlem
Liv Hopland van der Kooij SP Medlem
May-Irene Wergeland SP Medlem
Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem
Vigdis Villanger SP Medlem
Laila Bjørge SP Medlem
Øyvind Oddekalv AP Varaordførar
Nina Bognøy AP Medlem
Jostein Borlaug AP Medlem
Anne Grete Eide AP Medlem
Kirsti Gjetle Floen AP Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Astrid Aarhus Byrknes KRF Medlem
Stian Lavik KRF Medlem
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem
Asle Hetlebakke KRF Medlem
Jogeir Romarheim KRF Medlem
Thea Risøy KRF Medlem
Christel Villanger Håland H Medlem
Kenneth Taule Murberg H Medlem
Thomas Larsen H Medlem
Ingrid Fjeldsbø H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Morten Klementsen UAVH Medlem
Yngve Walaker UAVH Medlem
Thore Helland UAVH Medlem
Maria Færø UAVH Medlem
Hege Nygård Dale UAVH Medlem
Heine Fyllingsnes H Medlem
Harald Breivik UAVH Medlem
Ståle Hopland UAVH Medlem
Roy Bø UAVH Medlem



Leif Johnsen MDG Medlem 

Maya Greve MDG Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 

Hendrik Weber R Medlem 

  

  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Ståle Juvik Hauge AP Medlem 

Malin Helene Andvik KRF Medlem 

Nils Marton Aadland H Medlem 

Terje Sletten-Hansen UAVH Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Øyvind Bratshaug H Medlem 

Torbjørn Taranger SV Medlem 

Andre Fresvik SV Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

May Britt Vågenes Gjerde SP Laila Bjørge 

Leif Gunnar Taule SP Jon Askeland 

Astrid Namtvedt Sylta AP Ståle Juvik Hauge 

Kjersti Vikebø Nesse AP møtte i generalfors. Anne Grete Eide 

Egil Magnar Eidsnes KRF Malin Helene Andvik 

Henning Fyllingsnes H Nils Marton Aadland 

Ole-Chistian Dale UAVH Erlend Nævdal 

Sandra Blommedal UAVH Ståle Hopland 

Tommy Tjensvold Øvretveit FRP Nina Stabell Øvreås 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Øyvind Bratshaug 

Anna Ulrika Nordlund SV Torbjørn Taranger 

Anita Bakken MDG Maya Greve 

  

Følgjande frå administrasjonen møtte: 

Anny Bastesen-kommunalsjef, Hogne Haugsdal-kommunalsjef, Leni Dale-kommunalsjef, 

Line Merete Valle-tenesteleiar, Martin W. Kulild-ass.rådmann, Tove-Mette Arnø Fyllingen-

sekretær, Ørjan Raknes Forthun-rådmann 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 

        

051/21 Godkjenning av  innkalling og saksliste 

052/21 Godkjenning av møteprotokoll 

053/21 Endring av Del Ill - Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider i Alver kommune - 

Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b 

054/21 Tiltak for meir kostnadseffektiv drift i helse og omsorg - oppfølging av PwC-

rapport 

055/21 Handsaming og prioritering av søknadar om spelemidlar/tilskot til lokale 

kulturbygg i Vestland fylkeskommune 2021 

056/21 Høyringsuttale - planprogram for regional plan for kultur, idrett og friluftsliv 

057/21 Oppretting av prisar til kultur, idrett og frivilligheit i Alver kommune - NY 

BEHANDLING 

058/21 Samarbeid- og profileringsavtale KnarvikMila og Alver kommune 



059/21 Føreseielegheitsvedtak for bruk av utbyggingsavtalar i Alver kommune 

060/21 Retningsliner for tilknyting til offentleg VA-anlegg i Alver kommune 

061/21 Retningsliner for bruk av momsavtaler i Alver kommune 

062/21 Lokale til E-sport 

063/21 Reglement for styring av investeringsprosjekt 

064/21 Mellombels tilrettelegging av areal ved Helsehuset 

065/21 Nytt mandat for Brannstasjon på Manger 

066/21 Leveranse av scenarioanalyse Nordhordland / Alver 

067/21 Forskrift for politivedtekter for Alver kommune 

068/21 Melding/orientering til kommunestyret 06.05.2021 

069/21 Universelt utforma tilkomst til dagsturhytta Sjøbua i Byngja - kostnad og 

finansiering 

  

 

051/21: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 051/21 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

052/21: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 052/21 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

053/21: Endring av Del Ill - Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider i Alver kommune - Sal 

og utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alkoholpolitisk plan 2020 -2024 Del III Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider - Sal og 

utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b vert endra til: 

Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk gruppe 1 på dagar før søn- og heilagdagar kan 

skje frå klokka 09.00 til klokka 18.00. Dette gjeld ikkje dagen før Kristi Himmelfartsdag. Påske-, 

pinse- og nyttårsaftan er salstida til klokka 16.00. 

 



Eldreråd 19.04.2021: 

Handsaming: 

Eldrerådet har ingen merknader til rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Samrøystes 

 

ER- 017/21 uttale: 

Eldrerådet har ingen merknader i saka. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 8 røyster, mot 1 røyst (Else Marie Dale-Krf) 

 

RMNF- 019/21 uttale: 

Ingen merknader. 

Utval for helse og omsorg 20.04.2021: 

Handsaming: 

Else Marie Skartveit Dale (KRF) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Som rådmannen sitt framlegg med følgjande endring: 

Setning som lyder som følgjande vert stroke: Dette gjeld ikkje dagen før Kristi Himmelfartsdag. 

 

Framlegg frå Skartveit Dale fekk 1 røyst og fall. 

Rådmannen sitt framlegg fekk 6 røyster og vart vedteke mot 1 røyst (Ese Marie Skartveit Dale 

(KRF). 

 

HO- 014/21 innstilling: 

Alkoholpolitisk plan 2020 -2024 Del III Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider - Sal og 

utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b vert endra til: 

Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk gruppe 1 på dagar før søn- og heilagdagar kan 

skje frå klokka 09.00 til klokka 18.00. Dette gjeld ikkje dagen før Kristi Himmelfartsdag. Påske-, 

pinse- og nyttårsaftan er salstida til klokka 16.00. 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for helse og omsorg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 053/21 Vedtak: 

Alkoholpolitisk plan 2020 -2024 Del III Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider - Sal og 

utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b vert endra til: 

Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk gruppe 1 på dagar før søn- og heilagdagar kan 

skje frå klokka 09.00 til klokka 18.00. Dette gjeld ikkje dagen før Kristi Himmelfartsdag. Påske-, 

pinse- og nyttårsaftan er salstida til klokka 16.00. 

054/21: Tiltak for meir kostnadseffektiv drift i helse og omsorg - oppfølging av PwC-rapport 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Det vert starta opp eit 4-årig administrativt prosjekt for leiing, kvalitetsforbetring og 

ressurseffektiv drift i sektor helse og omsorg som rapporterer undervegs fagleg til utval for 

helse og omsorg og på økonomi til formannskapet.  

Organisering av dag- og aktiviseringstilbodet for brukarar i habiliteringstenesta vert evaluert 

og samstundes vert det starta opp dialog med vekstbedrifter om mogleg utviding av 

tilbodet.  

Auka tal avlastingsplassar til barn og unge ved Kvasten bustad og avvikle kjøp av plassar 



hjå private aktørar. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Handsaming: 

Leni Dale-kommunalsjef orienterte i saka. 

Eldrerådet har ingen merknader til rådmannen sitt framlegg. 

 

ER- 020/21 uttale: 

Eldrerådet har ingen merknader. 

 

Ungdomsråd 19.04.2021: 

Handsaming: 

UR støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak. Samrøystes 

 

UR- 023/21 uttale: 

UR støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak.  

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Handsaming: 

Rådet støttar rådmannen sitt framlegg, og imøteser vidare involvering.  

På møtet vårt i juni kjem vi tilbake til representasjon i referansegrupper i prosjektet, og til korleis 

vi ønskjer at desse gruppene vert trekte inn. 

Det er viktig at det heilt frå starten av ligg til grunn at tenestemottakarane skal kunna leva 

aktive liv, med størst mogleg sjølvstende. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

RMNF- 017/21 uttale: 

Rådet støttar rådmannen sitt framlegg, og imøteser vidare involvering.  

På møtet vårt i juni kjem vi tilbake til representasjon i referansegrupper i prosjektet, og til 

korleis vi ønskjer at desse gruppene vert trekte inn. 

Det er viktig at det heilt frå starten av ligg til grunn at tenestemottakarane skal kunna leva 

aktive liv, med størst mogleg sjølvstende. 

 

Utval for helse og omsorg 20.04.2021: 

Handsaming: 

Kommunalsjef Leni Dale orienterte og svara på spørsmål. 

Utval for helse og omsorg vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

HO- 015/21 innstilling: 

Det vert starta opp eit 4-årig administrativt prosjekt for leiing, kvalitetsforbetring og 

ressurseffektiv drift i sektor helse og omsorg som rapporterer undervegs fagleg til utval for 

helse og omsorg og på økonomi til formannskapet. 

 

Organisering av dag- og aktiviseringstilbodet for brukarar i habiliteringstenesta vert evaluert 

og samstundes vert det starta opp dialog med vekstbedrifter om mogleg utviding av 

tilbodet. 

 

Auka tal avlastingsplassar til barn og unge ved Kvasten bustad og avvikle kjøp av plassar 

hjå private aktørar. 

 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Saka vert tatt vidare til endeleg avgjerd i kommunestyret. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 



Tilleggsframlegg frå Ø.Oddekalv-AP: 

Formannskapet ber om ei eiga sak når det som gjeld auka avlastingsplassar på Kvasten er 

nærmare konkretisert. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 038/21 innstilling: 

Det vert starta opp eit 4-årig administrativt prosjekt for leiing, kvalitetsforbetring og 

ressurseffektiv drift i sektor helse og omsorg som rapporterer undervegs fagleg til utval for 

helse og omsorg og på økonomi til formannskapet.  

Organisering av dag- og aktiviseringstilbodet for brukarar i habiliteringstenesta vert evaluert 

og samstundes vert det starta opp dialog med vekstbedrifter om mogleg utviding av 

tilbodet.  

Auka tal avlastingsplassar til barn og unge ved Kvasten bustad og avvikle kjøp av plassar 

hjå private aktørar. 

Formannskapet ber om ei eiga sak når det som gjeld auka avlastingsplassar på Kvasten er 

nærmare konkretisert. 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke  

 

Tilleggsframlegg frå H.Weber-R: 

Ansattes og brukergruppenes representanter involveres aktivt i prosjektet. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Nytt framlegg til vedtak (pkt 3 og 4) frå Sp. AP. KrF og H ved Ø.Oddekalv-AP: 

Kommunestyret ber om ei eiga sak om auka tal avlastingsplassar til barn og unge ved 

Kvasten bustad og avvikle kjøp av plassar hjå private aktørar. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 054/21 Vedtak: 

Det vert starta opp eit 4-årig administrativt prosjekt for leiing, kvalitetsforbetring og 

ressurseffektiv drift i sektor helse og omsorg som rapporterer undervegs fagleg til utval for 

helse og omsorg og på økonomi til formannskapet.  

Ansattes og brukergruppenes representanter involveres aktivt i prosjektet. 

Organisering av dag- og aktiviseringstilbodet for brukarar i habiliteringstenesta vert evaluert 

og samstundes vert det starta opp dialog med vekstbedrifter om mogleg utviding av 

tilbodet.  

Auka tal avlastingsplassar til barn og unge ved Kvasten bustad og avvikle kjøp av plassar 

hjå private aktørar. 

Kommunestyret ber om ei eiga sak om auka tal avlastingsplassar til barn og unge ved 

Kvasten bustad og avvikle kjøp av plassar hjå private aktørar. 

 

055/21: Handsaming og prioritering av søknadar om spelemidlar/tilskot til lokale kulturbygg i 

Vestland fylkeskommune 2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune prioriterer innkomne søknader til kulturbygg i Vestland som følgjer:  

 

(1) Manger ungdomslag: kjøkentilbygg til Solvang Ungdomshus  



 

(2) Alver kommune: lokalt kulturbygg som del av nye Alversund framtidige barneskule.  

 

Vurderinga er gjort med omsyn til føresetnadane i retningsliner for tilskot til kulturbygg frå 

Vestland fylkeskommune. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 20.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 019/21 innstilling: 

Alver kommune prioriterer innkomne søknader til kulturbygg i Vestland som følgjer:  

(1) Manger ungdomslag: kjøkentilbygg til Solvang Ungdomshus  

(2) Alver kommune: lokalt kulturbygg som del av nye Alversund framtidige barneskule.  

Vurderinga er gjort med omsyn til føresetnadane i retningsliner for tilskot til kulturbygg frå 

Vestland fylkeskommune. 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Hansaming: 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 055/21 Vedtak: 

Alver kommune prioriterer innkomne søknader til kulturbygg i Vestland som følgjer:  

(1) Manger ungdomslag: kjøkentilbygg til Solvang Ungdomshus  

(2) Alver kommune: lokalt kulturbygg som del av nye Alversund framtidige barneskule.  

Vurderinga er gjort med omsyn til føresetnadane i retningsliner for tilskot til kulturbygg frå 

Vestland fylkeskommune. 

056/21: Høyringsuttale - planprogram for regional plan for kultur, idrett og friluftsliv  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner høyringsinnspelet, slik det ligg føre i saka.   

Høyringsinnspelet vert oversendt i form av eit eige dokument, med saksframlegget som 

vedlegg.  

Eldreråd 19.04.2021: 

Handsaming: 
Kultursjef Eirik Bouwer Utne orienterte i saka. 

 

Mabel Johansen har utarbeidd eit notat om "Sosial bærekraft med fokus på barn og eldre", 

som ho la fram for eldrerådet. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak, med Mabel Johansen sitt 

notat knytt til eitt av fire sentrale plantema: Deltaking, medborgarskap og mangfald. 

 

Mabel Johansen sitt notat "Sosial bærekraft med fokus på barn og eldre",  

Utfordringene etter Covid-19. 

De fysiske møteplassene er borte.  

Folk har sluttet å gjøre ting sammen. 

Bruk av digitale verktøy er regelen både til hverdag og fest, i veldig stor grad. 

Vi vet ikke hvilken effekt dette har på barn som vokser opp i vår tid. Deres erfaring i 2020/21 

har vært fravær av møte mellom generasjoner og derfor er det behov for å se på hva som 

finnes av ressurspersoner i lokalmiljøet, til å formidle hvordan det var før corona: formidle 

lokale uteaktiviteter, uteleker, plasser mm. En må erkjenne at det har vært lite samhandling 

før corona-pandemien, og særlig nå i denne perioden. 



 

Utgangspunkt:  

Utfordringsnotat til Planstrategi for Alver kommune (s.53): 

Sitat: 

Det er hovedsaklig tre trender som påvirker den sosiale bærekrafta i Alver kommune de 

nærmeste årene og gir utfordringer mhp inkludering og integrering: 

·  Antall eldre vil øke kraftig 

·  Ungdomskullene blir større, allerede i dag er de store 

·  Innvandrere, el. barn av innvandrere, utgjør en større andel av befolkningen 

(sitat slutt) 

Dette er en potensiell ressurs for vårt lokalsamfunn! 

Men: 

24% av elevene svarer at de er veldig mye plaga av ensomhet, økende med lavere 

familieinntekt. Blant familier med dårlig råd er svaret 50%. 

Det er svært påkrevet å ta denne utviklingen på alvor! 

Antall eldre vokser. Den generelle helsetilstanden blant eldre er betydelig bedret de siste 

årene. Det betyr at eldre i dag har bedre forutsetninger for deltaking og aktivisering enn tidl. 

generasjoner. Deres ledige tid er en potensiell ressurs for barn og unge og lokalsamfunnet 

vårt. 

Menneskenes grunnleggende behov endrer seg lite! 

Hva som vil være nødvendig i framtiden for å lykkes i arbeidslivet (og familielivet) 

Hvilken kompetanse må styrkes: Det menneskelige – følelser, opplevelser og erfaringer – 

hvordan er det å leve og arbeide som mennesker? 

Hvordan håndtere det uventede – når omstendighetene er uforutsigbare? Hvilke 

kompetanser og styrker er viktig for å møte det uventede på en god måte? Verden er i 

økende grad kompleks og effektivitet er ikke nødvendigvis lenger den viktigste rettesnoren. 

F.eks. en pandemi: du kan planlegge for at det skal skje, men ikke når tid. 

 

Hva trenger vi da?  

Styrke kontakten/båndene mellom mennesker – bygge sterke og gode relasjoner – styrke og 

videreutvikle en kultur for at folk hjelper hverandre. 

Dette er også særdeles viktige ferdigheter å utvikle for det framtidige arbeidsliv, som våre 

barn og unge skal tre inn i, utforme og bidra positivt inn i. 

Utvikle og styrke en hjelpsomhetskultur – derfor er det særlig viktig at kvinner kommer på 

banen! (dette har jo tradisjonelt vært regnet som en styrke hos kvinner). 

En viktig kompetanse for framtiden er å kunne håndtere det uventede! Nesten alt vil fungere i 

framtiden også, men det uventede vil også skje, så hvordan forberede seg på det vi ikke vet 

vil komme? 

Dette lærer du ikke på skolen! Dette lærer du i livets skole – derfor er det nødvendig med økt 

samhandling barn, unge og eldre. 

Når samfunnet åpner opp igjen bør vi se på mulighetene for mer samhandling og hvordan 

eldre og barn kan knyttes bedre sammen. 

Dette vil også være helt i tråd med intensjonene i strategien Leve heile livet. 

 

ER- 022/21 uttale: 

Uttale frå eldrerådet: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg til høyringsuttale, med tillegg til notat lagt 

fram i møtet - knytt til plantema Deltaking, medborgarskap og mangfald. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF- 023/21 uttale: 

Ingen merknader. 

 



Ungdomsråd 19.04.2021: 

Handsaming: 

Tatt til orientering, samrøystes. 

 

UR- 020/21 uttale: 

Tatt til orientering. 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 20.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 026/21 innstilling: 

Alver kommunestyre godkjenner høyringsinnspelet, slik det ligg føre i saka.   

Høyringsinnspelet vert oversendt i form av eit eige dokument, med saksframlegget som 

vedlegg. 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 056/21 Vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner høyringsinnspelet, slik det ligg føre i saka.   

Høyringsinnspelet vert oversendt i form av eit eige dokument, med saksframlegget som 

vedlegg.  

057/21: Oppretting av prisar til kultur, idrett og frivilligheit i Alver kommune - NY BEHANDLING 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune innførar alternativ 4 - kulturpris og frivilligpris, slik det går fram av rådmann 

sitt framlegg.  

Prisane skal delast ut første gong i 2021. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Handsaming: 

Eileen Feste-spesialkonsulent for kulturutvikling, idrett og frivilligheit orienterte i saka. 

 

I tillegg til rådmannen sitt framlegg til vedtak (alt. 4 - kulturpris og frivilligpris) vart det i 

eldrerådet også sett fram alt. 1 i saksutgreiinga til avrøysting (tre prisar - kulturpris, idrettspris, 

frivilligpris). 

Seks medlemmar røysta for alternativ 1 - sett fram i møtet (Jostein Dale, Randi Eknes, Sigurd 

Knudsen, Einar Lygre, Reidun Taule, Kirsti Gjetle Floen). 

Rådmannen sitt framlegg (alt. 4) fekk 3 røyster (Olav Steinsland, Torhild Skage Syslak, Mabel 

Johansen) og fall. 

 

Eldrerådet støttar dermed alternativ 1 - med tre prisar (kulturpris, idrettspris og frivilligpris. 

 

ER- 018/21 uttale: 

Eldrerådet støttar alternativ 1 for oppretting av prisar i Alver kommune. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 



RMNF- 022/21 uttale: 

Ingen merknader. 

 

Ungdomsråd 19.04.2021: 

Handsaming: 

UR støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak.  

UR ber kontaktperson for UR om å sjå på moglegheit for oppretting av eigen "Ungdomspris - 

frå ungdomsrådet".  

Samrøystes 

 

UR- 021/21 uttale: 

UR støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak.  

UR ber kontaktperson for UR om å sjå på moglegheit for oppretting av eigen "Ungdomspris - 

frå ungdomsrådet".  

 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 20.04.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå Jostein Borlaug-Ap 

Alver kommune innførar alternativ 1  - kulturpris, idrettspris og frivilligpris. Prisane skal delast ut 

første gong i 2021. 

 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Jostein Borlaug-Ap, Sølvi Vatnøy-Krf, Anna Nordlund-SV) 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

Tilleggsframlegg frå Laila Bjørge- Sp: 

Tillegg til vedtak om kulturpris. Det vert utdelt kulturpris for både 2020 og 2021 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 018/21 innstilling: 

Alver kommune innførar alternativ 4 - kulturpris og frivilligpris, slik det går fram av rådmann 

sitt framlegg.  

Prisane skal delast ut første gong i 2021.  

Tillegg til vedtak om kulturpris. Det vert utdelt kulturpris for både 2020 og 2021 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart vedteke med 24 røyster (8 SP, 7 H, 7 

UAVH.og 2 MDG) 

 

Framlegg på vegne av AP og Krf ved J.Borlaug-AP: 

"Alver kommune innfører alternativ 1 - Tre likestilte prisar; kulturpris, idrettspris og frivilligpris. 

Prisane skal delast ut første gong i 2021." 

 

Framlegget fekk 21 røyster og fall (T.Helland-Uavh., R.Bø-Uavh., 2 FRP, A.Nordlund-SV, S.Toft-V, 

H.Weber-R, 7 AP og 7 KRF) 

 

KO- 057/21 Vedtak: 

Alver kommune innførar alternativ 4 - kulturpris og frivilligpris, slik det går fram av rådmann 

sitt framlegg.  



Prisane skal delast ut første gong i 2021.  

Det vert utdelt kulturpris for både 2020 og 2021 

058/21: Samarbeid- og profileringsavtale KnarvikMila og Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom KnarvikMila og Alver 

kommune, samt profileringsavtalen, slik desse ligg ved saka. 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 20.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 025/21 innstilling 

Alver kommunestyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom KnarvikMila og Alver 

kommune, samt profileringsavtalen, slik desse ligg ved saka. 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vert samrøystes vedteke. 

 

KO- 058/21 Vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom KnarvikMila og Alver 

kommune, samt profileringsavtalen, slik desse ligg ved saka. 

 

059/21: Føreseielegheitsvedtak for bruk av utbyggingsavtalar i Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Føreseielegheitsvedtak for bruk av utbyggingsavtalar i Alver kommune blir vedtatt slik det 

ligg føre i vedlegg 2.» 

Utval for næringutvikling og drift 21.04.2021: 

Handsaming: 
Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

ND- 042/21 uttale: 

Føreseielegheitsvedtak for bruk av utbyggingsavtalar i Alver kommune blir vedtatt slik det 

ligg føre i vedlegg 2. 

 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 040/21 innstilling: 

«Føreseielegheitsvedtak for bruk av utbyggingsavtalar i Alver kommune blir vedtatt slik det 

ligg føre i vedlegg 2.» 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 059/21 Vedtak: 

«Føreseielegheitsvedtak for bruk av utbyggingsavtalar i Alver kommune blir vedtatt slik det 

ligg føre i vedlegg 2.» 

 



 

060/21: Retningsliner for tilknyting til offentleg VA-anlegg i Alver kommune  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret vedtek følgjande retningsliner for plan- og bygningslova §§ 27-1 og 27-2 

om tilknyting til offentleg vass- og avløpsnett: 

 

1. Dersom kostnaden med tilkopling til både kommunalt vatn og avlaupsanlegg er større 

enn  2,5 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

 

2. Dersom kostnaden med tilkopling til berre kommunalt vatn eller berre kommunalt 

avløpsanlegg er større enn 2 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

 

3. Dersom det nyleg er gjort store investeringar i eksisterande private anlegg og desse 

anlegga fungerer tilfredsstillande, kan krav om tilknyting til offentleg anlegg utsettast med 

inntil 10 år. 

 

4. Summane i punkt 1 og 2 er rettleiande og gjeld for bustader.» 

 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 10 røyster (mot M.Klementsen-uavh., T.Sletten-

Hansen-uavh.og M.Færø-uavh.) 

 

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 

Det vert eit tilbod for allereie busette innbyggjarar i Alver kommune å kopla seg på offentlig 

VA, men ikkje eit pålegg. Kostnadar for eksisterande bebuarar vert for stor når ein også tek 

med sanering av eksisterande privat VA. 

 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh.og M.Færø-

uavh.) 

 

FO- 041/21 innstilling: 

«Kommunestyret vedtek følgjande retningsliner for plan- og bygningslova §§ 27-1 og 27-2 

om tilknyting til offentleg vass- og avløpsnett: 

1. Dersom kostnaden med tilkopling til både kommunalt vatn og avlaupsanlegg er større 

enn  2,5 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

2. Dersom kostnaden med tilkopling til berre kommunalt vatn eller berre kommunalt 

avløpsanlegg er større enn 2 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

3. Dersom det nyleg er gjort store investeringar i eksisterande private anlegg og desse 

anlegga fungerer tilfredsstillande, kan krav om tilknyting til offentleg anlegg utsettast med 

inntil 10 år. 

4. Summane i punkt 1 og 2 er rettleiande og gjeld for bustader.» 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 

«Kommunestyret vedtek følgjande retningsliner for plan- og bygningslova §§ 27-1 og 27-2 om 

tilknyting til offentleg vass- og avløpsnett: 

 

Dersom kostnaden med tilkopling til både kommunalt vatn og avlaupsanlegg er større enn 

1,25 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

Dersom kostnaden med tilkopling til berre kommunalt vatn eller berre kommunalt 

avløpsanlegg er større enn 1 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

Dersom det nyleg (dei siste 10 åra) er gjort store investeringar i eksisterande private anlegg og 

desse anlegga fungerer tilfredsstillande, kan krav om tilknyting til offentleg anlegg utsettast 



med inntil 15 år. 4. Summane i punkt 1 og 2 er rettleiande og gjeld for bustader. 

 

Framlegget fekk 12 røyster og fall (8 Uavh., 1 V, 1 R, 1 SV og Ø.Moldeklev-Frp.) 

 

Forslag frå SP, Ap, KrF og Høgre ved T.Larsen-H: 

Endre tredje punkt i Formannskapet sin innstilling til: 

3. Dersom det nyleg er gjort store investeringar i eksisterande private anlegg og desse 

anlegga fungerer tilfredsstillande, kan krav om tilknyting til offentleg anlegg utsettast med 

inntil 15 år. 

 

Framlegget vart vedteke med 40 røyster, mot 3 røyster (M.Klementsen-Uavh., R.Bø-Uavh. og 

Y.Walaker-Uavh.) 

 

Innstilling frå formannskapet med endring frå T.Larsen vart vedteke med 31 røyster (8 SP, 7 AP, 

7 H, 7 KRF, M.Greve-MDG og T.Øvretveit-FRP.) 

L.Johnsen deltok ikkje under votering av denne saka. 

 

KO- 060/21 Vedtak: 

«Kommunestyret vedtek følgjande retningsliner for plan- og bygningslova §§ 27-1 og 27-2 

om tilknyting til offentleg vass- og avløpsnett: 

1. Dersom kostnaden med tilkopling til både kommunalt vatn og avlaupsanlegg er større 

enn  2,5 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

2. Dersom kostnaden med tilkopling til berre kommunalt vatn eller berre kommunalt 

avløpsanlegg er større enn 2 G kan kommunen vurdere å godkjenne ei anna ordning. 

3. Dersom det nyleg er gjort store investeringar i eksisterande private anlegg og desse 

anlegga fungerer tilfredsstillande, kan krav om tilknyting til offentleg anlegg utsettast med 

inntil 15 år. 

4. Summane i punkt 1 og 2 er rettleiande og gjeld for bustader.» 

 

 

061/21: Retningsliner for bruk av momsavtaler i Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Retningsliner for inngåing av mva-avtalar som ledd i gjennomføring av arealplanar i Alver 

kommune blir vedtatt slik dei ligg føre i vedlegg 1.» 

Utval for næringutvikling og drift 21.04.2021: 

Handsaming: 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtok. 

 

ND- 043/21 uttale: 

Retningsliner for inngåing av mva-avtalar som ledd i gjennomføring av arealplanar i Alver 

kommune blir vedtatt slik dei ligg føre i vedlegg 1. 

 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FO- 039/21 innstilling: 

«Retningsliner for inngåing av mva-avtalar som ledd i gjennomføring av arealplanar i Alver 

kommune blir vedtatt slik dei ligg føre i vedlegg 1.» 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstilling frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

Ø-Moldeklev-FRP var ikkje tilstades under røysting i denne saka. 



 

 

KO- 061/21 Vedtak: 

«Retningsliner for inngåing av mva-avtalar som ledd i gjennomføring av arealplanar i Alver 

kommune blir vedtatt slik dei ligg føre i vedlegg 1.» 

062/21: Lokale til E-sport 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune avsluttar arbeidet med å finne lokale til Alver E-sport då intensjonen med 

verbalpunktet er rekna som oppfylt. 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 044/21 innstilling: 

 Alver kommune avsluttar arbeidet med å finne lokale til Alver E-sport då intensjonen med 

verbalpunktet er rekna som oppfylt. 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innsillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke 

 

KO- 062/21 Vedtak: 

Alver kommune avsluttar arbeidet med å finne lokale til Alver E-sport då intensjonen med 

verbalpunktet er rekna som oppfylt. 

063/21: Reglement for styring av investeringsprosjekt 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek reglement for styring av investeringsprosjekt slik det ligg føre i 

vedlegg til saka. 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke (A.Byrknes-KRF var ikkje tilstades under 

røystinga) 

 

FO- 042/21 innstilling: 

Kommunestyret vedtek reglement for styring av investeringsprosjekt slik det ligg føre i 

vedlegg til saka. 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 063/21 Vedtak: 

Kommunestyret vedtek reglement for styring av investeringsprosjekt slik det ligg føre i 

vedlegg til saka. 

064/21: Mellombels tilrettelegging av areal ved Helsehuset 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret løyver kr 2,3 mill til arrondering og mellombels opparbeiding av areal 

mellom Helsehuset og Kvassnesstemma, GBNR 188/370, 188/737.  



Av dette utgjer kr 0,5 mill eks mva kostnader til VA og kr 1,8 mill eks mva kostnader til veg. 

Investeringsbudsjettet for 2021 vert auka med kr 0,5 mill på VA (ekskl. mva) og kr 2,25 mill på 

veg (inkl. mva). 

Auken vert finansiert med bruk av lånemidlar med kr 2,3 mill og auke i mva-refusjon på kr 

0,45 mill.» 

 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Orientering ved eigedomssjef Line Valle. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 043/21 innstilling: 

«Kommunestyret løyver kr 2,3 mill til arrondering og mellombels opparbeiding av areal 

mellom Helsehuset og Kvassnesstemma, GBNR 188/370, 188/737.  

Av dette utgjer kr 0,5 mill eks mva kostnader til VA og kr 1,8 mill eks mva kostnader til veg. 

Investeringsbudsjettet for 2021 vert auka med kr 0,5 mill på VA (ekskl. mva) og kr 2,25 mill på 

veg (inkl. mva). 

Auken vert finansiert med bruk av lånemidlar med kr 2,3 mill og auke i mva-refusjon på kr 

0,45 mill.» 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Orientering ved eigedomssjef Line M.Valle 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 064/21 Vedtak: 

«Kommunestyret løyver kr 2,3 mill til arrondering og mellombels opparbeiding av areal 

mellom Helsehuset og Kvassnesstemma, GBNR 188/370, 188/737.  

Av dette utgjer kr 0,5 mill eks mva kostnader til VA og kr 1,8 mill eks mva kostnader til veg. 

Investeringsbudsjettet for 2021 vert auka med kr 0,5 mill på VA (ekskl. mva) og kr 2,25 mill på 

veg (inkl. mva). 

Auken vert finansiert med bruk av lånemidlar med kr 2,3 mill og auke i mva-refusjon på kr 

0,45 mill.» 

 

065/21: Nytt mandat for Brannstasjon på Manger 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek nytt mandat slik det ligg føre i vedlegg til saka 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 045/21 innstilling: 

Kommunestyret vedtek nytt mandat slik det ligg føre i vedlegg til saka 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 065/21 Vedtak: 



Kommunestyret vedtek nytt mandat slik det ligg føre i vedlegg til saka 

 

066/21: Leveranse av scenarioanalyse Nordhordland / Alver 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 Kommunestyret tar scenarioanalysen Nordhordland/Alver til orientering 

 Alver kommune skal nytte scenarioanalysen som eit kunnskapsgrunnlag for 

planprosessar, strategiar og aktuelle utviklingsprosessar i åra framover. 

Utval for næringutvikling og drift 21.04.2021: 

Handsaming 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande tilleggsframlegg i møtet: 

Med bakgrunn i anbefalingane i Scenarioanalysen for Nordhordland/Alver, vil kommunestyret 

i Alver kommune peika på følgjande: 

 

1. Alver og Nordhordland må ha eit høgt fokus på næringsutvikling i regionen, mellom 

anna med tanke på arbeidsplassutvikling i området.  

2. Regional satsning på næringsutvikling må ha Fensfjordbassenget som hovudmotor.  

3. Det må arbeidast på alle nivå med å følgja anbefalingane frå Scenarioanalysen.  

4.  Regionen må arbeida med merkevareposisjonering og markedsføring av Nordhordland 

som attraktiv næringsregion, i tråd med anbefalingane. 

5. Når det gjeld rolleavklaring mellom regionalt nivå, kommunalt nivå, industriutviklingsselskap, 

og næringslivet generelt, meiner utvalet dette er ei god anbefaling. Utvalet ønskjer at ein på 

regionalt nivå etablerer eit eige organ som har fokus på strategisk posisjonering, 

vertskapsattraktivititet og storskalafordeler for næringsutvikling. Eit slikt organ bør ha 

representasjon frå folkevald side, regional/kommunal administrasjon, næringsutviklarar, og 

næringslag. Dette organet må samhandla med alle dei ulike nivåa frå anbefalingane i 

rapporten.  

6. Regionen bør setja seg konkrete mål for dei komande åra, og eit slikt organ som er nemnd 

over bør m.a. få i oppgåve å arbeida med dette.  

 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Utvaet vedtok samrøystes Stian Lavik (KRF) sitt tilleggsframlegg. 

 

ND- 045/21 innstilling: 

 Kommunestyret tar scenarioanalysen Nordhordland/Alver til orientering 

 Alver kommune skal nytte scenarioanalysen som eit kunnskapsgrunnlag for 

planprosessar, strategiar og aktuelle utviklingsprosessar i åra framover. 

 

Med bakgrunn i anbefalingane i Scenarioanalysen for Nordhordland/Alver, vil 

kommunestyret i Alver kommune peika på følgjande: 

1. Alver og Nordhordland må ha eit høgt fokus på næringsutvikling i regionen, mellom 

anna med tanke på arbeidsplassutvikling i området.  

2. Regional satsning på næringsutvikling må ha Fensfjordbassenget som hovudmotor.  

3. Det må arbeidast på alle nivå med å følgja anbefalingane frå Scenarioanalysen.  

4.  Regionen må arbeida med merkevareposisjonering og markedsføring av Nordhordland 

som attraktiv næringsregion, i tråd med anbefalingane. 

5. Når det gjeld rolleavklaring mellom regionalt nivå, kommunalt nivå, 

industriutviklingsselskap, og næringslivet generelt, meiner utvalet dette er ei god 

anbefaling. Utvalet ønskjer at ein på regionalt nivå etablerer eit eige organ som har fokus 

på strategisk posisjonering, vertskapsattraktivititet og storskalafordeler for næringsutvikling. 

Eit slikt organ bør ha representasjon frå folkevald side, regional/kommunal administrasjon, 

næringsutviklarar, og næringslag. Dette organet må samhandla med alle dei ulike nivåa 

frå anbefalingane i rapporten.  

6. Regionen bør setja seg konkrete mål for dei komande åra, og eit slikt organ som er 



nemnd over bør m.a. få i oppgåve å arbeida med dette.  

 

 

Utval for næringutvikling og drift 28.04.2021: 

Handsaming: 

Ny handsaming i utval for næringsutvikling og drift - Tydeleggjering av vedtak i sak 045/21 i 

ND: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg til innstilling i saka: 

Kommunestyret tek scenarioanalysen Nordhordland/Alver til orientering. 

Alver kommune skal nytte scenarioanalysen som eit kunnskapsgrunnlag for planprosessar, 

strategiar og aktuelle utviklingsprosessar i åra framover. 

 

Med bakgrunn i anbefalingane i Scenarioanalysen for Nordhordland/Alver, vil kommunestyret 

i Alver kommune peika på følgjande: 

 

1. Alver og Nordhordland må ha eit høgt fokus på næringsutvikling i regionen, mellom 

anna med tanke på arbeidsplassutvikling i området. 

 

2. Regional satsning på næringsutvikling må ha Fensfjordbassenget som hovudmotor. 

 

3. Det må arbeidast på alle nivå med å følgja anbefalingane frå Scenarioanalysen. 

 

4. Regionen må arbeida med merkevare-posisjonering og marknadsføring av Nordhordland 

som attraktiv næringsregion, i tråd med anbefalingane. 

 

5. Når det gjeld rolleavklaring mellom regionalt nivå, kommunalt nivå, industriutviklingsselskap, 

og næringslivet generelt, meiner Alver kommune dette er ei god anbefaling. 

Kommunestyret ønskjer at ein vurderer på regionalt nivå å etablera eit eige organ som har 

kompetanse og fokus på strategisk posisjonering, vertskapsattraktivitet og storskalafordeler for 

næringsutvikling, i tråd med anbefalingane i rapporten. Eit slikt regionalt organ bør ha 

representasjon frå folkevald side, regional/kommunal administrasjon, næringsutviklarar, og 

næringslag. Dette organet må samhandla med alle dei ulike nivåa frå anbefalingane i 

rapporten. 

Kommunestyret i Alver vil støtta Regionrådet sitt vedtak frå 16.april 2021 om å setja ned ei 

arbeidsgruppe som skal arbeida vidare med dette. 

 

6. Regionen bør setja seg konkrete mål for dei komande åra, og dersom ein opprettar eit 

organ som er nemnd over bør dette organet m.a. få i oppgåve å arbeida med dette. 

 

Stian Lavik (KRF) sitt framlegg i møtet vart sett opp mot utvalet sitt vedtak i sak 045/21.  

Lavik sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

ND- 049/21 innstilling: 

Kommunestyret tek scenarioanalysen Nordhordland/Alver til orientering. 

Alver kommune skal nytte scenarioanalysen som eit kunnskapsgrunnlag for planprosessar, 

strategiar og aktuelle utviklingsprosessar i åra framover. 

 

Med bakgrunn i anbefalingane i Scenarioanalysen for Nordhordland/Alver, vil 

kommunestyret i Alver kommune peika på følgjande: 

 

1. Alver og Nordhordland må ha eit høgt fokus på næringsutvikling i regionen, mellom 

anna med tanke på arbeidsplassutvikling i området.   

 

2. Regional satsning på næringsutvikling må ha Fensfjordbassenget som hovudmotor.   

 

3. Det må arbeidast på alle nivå med å følgja anbefalingane frå Scenarioanalysen.   



 

4. Regionen må arbeida med merkevare-posisjonering og marknadsføring av 

Nordhordland som attraktiv næringsregion, i tråd med anbefalingane.  

 

5. Når det gjeld rolleavklaring mellom regionalt nivå, kommunalt nivå, 

industriutviklingsselskap, og næringslivet generelt, meiner Alver kommune dette er ei god 

anbefaling. 

Kommunestyret ønskjer at ein vurderer på regionalt nivå å etablera eit eige organ som har 

kompetanse og fokus på strategisk posisjonering, vertskapsattraktivitet og storskalafordeler 

for næringsutvikling, i tråd med anbefalingane i rapporten. Eit slikt regionalt organ bør ha 

representasjon frå folkevald side, regional/kommunal administrasjon, næringsutviklarar, og 

næringslag. Dette organet må samhandla med alle dei ulike nivåa frå anbefalingane i 

rapporten. 

Kommunestyret i Alver vil støtta Regionrådet sitt vedtak frå 16.april 2021 om å setja ned ei 

arbeidsgruppe som skal arbeida vidare med dette.  

 

6. Regionen bør setja seg konkrete mål for dei komande åra, og dersom ein opprettar eit 

organ som er nemnd over bør dette organet m.a. få i oppgåve å arbeida med dette. 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå S.Lavik-KRF: 

Kommunestyret utset handsaming av sak 066/21 om scenarioanalysen for 

Nordhordland/Alver. Saka blir teken opp igjen til drøfting og evt. uttale i neste politiske runde, 

i næringsutvalet og i kommunestyret.  

 

Framlegget fekk 9 røyster og fall (2 MDG, 1 SV og 6 KRF) 

 

Innstilling frå utval for næringsutvikling og drift fekk 9 røyster og fall (2 MDG, 1 SV og 6 KRF) 

 

Forslag frå SP, Ap, Høgre, FrP og uavh. ved T.Larsen-H: 

Kommunestyret tek scenarioanalysen Nordhordland/Alver til orientering. Det er viktig å ha eit 

høgt fokus på næringsutvikling i regionen, mellom anna med tenke på arbeidsplassutvikling. 

Alver kommune skal nytte scenarioanalysen som eit kunnskapsgrunnlag for planprosessar, 

strategiar og aktuelle utviklingsprosessar, og kjem tilbake til mål og tiltak i kommuneplanen sin 

samfunnsdel og strategisk næringsplan. 

Kommunestyret viser til vedtak i Regionrådet 16.04.21 med å setje ned ei arbeidsgruppe som 

skal arbeide vidare med scenarioanalysen. Alver kommune vil aktivt følgje opp dette 

arbeidet. 

 

Framlegget vart vedteke med 35 røyster (8 SP, 7 AP, 7 H, 9 Uavh., 2 FRP, 1 V og 1 R.) 

 

KO- 066/21 Vedtak: 

Kommunestyret tek scenarioanalysen Nordhordland/Alver til orientering. Det er viktig å ha 

eit høgt fokus på næringsutvikling i regionen, mellom anna med tenke på 

arbeidsplassutvikling. 

Alver kommune skal nytte scenarioanalysen som eit kunnskapsgrunnlag for planprosessar, 

strategiar og aktuelle utviklingsprosessar, og kjem tilbake til mål og tiltak i kommuneplanen 

sin samfunnsdel og strategisk næringsplan. 

Kommunestyret viser til vedtak i Regionrådet 16.04.21 med å setje ned ei arbeidsgruppe 

som skal arbeide vidare med scenarioanalysen. Alver kommune vil aktivt følgje opp dette 

arbeidet. 

 

067/21: Forskrift for politivedtekter for Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Formannskapet oversender framlegg til politivedtekter for godkjenning i kommunestyret, 



med følgjende formulering knytt til tigging: 

 

 

 

Alver formannskap 22.04.2021: 

Handsaming: 

Formulering i rådmannen sitt framlegg - innstilling frå formannskapet vert endra til 

kommunestyret. 

Rådmannen sitt framlegg med endring vart samrøystes vedteke. 

 

Tilleggsframlegg frå AP og KrF ved Ø.Oddekalv-AP: 

Tigging utgår frå vedtektene. (§2-4 vert tatt vekk, og dei påfølgjande paragrafane blir 

oppdaterte med rett nummer) 

 

Framlegget vart vedteke med 9 røyster (mot T.Larsen-H, N.Øvreås-FRP, I.Fjeldsbø-H og 

T.Sletten-Hansen-Uavh.) 

 

Tilleggsframlegg frå T.Larsen-H: 

§2-4. Tigging skal lyde: 

Tigging på offentleg stad eller frå hus til hus, kan berre skje etter at det først er sendt melding 

til 

politiet som kan setja vilkår om tid og stad for tigginga. 

 

Framlegget fekk 4 røyster og fall (T.Larsen-H, N.Øvreås-FRP, I.Fjeldsbø-H og T.Sletten-Hansen-

Uavh.) 

 

FO- 046/21 innstilling: 

Kommunestyret oversender framlegg til politivedtekter for godkjenning i kommunestyret, 

med følgjende formulering knytt til tigging: 

Tigging utgår frå vedtektene. (§2-4 vert tatt vekk, og dei påfølgjande paragrafane blir 

oppdaterte med rett nummer) 

 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 30 røyster 

 

Framlegg frå T.Larsen-H: 

§2-4. Tigging skal lyde: 

Tigging på offentleg stad eller frå hus til hus, kan berre skje etter at det først er sendt melding 

til politiet som kan setja vilkår om tid og stad for tigginga. 

 

Framlegget fekk 14 røyster og fall (7 H, 2 FRP, S.Hopland-Uavh., Y.Walaker-Uavh., R.Bø-Uavh., 

H.Dale-Uavh. og E.Nævdal-Uavh.) 

 

KO- 067/21 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner framlegg til politivedtekter for Alver kommune, med følgjende 

formulering knytt til tigging: 

Tigging utgår frå vedtektene. (§2-4 vert tatt vekk, og dei påfølgjande paragrafane blir 

oppdaterte med rett nummer) 

 

068/21: Melding/orientering til kommunestyret 06.05.2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 



Meldinga vert teke til orientering 

Alver kommunestyre 06.05.2021: 

Handsaming: 

Under meldingar i ettertid: ta med protokollar frå møta i regionrådet, gjennomgang av kva 

som skal leggjast fram under meldingar. 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 068/21 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering 

069/21: Universelt utforma tilkomst til dagsturhytta Sjøbua i Byngja - kostnad og finansiering  

Ikkje off. jf.off.lova § 23 3. ledd 
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Saksframlegg 

  
 
 
Saksnr.  Utval Møtedato 
072/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Melding/orientering frå kontrollutvalet 
 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 
Meldinga vert teke til orientering. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
 
 

 
Vedlegg i saken: 
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Alver kontrollutval

Møteprotokoll

Møtedato: 31. mai 2021 kl. 09:00 –15.30
Stad: Formannskapssalen, Frekhaug

Tilstade: Jimmy Pasali (leiar), Harald Breivik (nestleiar), Karolina Vaktskjold (medlem),
Rolf Sandstad (medlem), Solbjørg Åmdal Sandvik (medlem),
Margrethe Aven Storheim (medlem) og Dag Erik Hagesæter (vara for
Tveranger)

Forfall: Arild Tveranger (medlem)

Innkalla: Ordførar Sara Sekkingstad, Rådmann Ørjan Raknes Forthun, Kommunalsjef
samfunnsutvikling Hogne Haugsdal (til sak 23/21), Kommuneadvokat Jarle
Landås (til sak 24/21), Rådgjevar HR og utvikling Marianne Stolpe (til sak
26/21)

Revisor: Statsautorisert revisor Harald Sylta ogforvaltningsrevisor Magnus Nedrelid
Heggen, KPMG (via Teams frå kl. 12.00)

Sekretær: Tonje Husum Aarland og Bent Gunnar Næss, Region Nordhordland IKS

20/21 Godkjenning av innkalling og sakliste til møtet 31. mai 2021

Saksopplysingar:
Innkalling og sakliste til møtetvert lagt fram til godkjenning.

Framlegg til vedtak:
Innkalling og sakliste til møte i kontrollutvalet 31. mai2021 er godkjent.

Behandling i møte:
Ingen merknader til innkalling og sakliste til møtet.

Samrøystes vedtak:
Innkalling og sakliste til møte i kontrollutvalet 31. mai 2021 er godkjent.

https://www.alver.kommune.no/
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21/21 Godkjenning av protokoll frå møte 26. april 2021

Saksvedlegg:
Møteprotokoll frå møtet 26.04.2021

Saksopplysingar:
Møteprotokollen frå førre møtet vert lagt fram til godkjenning.

Framlegg til vedtak:
Møteprotokoll frå møtet 26.04.2021 er godkjent slik den ligg føre.

Behandling i møte:
Ingen merknader til møteprotokollen frå førre møtet.

Samrøystes vedtak:
Møteprotokoll frå møtet 26.04.2012 er godkjent slik den ligg føre.

22/21 Skriv og meldingar

Saksopplysingar:
Ingen skriv og meldingar til møtet.

Framlegg til vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

Behandling i møte:
Ingen skriv og meldingar til møtet.

Samrøystes vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

https://www.alver.kommune.no/
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23/21 Orientering om planstrategi 2020 - 2023

Saksvedlegg:
Planstrategi 2020 –2023, Alver kommune

Saksopplysingar:
Kontrollutvalet vedtok i sak 17/21 å utsette den planlagde orienteringa om
planstrategi til dette møtet.

Kommunal planstrategi er eit verktøy for politisk prioritering av planinnsatsen, for å sikre
ei ressurseffektiv og målretta planlegging. Planstrategien skal drøfte utviklingstrekk i
kommunen, og tek stilling til kva samfunnsutfordringar som skal møtes av nye, eller
revidering av eksisterande planar.

Alver kommunestyret vedtok planstrategi for Alver kommune i sak 28/20, og har vedteke
endringar i planen i sak 039/21 i møtet 25.03.2021.

Administrasjonen er beden om å orientere nærare om planstrategi 2020 –2023.

Framlegg til vedtak:
Kontrollutvalettek saka til orientering.

Behandling i møte:
Kommunalsjef samfunnsutvikling Hogne Haugsdal orienterte om kommunal
planstrategi og omtala nærare:
- Plan- og bygningslova § 10-1 og krav kring 4-årig rullering av planstrategien
- Plansystemet og prosessregler for kommuneplanar og kommunedelplanar
- Arealdelen og prosessen for denne knytt til medverknad og høyring
- Nasjonale føringar og forventingar til kommunal planlegging
- Analysegrunnlag og vurdering av planbehov
- Planstrategi vedteke 14. mai 2020 og revidert 25. mars 2021
- Sentrale planar og analysar; samfunnsplan gjev dei overordna strategiane, medan
handlingsplanen er den konkrete gjennomføringa
- Medverknad; innspel i løpet av planprosessar (plb. § 5-1)
- Koplinga mellom planar og økonomiplanen, og bruk av Framsikt som digitalt verktøy
for å sikre samanheng i planlegginga, gjennomføringa og rapporteringa
- Byvekstavtalen og forpliktingar kring dei nasjonale retningslinene
- Samfunnsdelen av kommuneplanen vert lagt på høyring i september.

Kontrollutvalet stilte spørsmål og fekk svar.

Samrøystes vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

https://www.alver.kommune.no/
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24/21 Orientering om reguleringsplan for Bressvika

Saksvedlegg:
Forskrifter til reguleringsplan for boligfelt i Bressvika, Alver kommune

Saksopplysingar:
Kontrollutvalet fekk under skriv og meldingar i sak 13/21 orientering om ei
henvending knytt til reguleringsplan for Bressvika og spørsmål handsama i sak 28/14 i
Radøy kontrollutval.

I planregisteret på Nordhordlandskart kan ein finne oversikt over reguleringsplanar,

kommune(del)planar og arealplanar som er under arbeid:Planregister

(nordhordlandskart.no). Her ligg mellom anna forskrifter til reguleringsplan for bustadfelt i
Bressvika.

Administrasjonen vil i møtet gje ei orientering om reguleringsplanen for Bresvika og

prosessen kring denne.

Framlegg til vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

Behandling i møte:
Kommuneadvokat Jarle Landås (tidl. rådmann i Radøy kommune) orienterte nærare
om reguleringsplan for Bressvika, og peika mellom anna på:
- Kompleksiteten i saka
- Reguleringsplanen for Bressvika var handsama av kommunestyret i Radøy kommune
i møtet 11.10.2001. Kommunestyret vedtok reguleringsplanen med eit motsegn frå
Fylkesmannen datert februar 2001. Det betydde at reguleringsplanen ikkje var gyldig
og måtte følgjast opp for å få endeleg godkjenning av reguleringsplanen.
- Etter forhandlingar med Fylkesmannen og endringar i planen ble motsegnet trekt av
Fylkesmannen 10.09.2002.
- Reviderte plandokument ble kun handsama i hovudutvalet for plan, landbruk og
teknisk, og ikkje av kommunestyret.
- Fylkesmannen har etter klagehandsaming om planen lagt til grunn at reviderte
plandokument ble godkjent av kommunestyret i Radøy 28.11.2002;

«Fylkesmannen legg til grunn at sakshandsaminga har vore utradisjonell i dette
tilfellet, ved at planen i første omgang vart vedteken trass i at det låg føre motsegn
frå Miljøvernavdelinga. (…)

https://www.alver.kommune.no/
https://www.nordhordlandskart.no/pr
https://www.nordhordlandskart.no/pr
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Fylkesmannen meiner likevel ikkje at feilen i dette tilfellet har hatt innverknad på det
endelege vedtaket i saka, det framgår såleis av Miljøvernavdelinga sitt brev datert
10.09.2002 at kommunen ved justering av planen har teke omsyn til motsegna.
Fylkesmannen har og vektlagt at planforslaget vart lagt fram for kommunestyret på
ny den 28.11.2002 for klagehandsaming/endeleg godkjenning.»

- Det vart i 2004 søkt om mindre endring av reguleringsplanen som vart godkjent,
med utgangspunkt i den vedtekne reguleringsplanen etter Fylkesmannen sin
endelege vurdering av saka.
- Fagetaten i Alver kommune har fått avklaringar frå Fylkesmannen for spørsmål til
reguleringsplanen, og følgjer opp den vedtekne reguleringsplanen og løpande
sakshandsaming knytt til denne.

Kontrollutvalet stilte spørsmål og fekk svar. Statsforvaltaren (tidl. Fylkesmannen) har
gitt sin vurdering i saka og lagt til grunn at den reviderte reguleringsplanen som vart
godkjent av kommunestyret 28.11.2002 har vore gjeldande, samt med ei mindre
endring i 2004.

Kontrollutvalet viser elles til saka som vart handsama i Radøy kontrollutval i sak 28/14
og vil etter handsaminga i dag ikkje legge til noko nytt til dei vurderingane som vart
gjort i 2014.

Samrøystes vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering, og viser til konklusjonen gjort i kontrollutvalet
i Radøy kommune i sak 28/14 i 2014.

25/21 Orientering om investeringsprosjekt i Alver kommune

Saksopplysingar:
Administrasjonen er beden om å orientere nærare om større investeringsprosjekt i
Alver kommune.

Framlegg til vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

Behandling i møte:
Denne saka var handsama etter sak 27/21.

https://www.alver.kommune.no/
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Kontrollutalet drøfta utsetting av saka.

Samrøystes vedtak:
Saka vart utsett til neste møte.

26/21 Orientering om system og rutinar for varsling

Saksopplysingar:
Administrasjonen er beden om å orientere nærare om system og rutinar for varsling i
Alver kommune.

Framlegg til vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

Behandling i møte:
Denne saka vart handsama etter sak 24/21.

Rådgjevar HR og utvikling Marianne Stople orienterte om system og rutinar for
varsling i Alver kommune og orienterte nærare om;
- Elektronisk varslingssystem «Mitt varsel» som er tilgjengeleg for alle tilsette i
kommunen, og som gjev ein moglegheit for anonyme varslingar
- Kommunen sin varslingsgruppe og oppfølging av varsel
- Hovudverneombodet er ein del av varslingsgruppa
- Varslingsrutinar i Alver kommune og retningslinjer for varslingsgruppa
- Det var 13 innmeldte varsel i løpet av 2020, 6 av desse er handtert som varsel og er
avslutta
- Tillitsvalde vert kopla på saker dersom det er behov for dette i eventuell oppfølging
av saker
- Dersom det kjem varslar via e-post og brev, vert dette lagt inn i varslingssystemet
- Både den som varslar og den det eventuelt varslastom får informasjon om dette og
korleis det vert følgt opp.

Kontrollutvalet stilte spørsmål og fekk svar.

Samrøystes vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

https://www.alver.kommune.no/
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27/21 Oppfølging av sak 13/21 e –brev til kontrollutvalet

Saksvedlegg:
Brev til kontrollutvalet datert 11.04.2021

Saksopplysingar:
Kontrollutvalet gjennomgjekk under skriv og meldingar i sak 13/21 e eit brev sendt til
kontrollutvalet 11.04.2021 med spørsmål til handtering av to enkeltsaker knytt til
opplæringslova, arbeidsmiljølova og forvaltningslova. Kontrollutvalet har bedt
administrasjonen om å gje ei tilbakemelding knytt til innhaldet i brevet.

Administrasjonen vil gje ei nærare orientering i møtet.

Framlegg til vedtak:
Kontrollutvalet tek saka til orientering.

Behandling i møte:
Statsautorisert revisor Harald Sylta og forvaltningsrevisor Magnus Nedreeid Heggen
deltok via Teams i denne saka.

Rådmann Ørjan Forthun deltok i saka og svarte på brevet som var sendt inn til
kontrollutvalet datert 11.04.2021:

• Innleiing –det meste av det kommunen gjer er med heimel i lovverket
o  § 9 i opplæringslova
o  NOU 2015-2 –kap 8

Tar opp temaet - krenking av elev frå lærar
• Understreka at eleven skal ivaretakast og læraren skal ivaretakast

• I brevet står det at fokuset har vore på kommunen si forvaltning –ikkje
personalsakene og personar. Det er tatt opp 4 punkt:
1) Manglande lokal plan og rutinar for Opplæringslova § 9a våren 2019
2) Formelle feil i sakshandsaming, referatskriving og dokumentasjon
3) Manglar i prosedyren ved «oppseiing»
4) Hemmeleghald av prosess

• Rådmann gjekk gjennom dei 4 punkta som er tatt opp i brevet og besvarte dei
ut. Spørsmål til rådmann vart besvart i møte.

Saka vart diskutert av kontrollutvalet.

https://www.alver.kommune.no/
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Votering:

Forslag til vedtak –alternativ 1:

Som skuleeigar har kommunen ansvar for både elev, foreldre og tilsette.
Kontrollutvalet ber administrasjonen syta for at det er gode rutinar for at alle
involvere vert godt ivaretatt, både i forhold til opplæringslova, arbeidsmijølova og
forvaltningslova.

Kontrollutvalet vil når pågåande forvaltningsrevisjon av opplæringsområdet ligg føre,
vurdera behovet for fleire tiltak t.d. forvaltningsrevisjon i høve til arbeidsmiljølova,
med spesielt fokus på «lærarsakene» omtalt i brev til kontrollutvalet i sak 27/21, eller
gransking av sakene.

Forslag til vedtak –alternativ 2:

Kontrollutvalet setter i gang prosessen med å utarbeide gransking av sakene.

Det var fremma forslag til å først ta ei avstemming om at ein kan stemme subsidiært.

Avstemming for å stemme subsidiært: fekk 4 stemmer for og 3 mot.

Avstemming alternativ 2: Jimmy Pasali, Harald Breivik og Dag Erik Hagesæter stemte
for. Vedtaket falt mot 4 stemmer (3 for, 4 mot).

Avstemming alternativ 1: Solbjørg Årdal Sandvik, Margrethe Aven Storheim, Rolf
Sandstad og Karolina Vaktskjold stemte for. Vedtaket vantmed 4 stemmer (4 for, 3
mot).

Avstemming subsidiært: 4 for og 3 blanke stemmer.

Vedtak:

Som skuleeigar har kommunen ansvar for både elev, foreldre og tilsette.
Kontrollutvalet ber administrasjonen syta for at det er gode rutinar for at alle
involvere vert godt ivaretatt, både i forhold til opplæringslova, arbeidsmiljølova og
forvaltningslova.

Kontrollutvalet vil når pågåande forvaltningsrevisjon av opplæringsområdet ligg føre,
vurdera behovet for fleire tiltak t.d. forvaltningsrevisjon i høve til arbeidsmiljølova,
med spesielt fokus på «lærarsakene» omtalt i brev til kontrollutvalet i sak 27/21, eller
gransking av sakene.

https://www.alver.kommune.no/
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28/21 Møteprotokollar frå politiske utval

Saksopplysingar:
Kontrollutvalet vert oppmoda til å følgje med på aktiviteten til dei politiske utvala i
kommunen. Politisk møteplan med innkallingar og møteprotokollar ligg i
innsynsløysinga:
https://innsyn.sing.no/alver/innsyn_mote/wfinnsyn.ashx?response=moteplan&.

Framlegg til vedtak:
Kontrollutvalet hadde ingen merknader til møteprotokollar frå politiske utval.

Behandling i møte:
Det var ingen merknader til møteprotokollar frå politiske utval.

Samrøystes vedtak:
Kontrollutvalet hadde ingen merknader til møteprotokollar frå politiske utval.

29/21 Eventuelt

Ingen saksopplysingar eller framlegg til vedtak i denne saka.

Behandling i møte:
Ingen saker under eventuelt.

Samrøystes vedtak:
Kontrollutvalet hadde ingen saker under eventuelt.

https://www.alver.kommune.no/
https://innsyn.sing.no/alver/innsyn_mote/wfinnsyn.ashx?response=moteplan&
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31.05.2021

Jimmy Pasali
Leiar i kontrollutvalet

Tonje Husum Aarland
Kontrollutvalssekretær

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og har difor ingen signatur.

https://www.alver.kommune.no/
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Kanalstrategi 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

· Alver kommune stenger resepsjonen i kommunehuset på Frekhaug og legg til rette for 
alternativ digital innbyggjarrettleiing. 

· Alver kommune endrar opningstida på sentralbordet og dei bemanna resepsjonane frå 
08.00–15.30 til 09.00–15.00. 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
Handsaming: 
Framlegg frå Sp, AP, KrF og H ved Ø.Oddekalv-AP: 
Alver kommune stengjer ikkje resepsjonen i kommunehuset på Frekhaug. Rådmannen 
arbeider vidare med gode digitale løysingar i dei ulike resepsjonane. 
Alver kommune held fram med å ha bemanna resepsjonar og ope sentralbord i tida mellom 
kl. 08.00 og 15.30. 
Kommunestyret ber rådmannen komme tilbake med ei heilskapleg sak om kanalstrategiar 
hausten 2021. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke  
 
FO- 054/21 Vedtak: 
Alver kommune stengjer ikkje resepsjonen i kommunehuset på Frekhaug. Rådmannen 
arbeider vidare med gode digitale løysingar i dei ulike resepsjonane. 
Alver kommune held fram med å ha bemanna resepsjonar og ope sentralbord i tida mellom 
kl. 08.00 og 15.30. 
Kommunestyret ber rådmannen komme tilbake med ei heilskapleg sak om kanalstrategiar 
hausten 2021. 
 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskap 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn 
 
Enklare kvardag for innbyggjarar og tilsette har vore eit mål i arbeidet med å byggje 
innbyggjarservice og dei andre avdelingane på sektoren HR og utvikling. Dette tar vi med oss 
inn i arbeidet med å vidareutvikle tilbodet vi gir i dag. 
 



I dag er vi tilgjengeleg for innbyggjarane på telefon og i resepsjonane i kommunehusa på 
Manger og Frekhaug og i Knarvik Senter. 
 
Endringar i dei økonomiske rammene til innbyggjarservice, gjer at det ikkje er mogleg å 
oppretthalde dette tilbodet. 
 
Spørsmålet er korleis vi skal balansere ambisjonen om innbyggjarrettleiing frå 
intensjonsavtalen med dei økonomiske rammene og innbyggjarane sine forventingar til fleire 
digitale løysingar. 
 
Intensjonsavtalen (2016) 
Intensjonsavtalen for samanslåinga (2016) seier at Alver kommune skal ha innbyggjarrettleiing 
i alle rådhus. 
 
Intensjonsavtalen seier også at kommunen skal «prioritera IKT i informasjon og dialog med 
innbyggjarane(…), og vere i front når det gjeld IKT i tenesteproduksjon.» 
 
Økonomiplanen 2021-2024 
 
I økonomiplanen for 2021–2024 er det lagt inn ein reduksjon på 11 årsverk på sektoren HR og 
utvikling. Innbyggjarservice skal ta 4 av desse årsverka. 
 
Hovudutfordring med dagens organisering 
 
1.januar 2020 hadde vi 9 tilsette fordelt på 8,2 årsverk – og bemanna resepsjonar i alle dei 
gamle rådhusa. Sidan starten har vi redusert bemanninga med ein 100 % stilling, og flytta 
resepsjonen på rådhuset i Knarvik til nye lokale i Knarvik Senter.  

 
Hovudutfordringane med dagens organisering er at: 
 

· Ressursane våre er spreidd på tre lokasjonar. 
· Opningstida på sentralbord (08.00–15.30) og resepsjon (08.00–15.30) gjer at møte og 

samhandling med andre avdelingar må skje innimellom eller på overtid. 
· Vi manglar ein heilskapleg tilnærming til service og innbyggjarrettleiing i kommunen. 

Det varierer i kva grad innbyggjarservice får informasjon om kva som skjer ute i 
avdelingane. 

Saksutgreiing 
I dag har kommunen resepsjonar/innbyggjarmottak i Knarvik Senter og på kommunehusa på 
Frekhaug og Manger. Resepsjonane er opne frå 08.00–15.30, og krev ein grunnbemanning på 
6-7 tilsette.  
 
Grunnbemanninga byggjer på eit prinsipp om at dei tilsette ikkje skal vere åleine i front. Dette 
handlar om sikkerheita til dei tilsette. Vi treng med andre ord to tilsette på Manger, Frekhaug 
og Knarvik. I tillegg bør vi ha ein ekstra i Knarvik når aktiviteten tar seg opp der etter 
koronapandemien. 
 
I tillegg til dei tre resepsjonane har innbyggjarservice hovudansvaret for sentralbordet 
(hovudnummeret til kommunen), som også er ope frå 08.00–15.30. 
 
Framlegget til vedtak legg i korte trekk opp til: 
 

· Å redusere talet på lokasjonar frå 3 til 2. Vi ønskjer å erstatte resepsjonen på 
Frekhaug med alternativ innbyggjarrettleiing i dette bygget. 

· Å redusere opningstida på både telefon og resepsjon frå 08.00–15.30 til 09.00–15.0 

Alternativet til å redusere talet på fysiske resepsjonar, er at det ikkje vil vere mogleg å 
redusere bemanninga i tråd med nedtrekket i økonomiplanen. Å behalde resepsjonstilbodet 



på Frekhaug vil i tillegg krevje ei ombygging. Lokalet vi har i dag har både manglane dagslys 
og dårleg luftkvalitet (ref. avvik og vernerunder i Meland kommune). Ei ombygging var 
planlagt i 2020, men vart lagt på is i påvente av ei avgjerd i denne saka. Prisen på 
ombygginga i 2020 var om lag 450.000 kroner. 
 
Framlegget til vedtak legg til grunn at vi skal redusere bemanninga på innbyggjarservice. Det 
legg samstundes til rette for meir tid til samhandling med dei andre avdelingane. Målet er å 
kunne gi betre informasjon til innbyggjarane i alle kanalar – først og fremst på nettsida, men 
også til dei som ringer og kjem på besøk. 
 
Opningstida og ressursbruken vi har på dei fysiske kanalane våre i dag (resepsjon og 
sentralbord) står ikkje i stil til aktiviteten. Vi ser også at den digitale kompetansen til 
innbyggjarane blir stadig betre (i alle aldrar) og at forventningane dei har til fleire digitale og 
sjølvbetente løysingar på nett aukar. 
 
Det er difor viktig å bevege ressursbruken frå det fysiske til det digitale. Når vi gjer dette må vi 
samstundes leggje til rette for alternative løysingar for dei som ikkje meistrar dei digitale 
kanalane.  
 
Vi må jobbe aktivt for å få fleire innbyggjarar over i dei digitale kanalane. Dette kan vi til 
dømes gjere med å vise til nettsida når innbyggjarar ringer og besøker oss. 
 
Digitalt førsteval 
 
Stortingsmelding 27 «Digital agenda for Norge – IKT for en enklere hverdag og økt 
produktivitet» (2015–2016) skildrar korleis IKT kan nyttast for å fornye, forenkle og forbetre 
offentleg sektor. 
 
Prinsippet om digitalt førsteval inneber at nettbaserte tenester skal vere hovudregelen for 
kommunikasjon med brukarane.  
 
Bakgrunnen for digitalt førsteval er todelt.  
 

· For det første gir digitalt førsteval betre tenester til brukarane, med enklare 
søknadsprosessar og raskare svar.  

· For det andre har digitalisering eit betydeleg innsparingspotensiale. 

Ifølgje SSB-undersøkinga «Bruk av IKT i husholdningene» tar stadig fleire nordmenn i bruk 
nettbaserte tenester frå det offentlege. I 2018 hadde 9 av 10 nordmenn kontakt med det 
offentlege via internett. 
 
Tal frå den same undersøkinga visar at 95 % av alle norske hushald hadde tilgang til PC i 2017. 
97 % hadde tilgang til internett. SSB-tala visar også at stadig fleire finn informasjon frå 
offentlege myndigheiter og lastar ned offentlege skjema på nett. 
 
Tabell 1 Bruk av offentlege nettenester. Kor mange har skaffa informasjon frå offentlege 
myndigheiter sine nettsider? Kjelde: SSB, 11004 

 2015 2016 2017 2018 2019 2020 
25-34 år 78 85 83 88 86 58 
35-44 år 85 86 88 91 90 66 
45-54 år 81 82 77 92 86 61 
55-64 år 76 75 74 85 78 65 
65-74 år 53 58 67 66 71 36 
75-79 år 22 31 42 34 47 28 

 
Tabell 2 Bruk av offentlege nettenester. Kor mange har lasta ned offentlege skjema frå 
internett? Kjelde: SSB, 11004 

 2015 2016 2017 2018 2019 2020 



25-34 år 65 71 75 75 71 95 
35-44 år 67 68 74 77 77 93 
45-54 år 60 66 65 71 75 88 
55-64 år 56 63 56 66 59 87 
65-74 år 45 39 42 48 53 67 
75-79 år 17 28 26 27 36 48 

 
Dialog med innbyggjarane 
 
Vi har sett nærare på trafikken i kanalane som innbyggjarservice i Alver kommune har 
ansvaret for og brukar aktivt i dialog med innbyggjarane: 
 

· innbyggjarportalen www.alver.kommune.no 
· sentralbordet 56 37 50 00 
· resepsjonane i Knarvik Senter og kommunehusa på Frekhaug og Manger 

Trafikken visar at innbyggjarportalen www.alver.kommune.no er innbyggjarane sin hovuddør 
til informasjon om kommunen. Telefon er den mest bruke kanalen for direkte kontakt/dialog 
med innbyggjarservice. 
 

· Vi har omlag 15.000 unike brukarar på innbyggjarportalen kvar månad.  
· Vi får om lag 4.000 telefonar i månaden (dette talet er høgare no på grunn av 

spørsmål om korona og vaksinasjon). 
· Vi får om lag 1.000 besøk på dei tre lokasjonane våre i månaden. 

Om vi går nærare inn i tala, ser vi at tilsette i kommunen står for ein stor del av besøket til 
resepsjonane våre i Knarvik, på Frekhaug og Manger. Mykje av aktiviteten er knytt til post- og 
pakkelevering og møteaktivitet. Svært få av innbyggjarane kjem utan avtale. 
 
Vi har ikkje kartlagt kva fagområde som går att i spørsmåla til innbyggjarane etter at vi vart 
Alver kommune, men ei felles kartlegging på kundesentera til Lindås, Meland og Radøy frå 
oktober 2020 visar følgjande: 
 
Tabell 3 Type henvendingar til sentralbord, resepsjon og e-post i Lindås, Meland og Radøy to 
veker i oktober 2019. 

Fagområde Henvendingar  
Arealforvaltning 157 
Økonomi 79 
Dokument og kundesenter 62 
Drift og vedlikehald 44 
Psykisk helse og rus 29 
HR 26 
Skule 19 
Eigedomsforvaltning 18 
Kultur 17 
PPT 16 
Plan og analyse 15 
Heimetenesta 14 
NAV 14 
Helsestasjon- og jordmortenesta 13 
Helse 10 
Sjukeheimar 9 
Tenester til utviklingshemma 9 
Rådmannsstab 8 
Anna 7 

http://www.alver.kommune.no/
http://www.alver.kommune.no/


Barnehage 6 
Barnevern 6 
Brann og redning 2 

 
Kartlegginga frå før kommunesamanslåinga er sjølvsagt berre eit augneblikksbilete frå desse 
to vekene i oktober 2019. Behovet til innbyggjarane varierer gjennom året og er ofte knytt til 
aktivitetar, tilbod og søknadsfristar i dei ulike fagområda. Like før barnehageopptaket får vi 
mange telefonar om barnehagetilbodet i kommunen. Rett etter at vi har sendt ut faktura for 
kommunale avgifter handlar mange av spørsmåla om nettopp desse. 
 
Innbyggjarservice for alle 
 
Målet når vi utviklar nye digitale tenester er å gjere desse så enkle og tilgjengelege at 
fleirtalet føretrekker denne typen dialog (digitalt førsteval). 
 
Vidareutvikling av digitale sjølvbeteningsløysingar er ein føresetnad for å realisere ein tids- og 
kostnadseffektiv dialog med innbyggjarane. Skal vi klare å realisere krava til innsparing i 
økonomiplanen og bruke ressursane som er att meir effektivt, må vi redusere trafikken i dei 
kostbare kanalane. 
 
Henvendingar via brev eller med personleg oppmøte er dei mest kostbare 
kommunikasjonsformer (sjå tabell 4). Det er med andre ord mykje å spare på å leggje meir til 
rette for gode sjølvbetente løysingar på nettsida til kommunen. 
 
Tabell 4: Digital agenda for Norge – kostnadar  for kontakt til det offentlege(2015–2016) 

Kommunikasjonskanal Kostnad (2015) 
Sjølvbetening på nett Ca 3 kroner 
Telefon Ca 40 kroner 
Personleg frammøte Ca 80 kroner 
Brev eller e-post Ca 110 kroner 

 
Sjølv om vi ser at stadig fleire meistrar den digitale dialogen og brukar nettsida som sitt 
oppslagsverk for informasjon om kommunen sine tenester, må vi halde fram med eit godt og 
brukarvenleg tilbod på telefon og for fysisk oppmøte – for å sikre innbyggjarrettleiing for alle. 
  
Vi foreslår difor at vi held fram med bemanna resepsjonar i Knarvik Senter og kommunehuset 
på Manger og løftar fram telefon som alternativet for dei som treng rettleiing frå tilsette på 
innbyggjarservice men ikkje kjem seg til Manger eller Knarvik. 
 
Kva gjer andre kommunar? 
 
I april og mai i år har vi snakka med leiarar og tilsette på innbyggjarservice i alle dei 
samanslåtte kommunane i Vestland fylket. 
 
Kommunane har ulik storleik og ulike tilbod, men prosessen vi alle har vore gjennom gjer at 
det er interessant å sjå desse kommunane i ein samanheng.  
 
Kort fortalt, har alle kommunane rådhus i den gamle kommunesentera, og dei fleste har 
innbyggjarrettleiing i alle desse rådhusa.  
 
Svara i kartlegginga visar at kommunane har løyst oppdraget innbyggjarservice på svært 
ulike måtar. Innbyggjarservice har både ulike plassering i organisasjonskartet, løyser ulike 
oppgåver og peikar på ulike utfordringar med dagens organisering. Men det som går att er 
utfordringa med å bemanne fleire lokasjonar. Dette er både ressurskrevjande og sårbart. 
 
Meir fysisk sjølvbetening 
 
Utan bemanna resepsjonar på rådhuset i Knarvik og kommunehuset på Frekhaug – korleis 



skal vi leggje til rette for at innbyggjarar som skal besøke desse husa i større grad kan hjelpe 
seg sjølv? 
 
Vi har tre forslag til tiltak: 
 

1. Vi etablerer digitale kundemottak på rådhuset i Knarvik og kommunehuset på 
Frekhaug. Innbyggjarar som kjem og har avtale om møte kan då registrere seg i eit 
program på ein skjerm, som sender e-post/tekstmelding til ansvarleg for møte. 
Innbyggjar som kjem utan avtale blir bedt om å ringe innbyggjarservice, for å kome i 
kontakt med den rette tilsette/avdelinga. 

2. Vi jobbar med utvending og innvending skilting, slik at det blir enklare å orientere 
seg og finne vegen til rett plass i bygget. 

3. På Frekhaug byggjer vi om den gamle resepsjonen til eit sjølvbetent postrom som 
legg til rette for at eksterne kan levere post og pakkar – og tilsette kan hente post til 
seg og sin avdeling. 

Systematisk samarbeid på tvers 
 
I dag manglar vi ein overordna og heilskapleg tilnærming til kundeservice i Alver kommune. 
Dette ønskjer vi å gjere noko med. 
 
Avdelingane i kommune har ulike opningstider og ulike rutinar for kontakt med 
innbyggjarane. Det varierer også i kva grad avdelingane brukar innsikta og kompetansen til 
førstelinja (innbyggjarservice). 
 
Vi har fleire eksempel på at avdelingar som involverer ressurspersonar på innbyggjarservice 
og kommunikasjon i arbeidet med å vidareutvikle til dømes informasjon på nettsida, treff 
behovet til innbyggjarane betre og får færre hendvendingar/spørsmål. 
 
Vi ønskjer difor å systematisere samarbeidet mellom alle avdelingar i kommunen og dei 
tilsette på innbyggjarservice og kommunikasjon. Vi ser for oss faste møte med fast agenda – 
fokus på klart språk, behovet til innbyggjarane og gode tekstar på nettsida som gjer at 
innbyggjarane i størst mogleg grad kan hjelpe seg sjølv. 
 
For at tilsette på innbyggjarservice skal kunne bidra på denne måten, må vi frigjere tid til 
samarbeidet. Dette kan vi gjere med å endre opningstida på telefon og fysisk oppmøte. I 
dag er opningstida 08–15.30. Vi foreslår å endre dette til 09.00–15.00. 
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Årsrekneskap 2020 for Alver kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner Alver kommune sin årsrekneskap for 2020 

 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 057/21 Vedtak: 
Kommunestyret godkjenner Alver kommune sin årsrekneskap for 2020 

 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Saksutgreiing: 
Etter kommunelova § 14-2, skal kommunen for kvart år utarbeida årsrekneskap og årsmelding. 
Årsrekneskap vert utarbeida i samsvar med følgjande rekneskapsprinsipp, jf. kommunelova § 14-6 tredje ledd:  

a. All tilgang på og bruk av midlar i året skal gå fram av driftsrekneskap eller investeringsrekneskap.   
b. All tilgang på og bruk av midlar skal rekneskapsførast brutto.   
c. Alle kjende utgifter og inntekter i året skal takast med i årsrekneskapen for gjeldande år, anten dei 

er betalt eller ikkje når årsrekneskapen vert avslutta.   
d. Dersom storleiken på eit beløp er usikkert, nyttast beste estimat. 

Årsrekneskapen førast i samsvar med god kommunal rekneskapsskikk, jf. §14-6 fjerde ledd.  
 
 

 
Vedlegg i saken: 
03.06.2021 Årsrekneskap med noter Alver kommune 2020 1563087 
03.06.2021 Årsrekneskap med noter Alver kommune 2020 1563087 
03.06.2021 2021 04 26 Særutskrift sak 15.21 Uttale frå kontrollutvalet - 1563205 



Årsmelding og rekneskap 
03.06.2021 2021 04 26 Særutskrift sak 15.21 Uttale frå kontrollutvalet - 

Årsmelding og rekneskap 
1563205 
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058/21 Alver formannskap 10.06.2021 
075/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Årsmelding Alver kommune 2020 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret tek årsmeldinga 2020 for Alver kommune til orientering 

 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 058/21 Vedtak: 
Kommunestyret tek årsmeldinga 2020 for Alver kommune til orientering 

 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
 

 
Vedlegg i saken: 
03.06.2021 Årsmelding Alver kommune 2020 1563102 
03.06.2021 Årsmelding Alver kommune 2020 1563102 
03.06.2021 2021 04 26 Særutskrift sak 15.21 Uttale frå kontrollutvalet - 

Årsmelding og rekneskap 
1563203 

03.06.2021 2021 04 26 Særutskrift sak 15.21 Uttale frå kontrollutvalet - 
Årsmelding og rekneskap 

1563203 
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059/21 Alver formannskap 10.06.2021 
076/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Finansrapport 2020 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret tek finansrapport for Alver kommune 2020 til orientering 

 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 059/21 Vedtak: 
Kommunestyret tek finansrapport for Alver kommune 2020 til orientering 

 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
 
Vedlegg i saken: 
03.06.2021 Finansrapport Alver 2020 1563180 
03.06.2021 Finansrapport Alver 2020 1563180 
03.06.2021 Vedlegg Finansrapport Alver 2020 - Gjeldsforvaltn per 

31.12.2020 
1563184 

03.06.2021 Vedlegg Finansrapport Alver 2020 - Gjeldsforvaltn per 
31.12.2020 

1563184 
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Saksframlegg 

  
 
 
Saksnr.  Utval Møtedato 
061/21 Alver formannskap 10.06.2021 
077/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Økonomiske måltal og handlingsreglar 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Kommunestyret vedtar følgjande langsiktige økonomiske måltal for Alver kommune: 

 
 
Dei årlige måltala vedtakast i samband med økonomiplan. Dei langsiktige økonomiske måltala skal vere 
oppnådd innan 2027. 
 

1. Følgjande handlingsreglar vert vedtatt: 
a. For å sikre at budsjett og økonomiplan er realistiske skal det ikkje budsjetterast med 

uspesifiserte innsparingar på organisasjonsnivå. Alle innsparingar skal som minimum 
spesifiserast per sektor og per tenesteområde.  

b. Dersom netto renteberande gjeld er over 90% av frie inntekter skal det ikkje startast opp 
nye større generelle investeringar som krev nye låneopptak. Unntaket er investeringar 
knytt til vatn og avløp, og eventuelle andre sjølvfinansierande investeringar. Pågåande 
investeringar skal ferdigstillast. Mindre investeringar knytt til effektivisering/ 
kvalitetsheving av drift kan vurderast lånefinansierast. Elles skal nye investeringar fullt ut 
eigenfinansierast. 

c. Når rekneskapen for Alver synar eit økonomisk mindreforbruk, skal mindreforbruket 
setjast av til disposisjonsfond. Dette gjeld for rapportering per 1 og 2. tertialrapport, samt 
ved handsaming av årsrekneskapen. Ein eventuell disponering av mindreforbruket skal 
først skje i samband med neste års økonomiplanarbeid. 

 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 061/21 Vedtak: 



 

1. Kommunestyret vedtar følgjande langsiktige økonomiske måltal for Alver kommune: 

 
 
Dei årlige måltala vedtakast i samband med økonomiplan. Dei langsiktige økonomiske måltala skal vere 
oppnådd innan 2027. 
 

1. Følgjande handlingsreglar vert vedtatt: 
a. For å sikre at budsjett og økonomiplan er realistiske skal det ikkje budsjetterast med 

uspesifiserte innsparingar på organisasjonsnivå. Alle innsparingar skal som minimum 
spesifiserast per sektor og per tenesteområde.  

b. Dersom netto renteberande gjeld er over 90% av frie inntekter skal det ikkje startast opp 
nye større generelle investeringar som krev nye låneopptak. Unntaket er investeringar 
knytt til vatn og avløp, og eventuelle andre sjølvfinansierande investeringar. Pågåande 
investeringar skal ferdigstillast. Mindre investeringar knytt til effektivisering/ 
kvalitetsheving av drift kan vurderast lånefinansierast. Elles skal nye investeringar fullt ut 
eigenfinansierast. 

c. Når rekneskapen for Alver synar eit økonomisk mindreforbruk, skal mindreforbruket 
setjast av til disposisjonsfond. Dette gjeld for rapportering per 1 og 2. tertialrapport, samt 
ved handsaming av årsrekneskapen. Ein eventuell disponering av mindreforbruket skal 
først skje i samband med neste års økonomiplanarbeid. 

 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Saksutgreiing: 
 
Den nye kommunelova inneheld ein lovfesta plikt til å nytte finansielle måltal som verktøy for langsiktig styring 
av kommunens økonomi. Ny kommunelov inneheld ikkje klare føringar til kva måltal som skal nyttast, og 
kommunen må sjølv definere gode og relevante måltal. Måltala skal bidra til å synliggjere økonomiske 
prioriteringar på ein enkel og lettfatteleg måte. 
 
Frå intensjonsavtalen av 8.juni 2016 for den nye kommunen kjem følgjande visjon fram: «Alver kommune skal 
være ein heilskapeleg samfunnsutviklar og byggja fellesskap i ei region med sterk vekst og utvikling.» Avtalen 
byggjer på ein føresetnad om at ein ny kommune vil stå sterkare for å løysa utfordringane i framtida enn dei 
eksisterande kommunane kvar for seg. For å få til dette, er det avgjerande at Alver kommune på sikt har ein 
berekraftig økonomi. 
 
For å klare å styre Alver kommune inn mot eit berekraftig økonomisk nivå må vi ha tydlege mål å jobbe mot. 
Måla skal på sikt sikre kommunen naudsynt økonomisk handlefridom til å handtere framtidig trong for 
tenester, og ha reserver til å handtere ein uføresett auke i utgifter eller reduksjon i inntekter samt sikre 
gjennomføring av strategiske satsingsområder. 

Den økonomiske situasjonen til Alver kommune er krevjande og det er avgjerande at vi i den kommande 
økonomiplanperioden 2021-2024 klarer å gjennomføre betydelege innsparingstiltak for å nærme oss dei 
økonomiske måltala.  



 

Måltala som vert vedteke for Alver kommune er mål vi må jobbe systematisk for å oppnå, og dei økonomiske 
handlingsreglane er verkemidlar for å bidra til at vi på sikt skal klare å oppnå måla.  

Alver kommune bør ha måltal for følgjande område: 
· Netto driftsresultat 
· Storleik på disposisjonsfond 
· Netto renteberande gjeld med renteeksponering i prosent av frie inntekter 

Alver kommune bør ha økonomiske handlingsregler for følgjande områder: 
· Reglar for budsjetterte innsparingar 
· Reglar for nye investeringar og låneopptak 
· Reglar for når eit økonomisk mindreforbruk eit år skal kunne disponerast 

 
Måltal og handlingsregler gjeld for Alver kommune: 
 
I det følgjande vert nøkkeltala nærmare omtalt. Hensikta med økonomiske handlingsreglar og nøkkeltal er 
mellom anna å sikre ein langsiktig og strategisk styring av Alver kommune. 
 
Netto driftsresultat: 
 

 
 
Netto driftsresultat viser kva overskot kommunen sitter igjen med etter at ordinære driftsutgifter,  netto 
renteutgifter og avdragsutgifter er trekt frå kommunen sine ordinære driftsinntekter. 
 

 
 
Netto driftsresultat kan nyttast til finansiering av investeringar eller avsetjast til seinare bruk, og gir dermed en 
indikasjon på kommunens økonomiske handlefridom. 
 
Kommunane er anbefalt å ha eit netto driftsresultat på minimum 1,75%, og kommunar med høge 
ekstrainntekter som på sikt kan vere usikre vert anbefalt å ha eit høgare netto driftsresultat. Det same gjeld 
dersom ein kommune av andre grunnar har høgare risiko for uforutsett og plutseleg auke i utgifter eller bortfall 
av inntekter enn det som er vanleg for ein kommune. 
 
Alver kommune har høge ekstrainntekter, over 130 mill. kr knytt til tidlegare eigedomsskatt frå verk og bruk. 
Denne inntekta utgjer 6,7% av dei frie inntektene og vert i dag nytta i sin heilskap i drift. 
 
Eigedomsskatt frå tidligere verk og bruk skal fasast ut med ein sjuendedel kvart år fram til og med 2024 og er 
erstatta av ei kompensasjonsordning.  Kompensasjonen vart ved innføringa i 2017 fastsett til å skulle vere på kr 
500 mill per år ved full effekt i 2025.  I framlegget til statsbudsjettet for 2021 er kompensasjonsordninga 
redusert til maksimalt kr 300 mill, og må kunne seiast å vere under press.  Alver er kommunen med desidert 
størst kompensasjon, med meir enn dobbelt så mye som Tysvær, som får nest mest.  I 2019 fekk Alver (Lindås) 
26% av dei totale kompensasjonsmidlane medan andelen i 2024 vil vere 39%.  I framlegget til statsbudsjettet 
for 2021 er innstramminga begrunna slik: 
«Som et utgangspunkt bør ikke staten kompensere enkeltkommuner for endringer i skattereglene når skatten er 
en frivillig, lokal skatt. Etter en samlet vurdering foreslår regjeringen å redusere den samlede kompensasjonen 
til 300 mill. kroner. For 2021 innebærer det at kompensasjonen trappes opp med 31,4 mill. kroner. Med videre 
årlig opptrapping med samme beløp i perioden 2022–2025, vil samlet kompensasjon i 2025 utgjøre 300 mill. 
kroner.» 
 



På sikt bør Alver kommune ha som målsetnad å oppnå 3% i netto driftsresultat. 
 
 
Disposisjonsfond: 

 
Disposisjonsfond er oppsparte midlar som fritt kan nyttast til finansiering av drifts – eller investeringsutgifter. 
Det er ikkje gitt eit klart anbefalt måltal for størrelsen på disposisjonsfond i ein kommune, men størrelsen på 
fondet bør reflektere den risiko kommunen er utsett for. Risiko kan mellom anna være knytt til usikre 
inntekter, uventa renteauke, driftsutfordringar eller innsparingar som er planlagt gjennomført fram i tid. 
Alver kommune mottar kompensasjon for bortfall av eigedomsskatt for produksjonsutstyr (tidligare verk og 
bruk) gjennom rammetilskotet. For å sikre at en endring i regelverk eller lågare kompensasjon på kort sikt ikkje 
skal føre til uønskt kutt og konsekvensar for drifta, må det være avsett midlar på disposisjonsfond. For Alver 
kommune bør disposisjonsfondet samla være på 15% av dei generelle driftsinntektene.  I kroner utgjer det ei 
avsetjing til  disposisjonsfond på om lag 300 mill. kr. Status per 1. tertial 2021 er: 

 
 
Netto renteberande gjeld i prosent av frie inntekter: 
 
Eit langsiktig mål for Alver kommune bør vere at netto renteberande gjeld ikkje overstig 90% av Alver sine frie 
inntekter. Alver kommune har definert netto renteberande gjeld som all langsiktig gjeld med frådrag av utlån 
og lån til sjølvkostfinansierte investeringar innan vatn og avlaup (VA). Lån til VA-investeringar er sett lik bokført 
verdi av anleggsmidlar knytt til sjølvkostområda for vatn og avlaup. I utrekninga av netto renteberende gjeld 
har vi forutset at VA-området er 100% lånefinansiert, og at årlege avdrag til dette området er lik dei årlege 
avskriving-ane på VA-investeringane.  
 
Netto renteberande gjeld er gjeld på generelle investeringar (gjeld knytt til vatn og avløp er med andre ord 
ikkje med) minus pensjonsforpliktingar. Det er ikkje eit konkret anbefalt måltal for netto renteberande gjeld, 
men sunn drift av kommunen betyr at nettogjelda er mindre enn kommunens årlege driftsinntekter. 
 
Alver kommune har høg gjeld og relativ lav vekst i frie inntekter. Framtidig investeringsnivå bør derfor haldast 
på eit minimum frem til lånegjelda er i samsvar med måltalet kommunestyret vedtar.  
 
For Alver kommune skal netto renteberande gjeld på sikt ikkje være over 90% av de frie inntektene. Dette vil 
gjere at renter og avdrag ikkje ligg for stort press på driftsbudsjettet og gjer at vi må gjennomføre innsparingar 
for å finansiere auke i renter og avdrag.  
 



 
 
Tabellen viser at netto renteberande gjeld utgjer 124% av frie inntekter, og er såleis 34% over mål-talet på 90%. 
Dette utgjer om lag 600 mill. kr høgare gjeld enn måltalet.  
 
Det vart betalt 62 mill. kr i avdrag i 2020 knytt til låneopptak på dei generelle investeringane. Med same 
avdragsprofil (utan nye låneopptak), korrigert for auke i rammetilskot knytt til lønns og prisstigning, vil det ta 
om lag 8-10 år før Alver kommune når måltalet på 90% netto rentebærende gjeld. Dersom det blir iverksett 
andre tiltak, som til dømes nedbetaling av gjeld, vil Alver kommune kunne oppnå måltalet tidligare. 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
060/21 Alver formannskap 10.06.2021 
078/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
1.tertialrapport 2021 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. tertial 2021 til orientering. 
2. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond for 2021 slik det 

går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for tenesteområdene (1B). 
3. Dei ulike postane i oppsettet under tabell koronarekneskap, vert budsjettjustert i samsvar med påløpte 

utgifter (både sentrale postar og driftsposter). Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar 
gjennom året i samsvar med nye finansieringspakker vedtatt i stortinget. Ein føresetnad for å justere 
driftspostar knytt til Covid-19 er at det er ført på eige objekt knytt til koronarekneskap. 

4. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2021 slik det går fram av "status 
investeringer (2B)". 

5. Det vert gjennomført låneopptak i samsvar med tabell "status investering og finansiering (2A), som viser 
bruk av lånemidlar med til saman kr 425,5 mill. (ekskl. startlån). Det skal nyttast ubrukte lånemidlar frå 
tidlegare år avsett i rekneskapen per 31.12.2020 med 275,5 mill. kr og takast opp nye lån på 150 mill. kr.  

6. Finansrapport vert tatt til orientering. 

 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Justert framlegg frå rådmann vart lagt fram i møtet: 
Prosjekt 36017 - Mjåtveitv. fortau – delfinansiert med tilskot EDS - vert redusert med kr 1.212.500,-.  
Finansiering vert endra slik:  Reduksjon i bruk av lånemidlar kr 970.000,- og kr 242.500,- i momsrefusjon. 
Rådmannen sitt justerte framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 060/21 Vedtak: 
 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. tertial 2021 til orientering. 
2. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond for 2021 slik det 

går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for tenesteområdene (1B). 
3. Dei ulike postane i oppsettet under tabell koronarekneskap, vert budsjettjustert i samsvar med påløpte 

utgifter (både sentrale postar og driftsposter). Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar 
gjennom året i samsvar med nye finansieringspakker vedtatt i stortinget. Ein føresetnad for å justere 
driftspostar knytt til Covid-19 er at det er ført på eige objekt knytt til koronarekneskap. 

4. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2021 slik det går fram av "status 
investeringer (2B)". 



5. Det vert gjennomført låneopptak i samsvar med tabell "status investering og finansiering (2A), som viser 
bruk av lånemidlar med til saman kr 425,5 mill. (ekskl. startlån). Det skal nyttast ubrukte lånemidlar frå 
tidlegare år avsett i rekneskapen per 31.12.2020 med 275,5 mill. kr og takast opp nye lån på 150 mill. kr.  
Oppdatert med følgjande tilføying etter møtet i formannskapet 10.06.2021: Prosjekt 36017 - Mjåtveitv. 
fortau – delfinansiert med tilskot EDS - vert redusert med kr 1.212.500,-.  
Finansiering vert endra slik:  Reduksjon i bruk av lånemidlar kr 970.000,- og kr 242.500,- i momsrefusjon. 

1. Finansrapport vert tatt til orientering. 

 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Lenke til tertialrapporten: https://pub.framsikt.net/2021/alver/mr-202104-tertial/ 
 

 
Vedlegg i saken: 
03.06.2021 1. tertialrapport 2021 1565846 
03.06.2021 1. tertialrapport 2021 1565846 
 
 
 

https://pub.framsikt.net/2021/alver/mr-202104-tertial/
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Saksnr.  Utval Møtedato 
055/21 Utval for næringutvikling og drift 09.06.2021 
079/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Tildeling kommunal kompensasjonsordning for lokale verksemder 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune tildeler midlar frå kommunalt kompensasjonsordning etter ein lik prosentvis fordelingssum ut 
frå søkesum, med eit øvre tak på kr 350.000. Tildelt sum per søkjar går fram av saksframlegget. 
 
Utval for næringutvikling og drift 09.06.2021: 
 
Handsaming: 
Yngve Walaker-Uavh. er medeigar i ei av bedriftene som har søkt om tilskot frå kompensasjonsordninga. 
Utvalet erklærte Walaker ugild i saka, og han deltok ikkje i handsaminga. 
 
Utvalet avviste ein søknad som kom inn etter søknadsfristen. Utvalet godkjende ein søknad som kom innan 
søknadsfristen, men som ikkje kom gjennom rett portal. 
 
Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 
ND- 055/21 Vedtak: 
Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande innstilling: 
Alver kommune tildeler midlar frå kommunal kompensasjonsordning etter ein lik prosentvis fordelingssum ut 
frå søkesum, med eit øvre tak på kr 350.000. Tildelt sum per søkjar går fram av saksframlegget. 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i utval for næringsuvikling og drift. 
Saka skal til vedtak i kommunestyret. 
 
Bakgrunn 
Alver kommune har gjennom to tildelingar motteke kr 7 148 475 i kommunal kompensasjonsordning for lokale 
verksemder, som skal fordelast vidare til lokalt næringsliv som er råka av smitteverntiltak. Alver kommune har 
motteke totalt 66 søknadar. Fem av desse har ikkje levert inn dokumentasjon etter krava. 
Kompensasjonsordninga skal gjelde for alle verksemder i Alver kommune som er råka av smitteverntiltak. Utval 
for næringsutvikling og drift vedtok 8. april at kompensasjonsordninga skal nyttast innanfor to område: 
 

· Dekke faste kostnader som løn, husleige, straum, forsikring og andre løpande utgifter. 
· Dokumentert fall i omsetnad i 2020 og 2021. Her må verksemdene leggje fram relevant dokumentasjon 

for å synleggjere omsetnadssvikt. 

 
Nivået på stønaden heng saman med tal søkjarar, og Alver har motteke mange søknader. Kommunen har i 
forkant informert søkjarar om at ein tar i bruk ein sjablongmessig reduksjon av kompensasjonsbeløp ved 
mange søknader. 
 



Krav til søknad 

· Søkjarar må stadfeste at dei samla over tre rekneskaps år ikkje har motteke offentleg stønad på meir enn 
200.000 Euro. 

· Skatteattest skal ligge ved søknaden. 
· For å få stønad må verksemdene vere registrert før 12. mars 2020 og ikkje vere under konkursbehandling 

eller avvikling. 
· Vidare må verksemder drive lovleg og ha betalt skattar, avgifter og forskotstrekk. 

 
Vurdering  
 
Kvalifiserte søkjarar har levert dokumentasjon etter krava (vedlegg tilgjengeleg i Politikerportalen). 
Verksemdene har registrert fall i omsetnad i form av tapssum og søkesum i søknadsportalen 
Regionalforvaltning.no. Verksemda Mongstad Tavleteknikk leverte inn søknaden 4. mai (søknadsfrist 1. mai), og 
utvalet må ta avgjerd om søknaden skal handsamast som gyldig.  
 
Utgangpunktet for fordeling er søknadssum frå den einskilde søkjar. Det er mogleg å leggje opp til fleire 
alternative fordelingsnøklar. Det er 66 søkjarar som har søkt om totalt kr 42.703.339, dette er langt over tildelt 
sum på kr 7.148.475. Rådmannen legg derfor fram tre ulike alternativ til fordeling av midlane.  
 
Alternativ A: Her er det tatt utgangspunkt i ein lik prosentvis fordelingssum for alle kvalifiserte søkjarar. 
Alternativ A med tak: Her er det tatt utgangspunkt i ein lik prosentvis fordelingssum, men med eit valt tak på kr 
350 000 for søkjarar med søknadssum på over 1 million kr.  
Alternativ B: Her har ein valt tre ulike, vilkårlege trappesatsar ut frå størrelse på søkesummen.  
 

 Alt A Alt A med tak Alt B 
T<0,5 mill 16,70 % 20,90 % kr   45 000  
0,5mil<T>1 mill Jamt fordelt Jamt ford./Tak Kr 125 000 
T>1 mill  Kr   350 000  Kr 290 000  

 
 
Tilråding 
Rådmannen tilrår å bruke alternativ A med tak, med ein lik prosentvis fordelingssum ut frå søkesum med eit 
øvre tak på kr 350.000. 
 
I tabell under blir det vist tildeling per verksemd ut frå dei ulike alternativa.  



 



 
Vedlegg i saken: 
01.06.2021 Vedlegg 1_Kommunal kompensasjonsordning_25. 

februar 
1565739 

01.06.2021 Vedlegg 2_Fordeling 25. februar 1565740 
01.06.2021 Vedlegg 3_ Statsbudsjett 2021- Tilskuddsbrev kommunal 

kompensasjonsordning til lokale virksomheter_15. april 
1565741 

01.06.2021 Vedlegg 4_Tildeling til kommuner_15.april 1565742 
01.06.2021 Komp_Alver Fitnes og Terapi_soknad-2021-

0077_Skatteattest_27 apr 2021 
1565456 

02.06.2021 Komp_Alver Fitnes og Terapi_soknad-2021-
0077_vedlegg_27 apr 2021 

1565457 

02.06.2021 Komp_Alver Fitnes og Terapi_soknad-2021-0077_27 apr 
2021 

1565455 

02.06.2021 Komp_Alver Fitnes og Terapi_soknad-2021-
0077_�rsrekneskap 2020_27 apr 2021 

1565458 

02.06.2021 Komp_Alver Hotel_soknad-2021-0072_1 mai 2021 1565461 
02.06.2021 Komp_Alver Hotel_Rekneskap 2020_21 mai 2021 1565459 
01.06.2021 Komp_Alver Hotel_Skatteattest_21 mI 2021 1565460 
02.06.2021 Komp_Alltid Sol_soknad-2021-0024_rekneskap 2020_12 

mai 2021 
1565454 

02.06.2021 Komp_Alltid Sol_soknad-2021-0024_ballanse 2020 _12 
mai 2021 

1565453 

02.06.2021 Komp_Alltid Sol_soknad-2021-0024_13 ape 2021 1565452 
02.06.2021 Komp_Anne Holding AS_soknad-2021-0141_01 mai 2021 1565462 
01.06.2021 Komp_Anne Holdings AS_Vedlegg_01 mai 2021 1565463 
02.06.2021 Komp_Barillo Grupp_soknad-2021-0029_Rekneskap 2021 1565469 
02.06.2021 Komp_Barillo Grupp_soknad-2021-0029_Enhetsregister 1565466 
02.06.2021 Komp_Barillo Grupp_Resultatrapport 1565464 
02.06.2021 Komp_Barillo Grupp_soknad-2021-0029_Rekneskap 2019 1565467 
02.06.2021 Komp_Barillo Grupp_soknad-2021-0029_Rekneskap 2020 1565468 
02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-0059_28 apr 2021 1565475 
02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-0059_26 apr 2021 1565474 
01.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-0059_Skatteattest_26 

apr 2021 
1565481 

02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-
0059_S›knadsvedlegg_26 apr 2021 

1565482 

02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-0059_Resultatrapport - 
2019 _26 apr 2021 

1565478 

02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-0059_CV_26 apr 2021 1565476 
02.06.2021 Komp_Barillo Grupp_soknad-2021-0029_Skatteattest 1565470 
02.06.2021 Komp_Bruvoll Camping_soknad-2021-0038_28 apr 2021 1565472 
02.06.2021 Komp_Bruvoll Camping_soknad-2021-

0038_Skatteattest_28 apr 2021 
1565473 

02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-0059_Resultatrapport - 
2021_26 apr 2021 

1565479 

02.06.2021 Komp_B›v†gen Service_soknad-2021-0107_30 apr 2021 1565483 
02.06.2021 Komp_Barillo Grupp_soknad-2021-0029 1565465 
02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-

0059_N‘ringsoppgave_26 apr 2021 
1565477 

02.06.2021 Komp_B›v†gen �l og Vinstue_soknad-2021-0044_18 apr 
2021 

1565486 

01.06.2021 Komp_B›v†gen �l og Vinstue_Vedlegg s›knad 1565487 
02.06.2021 Komp_B›v†gen Service_soknad-2021-0107_Rekneskap 

2020_30 apr 2021 
1565484 

01.06.2021 Komp_B›v†gen �l og 
Vinstue_Vedlegg_Skatteattest_2021-04-18T083146.447 

1565489 

02.06.2021 komp_Dale Maskin og utleige_soknad-2021-0092_28 apr 
2021 

1565490 



02.06.2021 Komp_Bruvoll Camping_soknad-2021-0038 1565471 
02.06.2021 komp_Dale Maskin og utleige_soknad-2021-

0092_skatteattest_28 apr 2021 
1565492 

01.06.2021 Komp_B›v†gen Service_soknad-2021-
0107_Skatteattest_30 apr 2021 

1565485 

02.06.2021 Komp_damas_vedlegg 1565494 
02.06.2021 Komp_Delta Green Energy_soknad-2021-0096_Mail 11 

mai 2021 
1565497 

02.06.2021 Komp_Damas_soknad-2021-0030 1565493 
02.06.2021 Komp_Delta Green Energy_BR_�rsregnskap 2020 1565495 
01.06.2021 Komp_Delta Green Energy_soknad-2021-

0096_Skatteattest_11 mai 2021 
1565498 

02.06.2021 Komp_Dyrkolbotn Fjellstove AS_soknad-2021-0066_01 
mai 2021 

1565499 

02.06.2021 Komp_BWS Musikk_soknad-2021-0059_Resultatrapport- 
2020 _26 apr 2021 

1565480 

01.06.2021 Komp_Dyrkolbotn Fjellstove AS_soknad-2021-
0066_Skatteattest_01 mai 2021 

1565501 

02.06.2021 Komp_Dyrkolbotn Fjellstove AS_soknad-2021-
0066_�rsrekneskap 2020_01 mai 2021 

1565502 

02.06.2021 Komp_Flat›y Naturmedisinske Senter_soknad-2021-
0049_Skatteoppgj›r 2019_18 mai 2021 

1565503 

01.06.2021 Komp_Flat›y Naturmedisinske Senter_soknad-2021-
0049_Skatteoppgj›r 2019_30 apr 2021 

1565504 

02.06.2021 Komp_Flat›y Naturmedisinske Senter_soknad-2021-
0049_Skatteoppgj›r 2020_18 mai 2021 

1565505 

02.06.2021 Komp_B›v†gen �l og Vinstue_Vedlegg_Resultatrapport 
pr. 31.12.2020 

1565488 

02.06.2021 Komp_Flat›y Naturmedisinsske Senter_soknad-2021-
0049_30 apr 2021 

1565507 

01.06.2021 Komp_Flat›y Naturmedisinsske Senter_soknad-2021-
0049_Skatteattest_12 mai 2021 

1565508 

02.06.2021 komp_Dale Maskin og utleige_soknad-2021-
0092_Rekneskap_28 apr 2021 

1565491 

02.06.2021 Komp_Fl›ysand VA_Vedlegg_Signert regnskap 2020 1565510 
01.06.2021 Komp_Fl›ysand VA_Vedlegg_Skatteattest 18.04.21 1565511 
02.06.2021 Komp_Fl›ysand VA_Vedlegg_�rsoppgj›r 2020 1565512 
02.06.2021 Komp_Foss_soknad-2021-0123_30 apr 2021 1565513 
02.06.2021 Komp_Delta Green Energy_soknad-2021-0096_28 apr 

2021 
1565496 

02.06.2021 Komp_Foss_soknad-2021-0123_omsetning veke 7_30 apr 
2021 

1565515 

01.06.2021 Komp_Foss_soknad-2021-0123_skatteattest_30 apr 2021 1565516 
02.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-0121_01 mai 

2021 
1565517 

02.06.2021 Komp_Dyrkolbotn Fjellstove AS_soknad-2021-
0066_Rekneskap 2021_01 mai 2021 

1565500 

01.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-
0121_Betalinsgutsettelse innvilgelse_01 mai 2021 

1565519 

01.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-
0121_skatteattest_01 mai 2021 

1565520 

02.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-0121_Tilskudd 
underlag 2019 2020_01 mai 2021 

1565521 

02.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-0121_Tilskudd 
underlag 2019 2021_20 mai 2021 

1565522 

02.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-
0121_Vedlegg_01 mai 2021 

1565523 

01.06.2021 Komp_Flat›y Naturmedisinske senter_Vedlegg_30 apr 
2021 

1565506 



02.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-
0121_�rsrekneskap 2019_01 mai 2021 

1565525 

02.06.2021 Komp_Gaia Travels AS_soknad-2021-0074_26 apr 2021 1565526 
02.06.2021 Komp_Gaia Travels AS_soknad-2021-0074_Vedlegg 

rekneskap_26 apr 2021 
1565527 

01.06.2021 Komp_Gaia Travels AS_soknad-2021-0074_Vedlegg 
Skatteattest Alvdal_26 apr 2021 

1565528 

02.06.2021 Komp_Fl›ysand VA_soknad-2021-0045_19 apr 2021 1565509 
02.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-

0121_Betalinsgutsettelse apr jun_01 mai 2021 
1565518 

02.06.2021 Komp_Gl›de AS_soknad-2021-0057_Skatteattest_30 apr 
2021 

1565531 

02.06.2021 Komp_Foss_soknad-2021-0123_omsetning veke 6_30 apr 
2021 

1565514 

02.06.2021 Komp_God utvikling as_soknad-2021-0028 1565533 
02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_30 apr 2021 1565534 
02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_bekreftelse 

skatt_30 apr 2021 
1565535 

02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_firmaattest_30 
apr 2021 

1565536 

02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_rekneskap 
2019_30 apr 2021 

1565537 

02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_rekneskap 
2020_30 apr 2021 

1565538 

02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_rekneskap 
2021_30 apr 2021 

1565539 

02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_salg 2019_30 
apr 2021 

1565540 

02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_salg 2020_30 
apr 2021 

1565541 

02.06.2021 komp_Frekhaug Maskinering_soknad-2021-
0121_�rsregnskap Modell Prototyping Maskinering AS 
2019_01 mai 2021 

1565524 

01.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_skatteattest_30 
apr 2021 

1565543 

02.06.2021 Komp_Gl›de AS_soknad-2021-0057_30 apr 2021 1565529 
02.06.2021 Komp_Hackit Norway_soknad-2021-0099_29 apr 2021 1565545 
02.06.2021 Komp_Hackit Norway_soknad-2021-0099_Rekneskap 

2019_29 apr 2021 
1565546 

01.06.2021 Komp_Gl›de_S›knad_Vedlegg_30 apr 2021 1565532 
02.06.2021 Komp_Gl›de AS_soknad-2021-0057_Rekneskap 2020_30 

apr 2021 
1565530 

02.06.2021 Komp_Hagelia Matstove_soknad_vedlegg Resultat 2020 
vs 2019_22 apr 2021 

1565549 

01.06.2021 Komp_Hagelia Matstove_soknad_vedlegg 
Skatteattest_22 apr 2021 

1565550 

02.06.2021 Komp_Hagelia Matstove_soknad-2021-0023 1565551 
02.06.2021 Komp_Hagelia Matstove_soknad-2021-0023_22 apr 2021 1565552 
02.06.2021 Komp_HM H†rstudio_soknad-2021-0070_26.04.2021 1565553 
01.06.2021 Komp_HM H†rstudio_soknad-2021-

0070_Skatteattest_26.04.2021 
1565554 

02.06.2021 Komp_Hordab›heimen_soknad_Rekneskap 2019_22 apr 
2021 

1565555 

02.06.2021 Komp_Hordab›heimen_soknad_Rekneskap 2020_22 apr 
2021 

1565556 

02.06.2021 Komp_Hordab›heimen_soknad_Rekneskap 2021_22 apr 
2021 

1565557 

02.06.2021 Komp_Hordab›heimen_soknad_Vedlegg Resultat og 
balanse_22 apr 2021 

1565558 



01.06.2021 Komp_Hordab›heimen_soknad_Vedlegg 
Skatteattest_22 apr 2021 

1565559 

02.06.2021 Komp_Hordab›heimen_soknad-2021-0056_22 apr 2021 1565560 
02.06.2021 Komp_Husflidstova_soknad-2021-0061_28 apr 2021 1565561 
02.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_salg 2021_30 

apr 2021 
1565542 

01.06.2021 Komp_Husflidstova_soknad-2021-0061_Skatteattest_28 
apr 2021 

1565563 

01.06.2021 Komp_God utvikling_soknad-2021-0028_tilskudd_30 apr 
2021 

1565544 

02.06.2021 Komp_Hackit Norway_soknad-2021-0099_Rekneskap 
2020_29 apr 2021 

1565547 

02.06.2021 Komp_Hackit Norway_soknad-2021-0099_Vedlegg_29 
apr 2021 

1565548 

02.06.2021 Komp_Isoleringsteknikk_soknad-2021-0034_vedlegg 
Resultat og balanse 1-3_22 apr 2021 

1565567 

02.06.2021 Komp_Isoleringsteknikk_soknad-2021-0034_vedlegg 
Skatteattest_22 apr 2021 

1565568 

01.06.2021 Komp_Isoleringsteknikk_S›knad_Vedlegg_P 299 Utlegg 
Konona 

1565569 

02.06.2021 Komp_Jan M Dale_soknad-2021-0032_28 apr 2021 1565570 
02.06.2021 Komp_Jan M Dale_soknad-2021-0032_Rekneskap 2021 

og 2020_28 apr 2021 
1565571 

02.06.2021 Komp_Jan M Dale_soknad-2021-0032_Skatteattest_28 
apr 2021 

1565572 

02.06.2021 komp_Jan M Dale_soknad-2021-0090_28 apr 2021 1565573 
02.06.2021 komp_Kbygg og Blikk_soknad-2021-0043_22 apr 2021 1565574 
02.06.2021 komp_Kbygg og Blikk_s›knad_Vedlegg_Fakturajournal 

2020_12 Mai 2021 
1565575 

02.06.2021 komp_Kbygg og Blikk_s›knad_Vedlegg_Fakturajournal 
2021_12 Mai 2021 

1565576 

02.06.2021 komp_Kbygg og 
Blikk_s›knad_Vedlegg_Fakturajournal_12 Mai 2021 

1565577 

02.06.2021 komp_Kbygg og Blikk_s›knad_Vedlegg_Inntekter per 
20.04.2021 

1565578 

02.06.2021 komp_Kbygg og Blikk_s›knad_Vedlegg_Omsetning_12 
Mai 2021 

1565579 

02.06.2021 Komp_Husflidstova_soknad-2021-0061_Resultatrapport 
2020_28 apr 2021 

1565562 

02.06.2021 Komp_Kepalies Holding_soknad-2021-0098_28 apr 2021 1565581 
02.06.2021 Komp_Isoleringsteknikk_soknad-2021-0034 1565564 
02.06.2021 Komp_Knarvik Hud og Fot_soknad-2021-0075_27 apr 

2021 
1565583 

02.06.2021 Komp_Knarvik Hud og Fot_soknad-2021-0075_Resultat 
2019_6 mai 2021 

1565584 

02.06.2021 Komp_Isoleringsteknikk_soknad-2021-0034_22 apr 2021 1565565 
02.06.2021 Komp_Isoleringsteknikk_soknad-2021-0034_vedlegg 

Resultat 2020_05 mai 2021 
1565566 

02.06.2021 Komp_Knarvik kafe og thai_soknad_Vedlegg Omsetning 
2020 vs 2019_28.04.2021 

1565587 

02.06.2021 Komp_Knarvik kafe og thai_soknad_Vedlegg Omsetning 
2021 vs 2020_28.04.2021 

1565588 

01.06.2021 Komp_Knarvik kafe og thai_soknad_Vedlegg 
Skatteattest_23.04.2021 

1565589 

02.06.2021 Komp_Knarvik kafe og thai_soknad-2021-
0060_23.04.2021 

1565590 

02.06.2021 Komp_Knarvik Senter AS_soknad-2021-0039_29 apr 2021 1565591 
01.06.2021 Komp_Knarvik Senter AS_soknad-2021-

0039_skatteattest_29 apr 2021 
1565592 



02.06.2021 Komp_Knarvik Senter AS_soknad-2021-0039_Vedlegg 
utgifter_29 apr 2021 

1565593 

02.06.2021 Komp_Knarvik Senter AS_soknad-2021-0039_Vedlegg_29 
apr 2021 

1565594 

02.06.2021 Komp_Kvalheim Fritidssenter_soknad-2021-0130_01 mai 
2021 

1565595 

01.06.2021 Komp_Kvalheim Fritidssenter_soknad-2021-0130_05 mai 
2021 

1565596 

02.06.2021 Komp_Kvalheim Fritidssenter_soknad-2021-
0130_Skatteattest_05 mai 2021 

1565597 

02.06.2021 Komp_Kvalheim Fritidssenter_soknad-2021-
0130_Vedlegg rekneskap_05 mai 2021 

1565598 

01.06.2021 Komp_Kvalheim Fritidssenter_vedlegg_2021 05 01 1565599 
02.06.2021 Komp_Kj›kkendrift no1_soknad-2021-0035 1565582 
01.06.2021 Komp_Man to Gentleman_soknad-2021-

0103_skatteattest_29 Apr 2021 
1565601 

02.06.2021 Komp_Man to Gentleman_soknad-2021-
0103_Vedlegg_29 Apr 2021 

1565602 

02.06.2021 Komp_Knarvik Hud og Fot_soknad-2021-0075_Resultat 
2020_6 mai 2021 

1565585 

01.06.2021 Komp_Marianne Styling Coach AS_Vedlegg 
omsetningssvikt 

1565604 

02.06.2021 KOmp_Marianne Styling Coach_soknad-2021-0033 1565605 
01.06.2021 komp_Kbygg og Blikk_s›knad_Vedlegg_Skatteattest 1565580 
02.06.2021 Komp_Marianne Styling Coach_soknad-2021-

0073_Betalingsutsettelse mva_26 apr 2021 
1565607 

01.06.2021 Komp_Marianne Styling Coach_soknad-2021-
0073_Skatteattest_26 apr 2021 

1565608 

02.06.2021 Komp_Mikro Gr›nt_soknad-2021-0085_27 apr 2021 1565609 
02.06.2021 Komp_Mikro Gr›nt_soknad-2021-0085_Resultatregnskap 

2019_27 apr 2021 
1565610 

02.06.2021 Komp_Mikro Gr›nt_soknad-2021-0085_Resultatregnskap 
2020_27 apr 2021 

1565611 

02.06.2021 Komp_Mikro Gr›nt_soknad-2021-0085_Resultatregnskap 
2021 1kv_27 apr 2021 

1565612 

02.06.2021 komp_Mptre AS_soknad-2021-0143_01 mai 2021 1565613 
02.06.2021 komp_Mptre AS_soknad-2021-

0143_betalingsutsettelse_01 mai 2021 
1565614 

02.06.2021 Komp_Man to Gentleman_soknad-2021-0103_29 Apr 
2021 

1565600 

02.06.2021 komp_Mptre AS_soknad-2021-0143_rekneskap 2020_01 
mai 2021 

1565616 

01.06.2021 komp_Mptre AS_soknad-2021-0143_skatteattest_01 mai 
2021 

1565617 

02.06.2021 komp_Mptre AS_soknad-2021-0143_vedlegg_01 mai 
2021 

1565618 

02.06.2021 Komp_Man to 
Gentleman_S›knad_Vedlegg_Rekneskap_29 apr 2021 

1565603 

02.06.2021 Komp_Mr Clean Knarvik Senter_soknad-2021-
0108_vedlegg 2019_05 mai 2021 

1565620 

02.06.2021 Komp_Mr Clean Knarvik Senter_soknad-2021-
0108_vedlegg 2020 2019_29 apr 2021 

1565621 

02.06.2021 Komp_Mr Clean Knarvik Senter_soknad-2021-
0108_vedlegg 2021_05 mai 2021 

1565622 

01.06.2021 Komp_Mr Clean Knarvik Senter_soknad-2021-
0108_vedlegg skatteattest_29 apr 2021 

1565623 

01.06.2021 Komp_Mr Clean Knarvik Senter_vedlegg rekneskap_29 
apr 2021 

1565624 

02.06.2021 Komp_Marianne Styling Coach_soknad-2021-0073_26 1565606 



apr 2021 
01.06.2021 Komp_Knarvik Hud og Fot_soknad-2021-

0075_Skatteattest_27 apr 2021 
1565586 

02.06.2021 Komp_Mr Clean Knarvik Senter_soknad-2021-0108_29 
apr 2021 

1565619 

01.06.2021 Komp_MTM Gruppen_soknad-2021-
0055_Skatteattest_21 apr 2021 

1565628 

02.06.2021 Komp_MTT_soknad-2021-0145_04 mai 2021 1565629 
01.06.2021 Komp_MTT_soknad-2021-0145_Skatteattest_04 mai 2021 1565630 
02.06.2021 Komp_MTT_soknad-2021-0145_Vedlegg_04 mai 2021 1565631 
02.06.2021 Komp_Nan Tian House_Soknad-2021-0042 1565632 
02.06.2021 komp_Mptre AS_soknad-2021-0143_rekneskap 2019_01 

mai 2021 
1565615 

02.06.2021 Komp_Nan Tian House_Vedlegg rekneskap 2020 1565634 
02.06.2021 Komp_Nh Treningspartner_soknad-2021-0041_16 apr 

2021 
1565635 

02.06.2021 Komp_NH Treningspartner_Vedlegg_NY_�rsoppgj›r 2020 
- 

1565636 

02.06.2021 Komp_NH Treningspartner_Vedlegg_Signert regnskap 
2020 - 

1565637 

01.06.2021 Komp_NH Treningspartner_vedlegg_Skatteattest 
16.04.21 - 

1565638 

02.06.2021 Komp_Nor Control AS_soknad-2021-0113_29 apr 2021 1565639 
01.06.2021 Komp_Nor Control AS_soknad-2021-0113_Omsetning 

2020_29 apr 2021 
1565640 

01.06.2021 Komp_Nor Control AS_soknad-2021-0113_Omsetning 
2021_29 apr 2021 

1565641 

01.06.2021 Komp_Nor Control AS_soknad-2021-
0113_Skatteattest_05 mai 2021 

1565642 

02.06.2021 Komp_MTM Gruppen_soknad-2021-0055_21 apr 2021 1565625 
02.06.2021 Komp_MTM Gruppen_soknad-2021-0055_Rekneskap 

2020_21 apr 2021 
1565626 

02.06.2021 Komp_MTM Gruppen_soknad-2021-0055_Rekneskap 
2021_21 apr 2021 

1565627 

02.06.2021 Komp_Nr1 Fitnes Lind†s AS_soknad-2021-0093_29 apr 
2021 

1565646 

02.06.2021 Komp_Nr1 Fitnes Lind†s AS_soknad-2021-0093_Resultat 
2020 apr_05 mai 2021 

1565647 

02.06.2021 Komp_Nr1 Fitnes Lind†s AS_soknad-2021-0093_Resultat 
2020_05 mai 2021 

1565648 

02.06.2021 Komp_Nr1 Fitnes Lind†s AS_soknad-2021-0093_Resultat 
2021 apr_05 mai 2021 

1565649 

01.06.2021 Komp_Nr1 Fitnes Lind†s AS_soknad-2021-
0093_Skatteattest_29 apr 2021 

1565650 

02.06.2021 Komp_oyemam Ltd_soknad-2021-0052_21 apr 2021 1565651 
01.06.2021 Komp_oyemam Ltd_soknad-2021-0052_Skatteattest_21 

apr 2021 
1565652 

02.06.2021 Komp_Nan Tian House_Vedlegg rekneskap 2019 1565633 
02.06.2021 Komp_Parmelia_soknad-2021-0097_28 apr 2021 1565654 
02.06.2021 Komp_Parmelia_soknad-2021-0097_Vedlegg_28 apr 

2021 
1565655 

02.06.2021 Komp_PEdersen Retail_soknad-2021-0086_28 apr 2021 1565656 
02.06.2021 Komp_PEdersen Retail_soknad-2021-0086_Omsetnad 

2020 vs 2019_28 apr 2021 
1565657 

02.06.2021 Komp_PEdersen Retail_soknad-2021-0086_Omsetnad 
2021 vs 2020_28 apr 2021 

1565658 

01.06.2021 Komp_Nr1 Fitnes Lind†s AS_F›lgebrev_29 apr 2021 1565645 
02.06.2021 Komp_PEP_BR_�rsregnskap 2019 1565660 
02.06.2021 Komp_Nordhordland Smykkedesign_soknad-2021- 1565643 



0125_30 apr 2021 
02.06.2021 Komp_Nordhordland Smykkedesign_soknad-2021-

0125_rekneskap_30 apr 2021 
1565644 

02.06.2021 Komp_PEP_soknad-2021-0095_Mail 11 mai 2021 1565663 
01.06.2021 Komp_PEP_soknad-2021-0095_Skatteattest_11 mai 2021 1565664 
02.06.2021 Komp_Runar Holding_soknad-2021-0134_30 apr 2021 1565665 
02.06.2021 Komp_Sletta Landhandleri_soknad-2021-0020 1565666 
02.06.2021 Komp_Sletta Landhandleri_soknad-2021-

0020_Rekneskap 2019_12 mai 2021 
1565667 

02.06.2021 Komp_Sletta Landhandleri_soknad-2021-
0020_Rekneskap 2020_12 mai 2021 

1565668 

02.06.2021 Komp_Sletta Landhandleri_soknad-2021-
0020_Rekneskap 2021_12 mai 2021 

1565669 

01.06.2021 Komp_Sletta Landhandleri_soknad-2021-
0020_Skatteattest_27 apr 2021 

1565670 

02.06.2021 Komp_oyemam Ltd_soknad-2021-0052_�rsregnskap-83-
2020_21 apr 2021 

1565653 

02.06.2021 Komp_Smiths m›telokale_Rekneskap 2020_11 mai 2021 1565672 
01.06.2021 Komp_Smiths m›telokale_Skatteattest_27 apr 2021 1565673 
02.06.2021 Komp_Smiths M›telokale_soknad-2021-0067_27 apr 2021 1565674 
02.06.2021 Komp_PEP_soknad-2021-0095_28 apr 2021 1565662 
02.06.2021 Komp_Solholmen Vertshus AS_soknad-2021-0131_30 apr 

2021 
1565676 

02.06.2021 Komp_Solholmen Vertshus AS_soknad-2021-
0131_Rekneskap 2019_30 apr 2021 

1565677 

02.06.2021 Komp_Solholmen Vertshus AS_soknad-2021-
0131_Rekneskap 2020 b_30 apr 2021 

1565678 

02.06.2021 Komp_PEP_BR_�rsregnskap 2020 1565661 
02.06.2021 Komp_Solholmen Vertshus AS_soknad-2021-

0131_Rekneskap 2021_30 apr 2021 
1565680 

01.06.2021 Komp_Solholmen Vertshus AS_soknad-2021-
0131_Skatteattest_30 apr 2021 

1565681 

02.06.2021 Komp_Smiths M›telokale_soknad-2021-
0067_n‘ringsoppgave_27 apr 2021 

1565675 

02.06.2021 Komp_Sletta Landhandleri_soknad-2021-
0020_Vedlegg_27 apr 2021 

1565671 

02.06.2021 Komp_Spjeldnes Gard_soknad-2021-0064_Resultat 2021 
vs 2020_28 apr 2021 

1565684 

01.06.2021 Komp_Spjeldnes Gard_soknad-2021-
0064_Skatteattest_26 apr 2021 

1565685 

02.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad_Vedlegg Altinn - 
Utskriftsversjon av skattemeldinga_22 apr 2021 

1565686 

01.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad_Vedlegg 
Skatteattest_22 apr 2021 

1565687 

01.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad_Vedlegg 
Skatteoppgj›r-6_22 apr 2021 

1565688 

01.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad_Vedlegg 
Skatteoppgj›r-7_2018_22 apr 2021 

1565689 

01.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad_Vedlegg 
Skatteoppgj›r-8_2017_22 apr 2021 

1565690 

01.06.2021 Komp_PEdersen Retail_soknad-2021-
0086_Skatteattest_28 apr 2021 

1565659 

02.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad-2021-
0058_rekneskap 2017_22 apr 2021 

1565692 

02.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad-2021-
0058_rekneskap 2018_22 apr 2021 

1565693 

02.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad-2021-
0058_rekneskap 2019_22 apr 2021 

1565694 

02.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad-2021- 1565695 



0058_rekneskap 2020_22 apr 2021 
02.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad-2021-

0058_rekneskap 2021_22 apr 2021 
1565696 

02.06.2021 Komp_Solholmen Vertshus AS_soknad-2021-
0131_Rekneskap 2020_30 apr 2021 

1565679 

01.06.2021 Komp_Stiftinga Nordgardsl›a_Rekneskap Gamle 2020_29 
apr 2021 

1565698 

01.06.2021 Komp_Stiftinga Nordgardsl›a_Rekneskap Nye 2020_29 
apr 2021 

1565699 

02.06.2021 Komp_Spjeldnes Gard_soknad-2021-0064_26 apr 2021 1565682 
02.06.2021 Komp_Spjeldnes Gard_soknad-2021-0064_Resultat 2020 

vs 2019_28 apr 2021 
1565683 

02.06.2021 Komp_Studio NOR_soknad_Vedlegg skatteattest_26 apr 
2021 

1565702 

01.06.2021 Komp_Stiftinga Nordgardsl›a_Budsjett 2021_29 apr 2021 1565697 
02.06.2021 Komp_Studio NOR_soknad-2021-0037 1565704 
02.06.2021 Komp_Studio NOR_soknad-2021-0037_22 apr 2021 1565705 
02.06.2021 Komp_TBE Safety Consult AS_soknad-2021-0026_01 mai 

2021 
1565706 

02.06.2021 Komp_TBE Safety Consult AS_soknad-2021-
0026_Vedlegg skatt_01 mai 2021 

1565707 

02.06.2021 Komp_TBE Safety Consult AS_soknad-2021-
0026_Vedlegg †rstall_01 mai 2021 

1565708 

02.06.2021 Komp_Stian Villanger Drums_soknad-2021-0058_22 apr 
2021 

1565691 

02.06.2021 Komp_Tias Selskapslokale_soknad-2021-0051_21 apr 
2021 

1565710 

02.06.2021 Komp_Tias Selskapslokale_soknad-2021-
0051_Firmaattest_21 apr 2021 

1565711 

02.06.2021 Komp_Trykk Service AS_soknad-2021-0124_30 apr 2021 1565712 
02.06.2021 Komp_Trykk Service AS_soknad-2021-

0124_Rekneskap_30 apr 2021 
1565713 

01.06.2021 Komp_Trykk Service AS_soknad-2021-0124_�rsrapport 
2019_30 apr 2021 

1565714 

02.06.2021 Komp_User solution_soknad-2021-0025 1565715 
01.06.2021 Komp_Vab› Brygge AS_Vedlegg_29 apr 2021 1565716 
02.06.2021 Komp_TBE Safetyconsult_soknad-2021-0026 1565709 
02.06.2021 Komp_Stiftinga Nordgardsl›a_soknad-2021-0115_29 apr 

2021 
1565700 

02.06.2021 Komp_Studio NOR_soknad_Vedlegg Utkast †rsregnskap 
2020_26 apr 2021 

1565703 

02.06.2021 Komp_Stiftinga Nordgardsl›a_soknad-2021-
0115_vedlegg_29 apr 2021 

1565701 

02.06.2021 Komp_Vitartak_soknad-2021-0126_30 apr 2021 1565721 
02.06.2021 Komp_Vitartak_soknad-2021-0126_rekneskap 2020_19 

mai 2021 
1565722 

02.06.2021 Komp_Vitartak_soknad-2021-0126_resultat jan feb 
2021_19 mai 2021 

1565723 

02.06.2021 Komp_Vitartak_soknad-2021-0126_skatteattest_30 apr 
2021 

1565724 

02.06.2021 Komp_V†gseidstranda_soknad-2021-0032 1565725 
02.06.2021 Komp_V†gseidstranda_soknad-2021-0032_28 apr 2021 1565726 
02.06.2021 Komp_V†gseidstranda_soknad-2021-

0032_Rekneskap_28 apr 2021 
1565727 

01.06.2021 Komp_V†gseidstranda_soknad-2021-
0032_Skatteattest_14 mai 2021 

1565728 

02.06.2021 Komp_Westland Hotel_Rekneskap 2020_21 mai 2021 1565729 
01.06.2021 Komp_Westland Hotel_Skatteattest_21 mai 2021 1565730 
02.06.2021 komp_Westland Hotel_soknad-2021-0142_01 mai 2021 1565731 



02.06.2021 Komp_Vab› Brygge_soknad-2021-0019_29 apr 2021 1565718 
02.06.2021 Komp_Vab› Brygge_soknad-2021-0019 1565717 
02.06.2021 Komp_Vab› Brygge_soknad-2021-0019_rekneskap 

2020_29 apr 2021 
1565719 

02.06.2021 Komp_Vest Byggspesialisten AS_soknad-2021-0137_30 
apr 2021 

1565720 
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Tal teljetidspunkt barnehagane i Alver 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune innfører tre teljetidspunkt i kommunale og private barnehagar, gjeldande frå 1.1.22. 
Teljetidspunkta er 15.februar, 15.august og 15. desember.  

Administrasjonen set i verk arbeidet med å lage retningsline for berekning av tilskot til dei private barnehagane 
samt justere retningsline for gjennomføring av opptak til barnehage. Framlegg til retningsliner kjem opp som 
eiga sak i september. 

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.06.2021: 
 
Handsaming: 
Orientering til saka v/Kristin Moe-kommunalsjef 
 
Merknad: 
Saka skal til uttale i Utval for oppvekst kunnskap og kultur, Innstilling i Formannskapet og vedtak i 
Kommunestyret. 
 
Rådmannen sitt framlegg fekk 4 røyster og fall (Anna Nordlund-SV, Laila Bjørge-Sp, Jostein Borlaug-Sp, May 
Britt Gjerde-Sp) 
 
Framlegg frå Hege Dale-Uavh: 
Alver Kommune vil halda på eitt teljetidspunkt i kommunale og private barnehagar, då eit årleg teljetidspunkt 
gjev forutsigbarheit og eit betre barnehagetilbod i Alver Kommune. Teljetidspunktet vert 15/12. 
 
Framlegg vart vedteke med 5 røyster, med leiar si dobbeltrøyst (Yngve Walaker-Uavh, Hege Dale-Uavh, Christel 
V. Haaland-H, Thea Risøy-Krf) 
 
 
OKK- 029/21 Vedtak: 
Uttale i OKK - 08.06.2021: 
Alver Kommune vil halda på eitt teljetidspunkt i kommunale og private barnehagar, då eit årleg teljetidspunkt 
gjev forutsigbarheit og eit betre barnehagetilbod i Alver Kommune. Teljetidspunktet vert 15/12. 
 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Framlegg frå H og KRF ved T.Larsen: 
Alver Kommune vil halda på eitt teljetidspunkt i kommunale og private barnehagar med teljetidspunkt 15/12. 
Framlegget fekk 5 røyster fall (T.Larsen-H, I.Fjeldsbø-H, A.Byrknes-KRF, A.Hetlebakke-KRF og N.Øvreås-FRP) 



Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 
Formannskapet bed adm.legge frem sakgsutrgeiing for bruk av to teljetidspunkt i kommunale og private 
barnehagar. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
Rådmannen sitt framlegg fekk 5 røyster fall (N.Bognøy-AP, Ø.Oddekalv-AP, S.Sekkingstad-SP, J.Hellestveit-SP og 
L.Johnsen-MDG) 
 
FO- 065/21 Vedtak: 
Formannskapet bed adm.legge frem sakgsutrgeiing for bruk av to teljetidspunkt i kommunale og private 
barnehagar. 
 
Politisk handsaming 
 
Saka skal til innstilling i utval for oppvekst, kunnskap og kultur 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn 
Det har vore arbeidd både politisk og administrativt med verbalpunktet fatta av kommunestyret i desember 
2020: «Kommunestyret ønskjer ikkje å slå saman barnehagar. Kommunestyret merkar seg at talet på barn i 
aldersgruppa 1-5 år har ein fallande tendens i perioden 2020-2025, og ser at det er behov for tiltak i høve dette. 
Kommunestyret ber om ei sak som utgreier moglegheita for løpande barnehageopptak. Saka skal mellom anna 
greie ut dei økonomiske konsekvensane av dette.»  
Som eit resultat av dette arbeidet, kjem det no opp ei politisk sak i høve til tal teljetidspunkt for barnehage.  
 
Alver kommune har i dag eitt teljetidspunkt i året, den 15.12. Tal barn i dei private barnehagane på 
teljetidspunktet dannar grunnlag for tilskot til den einskilde private barnehage. 
 
I saksutgreiinga legg adminisatrasjonen fram moglege konsekvensar ved innføring av tre teljetidspunkt i året, 
relatert til økonomisk kompensasjon private barnehagar (tilskot) og brukarperspektivet.  
 

Saksopplysninger: 
Fleire kommunar har innført fleire teljetidspunkt i året. Etter Forskrift om tildeling av tilskudd til private 
barnehager, § 12 Rapportering av barn i private barnehager kan kommunen «i lokale retningslinjer bestemme 
at de private barnehagene skal rapportere om antall barn, barnas alder og oppholdstid ved flere tidspunkter i 
tilskuddsåret, og hva som skal til for at tilskuddet endres i løpet av året. De lokale retningslinjene skal fastsettes 
før tilskuddsåret begynner.» 

I det følgjande vil vi presentere moglege konsekvensar fleire teljetidspunkt vil få for dei private barnehagane, 
føresette og kommunen. Alternative teljetidspunkt administrasjonen har sett på er 15.2 og 15.8, i tillegg til 
15.12. som er dato for teljing/rapportering etter gjeldande lovverk. 

 

Konsekvens for dei private barnehagane 

I dag er praksis slik at dei private barnehagane får tilskot berekna ut frå den årlege rapporten om status per 
15.12. knytt til tal barn, alder på barna og tal opphaldstimar i barnehagen. Ved store aktivitetsendringar i 
barnehagen, skal kommunen berekne tilskotet til dei private barnehagane på nytt. 

Dei fleste barnehagane har endringar i tal barn frå nytt barnehageår, og fordelinga mellom barn under 3 år og 
barn over 3 år kan endre seg frå eit barnehageår til neste. Alver kommune sin eksisterande praksis i høve til 
berekning av tilskot, er slik at desse endringane først vert tatt omsyn til etter rapporteringa i desember. 

I periodar med aukande barnetal i barnehagane, kan dei private barnehagane ha fleire barn i barnehagen frå 
august til desember enn tilskotet vart berekna for per 15.12 året før.  



I periodar med synkande barnetal, vil dei private barnehagane kunne erfare det motsette. Dei har færre barn 
enn tilskotet året før vart berekna for, og tilskotet vil då først verte redusert frå januar neste år.  

Kort oppsummert får dei private barnehagane ikkje kompensert for å ta inn fleire barn i barnehagen dersom 
dei aukar opp tal barn i løpet av barnehageåret. Dei får heller ikkje krav om å betale tilbake tilskot dersom dei 
har færre barn enn tilskotet tilseier. Endringane blir gjort gjeldande frå 1.1. nytt år, og dei byggjer på 
rapportering frå 15.12 året før. 

Dersom kommunen innfører fleire teljetidspunkt i året, vil dette føre til tettare samanheng mellom det reelle 
tal barn i barnehagen og tilskot. Det vil truleg også stimulere til å gjennomføre supplerande opptak i løpet av 
barnehageåret. 

 

Konsekvens for føresette (brukarperspektivet) 

Rett til barnehageplass er regulert i Lov om barnehager (barnehageloven). Etter §16 i barnehagelova, har barn 
som fyller 1 år innan utgangen av august det året det vert søkt om barnehageplass, etter søknad rett til å få 
plass i barnehage frå august. Barn som fyller 1 år i september, oktober eller november, har etter søknad rett til 
å få barnehageplass innan utgangen av den månaden barnet fyller 1 år.  

Nokre føresette kan oppleve at det er vanskeleg å få barnehageplass utanom hovudopptaket i mars/april. 
Foreldre som ønskjer å forlenge permisjonstida og slik har behov for barnehageplass til dømes frå 1.1., kan 
erfare at det er vanskeleg å få barnehageplass for våren. 

Dersom kommunen innfører fleire teljetidspunkt i året, vil dette truleg føre til at det blir lettare å få 
barnehageplass i løpet av barnehageåret, ved at den einskilde barnehage gjennomfører supplerande opptak, 
som dei får kompensert for ved neste teljetidspunkt. 

 

 

Konsekvens for kommunen 

Dersom det er vesentlege endringar i aktivitetsnivået i ein privat barnehage, skal kommunen berekne tilskotet 
på nytt. I praksis har Alver kommune definert at vesentleg endring skal vere knytt til om det fører til endring i 
tal avdelingar i barnehagen.  

Sats for tilskot til private barnehagar vert berekna ut frå rekneskapen til kommunale barnehagar 2 år før 
tilskotsåret, altså er 2020-rekneskapen for kommunale barnehagar grunnlag for berekning av tilskotsatsen til 
private barnehagar i 2022. Her vert tal barn rapportert i årsmelding per 15.12. året før rekneskapsåret lagt til 
grunn for 7/12 og årsmelding pr 15.12 for rekneskapsåret lagt til grunn for 5/12 . Dette vil seie at berekninga 
har grunnlag i barnetalet i dei kommunale barnehagane før og etter hovudopptaket.  

Fleire teljetidspunkt i året vil medføre at administrasjonen bereknar tilskotet til dei private barnehagane 
tilsvarande. Kommunen skriv nye vedtak for dei barnehagane som får endring i barnegruppa.  

Dersom kommunen held fram med dagens praksis, og ikkje innfører fleire teljetidspunkt, vil Alver kommune dei 
komande åra truleg få høgare utgifter til tilskot private barnehagar enn om ein innfører fleire teljetidspunkt. 
Dette er knytt til at det er venta færre barn i barnehagane dei komande åra, og at fleire teljetidspunkt vil vere 
med på å regulere tilskotet i samsvar med det reelle barnetalet i private barnehagar. 

I følgjande døme er det lagt til grunn tilskotssatsar for 2021, då det per dags dato ikkje er grunnlag å berekne 
satsane for dei neste åra. 



Satsane for tilskot til private for 2021er som følgjer:  
Barn under 3 år, kr. 226 764, Barn over 3 år, kr. 108 500 

Døme: Dersom ein privat barnehage får redusert barnetal med 5 barn under 3 år og 3 barn over 3 år, og 
kommunen har fleire teljetidspunkt, vil dette få følgjande økonomiske konsekvens i høve til tilskot for hausten: 

X BHG 15.12.2020 15.08.2021 Reduksjon 
barn 

Reduksjon i tilskot 
haust 2021  

småbarn 26 21 5 377 940 
store barn 51 48 3 108 500 

TOTALT redusjon av tilskot haust 2021 486 440 
 

Endringar i barnetal i kommunale barnehagar vil ha innveknad på tilskotssatsen til private 2 år etter 
budsjettåret. Dersom ein tek inn eit småbarn i kommunal barnehage i januar med kun eit teljetidspunkt 15.12. 
vil det føre med seg ein årleg auke i tilskotet 2 år etter rekneskapsåret. 

Ein reduksjon av barn i kommunal barnehage, dersom kommunen har innført fleire teljetidspunkt, vil medføre 
ein auke i tilskotet til private barnehager dersom bemanninga ikkje blir redusert tilsvarande. Det er difor særs 
viktig  følgje opp at bemanning og tal barn samsvarar.  

 

Vurdering: 

Fleire årlege teljetidspunkt vil truleg føre til at barnehageplassane vi har i kommunen vert betre utnytta og at 
tilskotsberekningane vert meir tilpassa barnetalet gjennom året. Dette fordi dei private barnehagane i større 
grad får kompensert for å praktisere supplerande opptak og at konsekvensen av at kommunen tilbyr 
barnehageplass utanom hovudopptaket i mindre grad vil spele inn på tilskot til dei private barnahagane 2 år 
etter. 

Ved fleire teljetidspunkt vil truleg fleire barn få tilbod om barnehageplass i samsvar med det reelle behovet for 
plass, noko som opnar for meir fleksibilitet for foreldre, og foreldra kan ta forlenga foreldrepermisjon utan å 
missa mogelegheita for barnehageplass. Til dømes er det fleire familiar som signaliserer behov for 
barnehageplass i byrjinga av året, heller enn i august. Dersom foreldre må betale for barnehageplass frå 
august, vil dei miste retten til kontantstøtte.  

Teljetidspunkt i februar vil føre til at dei økonomiske konsekvensane i høve til framtidig tilskot til private 
barnehagar ikkje er av same storleik som ved berre eitt teljetidspunkt.  

Som ein del av saka har det blitt innhenta innspel frå PBL-Alver. PBL-Alver er tydeleg på at dei meiner at eitt 
teljetidspunkt i året er det beste for å sikre føreseielege rammevilkår, og at dette er viktig for å kunne tilby eit 
barnehagetilbod med høgt fagleg innhald, god og kompetent bemanning og trygge arbeidsplassar.  

PBL-Alver argumenterer for at det å innføre fleire teljetidspunkt gir vesentleg fleire negative konsekvensar enn 
positive, og argumenterer for at dette gir usikkerheit i høve til stabilitet og bemanning, endringsprosessar knytt 
til bemanning vil ta kapasitet samt gå på bekostning av kvalitet. Dette vil verke inn på motivasjon, trivsel og 
opplevd slitasje. Innspelet frå PBL-Alver følgjer som vedlegg til saka. 

Dei største endringane i tal barn i barnehagane i Alver kommune er knytt til nytt barnehageår. Dei eldste barna 
i barnehagen startar på skulen og nye barn tar til i barnehagen. Med rett til barnehageplass frå fylte 1 år den1. 
september, 1. oktober og 1. november, har kommunen krav på seg om å tilby barnehageplass i samsvar med 
denne retten. I praksis betyr det at barn etter søknad, har rett til barnehageplass frå fylte 1 år frå august av og 
ut over hausten, uavhengig av tal teljetidspunkt.  



Ved å innføre teljetidspukt også i august, får kommunen høve til å regulere tilskot til dei private barnehagane i 
samsvar med det reelle barnetalet i barnehagen i august, heller enn å vente til etter 15.12.  

Dersom kommunen i større grad skal praktisere supplerande opptak, må dette bli vurdert i høve tildelt 
budsjettramme. Opptak av nye barn i barnehagen utløyser som regel eit krav om å justere bemanninga 
tilsvarande. Dette kan estimerast med grunnlag i søkjarmassen og fødselsstatestikkar ved 
budsjetthandsaminga, slik at dei vedtekne budsjettrammene tek omsyn til forventa endring i barnetal og 
bemanning.  

 

Administrasjonen ser behov for å arbeide ut/justere: 

· Retningsline for tildeling av tilskot til dei private barnehagane 
· Retningsline for gjennomføring av opptak til barnehage, inkludert korleis sikre rett til 

barnehageplass etter fylte 1 år i august, september, oktober og november 

Retningslinene kan leggjast fram for politisk handsaming i september 2021. 

 

Oppsummering av hovudpunkta i saka: 

· Innføring av fleire teljetidspunkt i året vil medføre meir tid til administrering både i 
kommundeadministrasjon og i barnehagane. Samstundes er det grunn til å tru at dette vil medføre 
at fleire får tilbod om barnehageplass utanom hovudopptaket.  

· Dei økonomiske konsekvensane av å praktisere supplerande opptak i dei kommunale barnehagane 
er for kommunen betydeleg redusert ved å innføre fleire teljetidspunkt.  

· Det å praktisere fleire teljetidspunkt vil føre til at tilskota til private barnehagar blir justert i samsvar 
med tal barn per teljetidspunkt. Dette vil vere til gunst for dei private barnehagane ved opptak av 
nye barn i løpet av barnehageåret og til ugunst dersom tal barn i barnehagen er redusert etter nytt 
hovudopptak.  

 

Vedlegg:  

-          Innspel frå PBL-Alver kring spørsmålet om fleire teljetidspunkt. 

 
Vedlegg i saken: 
01.06.2021 Vedlegg strategidok 1 Svar på spørsmål om 

telletidspunkt fra Alver_PBL lokallag_210307 (002) 
1563827 

16.06.2021 Vedlegg til sak om utvidig av tal teljetidspunkt KO 
24.06.2021 

1575070 

 
 
 



  

 

 

 

 

 

 
 

 

Vedlegg til saksframlegg Tal teljetidspunkt barnehagane i Alver 
 
Saksopplysningar: 

I samsvar med vedtak i Formannskapet den 10.6, har administrasjonen greidd ut eit alternativ 

med to teljetidspunkt for barnehagane i Alver kommune. I det følgjande vil vi presentere 

moglege koneskvensar av å halde fram med eitt teljetidspunkt i året (15.desember) og ved 

eventuelt å innføre to teljetidspunkt. 

Til vanleg er dei største endringane i høve til tal barn i barnehagane i kommunen knytt til nytt 

barnehageår. Dei fleste barnehagane har endringar i tal barn frå nytt barnehageår, og 

fordelinga mellom barn under 3 år og barn over 3 år kan endre seg frå eit barnehageår til 

neste. Dersom det er aktuelt å innføre fleire teljetidspunkt for barnehagane, vil det ha størst 

effekt å innføre eit teljetidspunkt i samband med nytt barnehageår. Det vil ha mindre effekt å 

innføre eit teljetidspunkt for våren, dersom det ikkje er lagt eit teljetidspunkt knytt til nytt 

barnehageår. Administrasjonen har difor lagt til grunn i vidare utgreiing at eit eventuelt 

teljetidspunkt 2 vil bli lagt til oppstart av nytt barnehageår. 

Ved to teljetidspunkt må vi framleis halde fram med 15.12, då den er lovfesta, medan vi kan 

vurdere om teljetidspunkt 2 skal gjelde frå 15.8 eller 1.9. Bergen kommune har teljetidspunkt 

1.9 og 15.12. 

Alver kommune sin eksisterande praksis i høve til tildeling av tilskot, er slik at desse endringane 

først vert tatt omsyn til etter rapporteringa i desember. Med noverande teljetidspunkt 15.12., 

der endringar vert gjort gjeldande frå 1.1.,  får dei private barnehagane berekna tilskot for tal 

barn i barnehagen pr. 15.12.  I praksis betyr det at barnehagane får same tilskot i månadane 

august-november, som dei hadde for våren, uavhengig av om tal barn i barnehagen har 

endra seg. Dersom tal barn i barnehagen går ned frå vår til haust, får barnehagen tilskot for 

fleire barn enn det reelle barnetalet er fram til 15.12. Dersom tal barn i barnehagen går opp 

frå vår til haust, får ikkje barnehagen dette kompensert før frå 1.1. (etter teljetidspunkt 15.12). 

Prognosane for barnetal i aldersgruppa 1-5 år viser at Alver kommune får færre barn i denne 

aldersgruppa i dei komande åra, medan det er venta ein svak auke i tal barn frå 2025 og 

fram mot 2032.  

 

Konsekvens for dei private barnehagane 

Dersom kommunen innfører eit ekstra teljetidspunkt i samband med hovudopptaket, vil dette 

føre til tettare samanheng mellom det reelle tal barn i barnehagen og tilskot.  

Hovudopptaket for tildeling av barnehageplass i Alver kommune er som regel sluttført i løpet 

av mai månad. Både undervegs i opptaket og etter sluttført opptak veit barnehagane kor 

mange barn dei skal ha i barnehagane neste barnehageår. Dette gir grunnlag for 

planleggjing av drift og bemanning neste barnehageår.  

Dei private barnehagane vil få tilskot for det faktiske barnetalet i barnehagen frå nytt 

barnehageår. Barn som startar i barnehagen i løpet av hausten (rett til barnehageplass frå 

fylte 1 år), vil ikkje telje med i tilskotet før ved teljing 15.12.  



Etter lovverket knytt til berekning av tilskot, skal kommunen justere tilskotet til private 

barnehagar ved vesentlege endringar i drifta. Kva som kjem inn under vesentleg 

driftsendring, må vurderast individuelt frå barnehage til barnehage, mellom anna knytt til 

storleiken på barnehagen. Ved vesentlege endringar i drifta skal den private barnehagen få 

sitt tilskot justert, uavhengig av tal teljetidspunkt.  

Dersom ein barnehage får eit større tal barn som startar i barnehagen i løpet av hausten, så 

kan det vere aktuelt å vurdere om dette kjem inn under retten knytt til vesentleg endring i 

drifta.  

Dei private barnehagane får ikkje kompensert (justert tilskot) for opptak av barn i 

barnehagen i tidsrommet etter 15.12 og fram til neste teljetidspunkt, t.d. 1.9, dersom 

kommunen berre har to teljetidspunkt. 

Det vil vere behov for å definere kva som utløyser rett til justering av tilskot, knytt til vesentlege 

driftsendringar i ein privat barnehage. Dette må kome tydeleg fram i retningsline for tildeling 

av tilskot til dei private barnehagane. 

 

Konsekvens for barn og føresette (brukarperspektivet) 

Rett til barnehageplass er regulert i Lov om barnehager (barnehageloven). Etter §16 i 

barnehagelova, har barn som fyller 1 år innan utgangen av august det året det vert søkt om 

barnehageplass, etter søknad rett til å få plass i barnehage frå august. Barn som fyller 1 år i 

september, oktober eller november, har etter søknad rett til å få barnehageplass innan 

utgangen av den månaden barnet fyller 1 år.  

Uavhengig av tal teljetidspunkt, har barn som fyller 1 år i løpet av hausten og som søkjer om 

barnehageplass i samband med hovudopptaket, rett på barnehageplass frå fylte 1 år. 

Foreldre som har utvida permisjonstida, og difor ønskjer barnehageplass frå t.d. 1.1., kan 

erfare at det er vanskelegare å få barnehageplass frå dette tidspunktet. Grunngjeving for 

dette kan vere at ein privat barnehage ikkje får tilskot for å ta opp eit barn om våren eller at 

opptak i ein kommunal barnehage på våren har stor innverknad på driftstilkot til private 

barnehagar to år etter.  

Dersom kommunen i retningsline for tildeling av tilskot til private barnehagar definerer at 

vesenteleg driftsendringar også skal inkludere opptak av barn på våren, kan det opne for at 

føresette opplever at det er større samsvar mellom behov for barnehageplass og tilbod. 

Rammer for vesentleg driftsendring i barnehagen må definerast tydeleg i den kommunale 

retningslina.  

 

Konsekvens for kommunen 

Dersom kommunen skal nytte to teljetidspunkt i staden for eitt teljetidspunkt som vi har i dag, 

er det endringane ved hovudopptaket som vil ha størst økonomisk effekt. 

Eit teljetidspunkt 15.8 eller 1.9 vil vere med på å regulere tilskotet i samsvar med det reelle 

barnetalet i barnehagane ved nytt barnehageår.  Dei komande åra ventar vi reduksjon i tal 

barn i barnehagane i kommunen, og difor vil det ha ein økonomisk effekt å justere tilskot til 

private barnehagar i samsvar med det reelle barnetalet.   

I dei kommunale barnehagane blir bemanninga justert etter tal barn i barnehagen 

gjeldande frå nytt barnehageår og i samsvar med opptak av barn ut over hausten. To 

teljetidspunkt vil i større grad bidra til likebehandling av private og kommunale barnehagar i 

kommunen.  

 



Vurdering:  

I saksutgreiinga har administrasjonen lagt fram eit framlegg til vedtak om å innføre tre 

teljetidspunkt for barnehagane i Alver. Grunngjeving for dette er knytt både til det å sikre 

samanheng mellom tal barn i barnehagane og tilskot som blir betalt ut til private barnehagar 

frå nytt barnehageår, samt stimulere til supplerande opptak i løpet av barnehageåret.  

Dei største endringane i tal barn i barnehagane er knytt til nytt barnehageår, og difor er også 

det å innføre eit teljetidspunkt om hausten mest relevant i denne samanheng. Om 

teljetidspunktet om hausten er 15.8 eller 1.9 er av mindre betyding, men 1.9 gir både 

barnehage og kommune litt betre tid til arbeidet enn 15.8. Dette fordi 15.8 er tett opp mot 

ferieavvikling og oppstart av barnehageåret.  

Dersom det bllir aktuelt å innføre tleire teljetidspunkt for barnehagane i Alver, kan 1.9 vere ein 

aktuell dato å gå vidare med.  

Eit ekstra teljetidspunkt frå tidleg haust vil ha ein betydeleg økonomisk effekt for dei komande 

åra, då vi ventar reduksjon i tal barn i barnehagane i denne perioden. Dersom kommunen 

hadde hatt teljetidspunkt i 15.8 frå barnehageåret 2021/22, med ein reduksjon på 94 heile 

plassar i private barnehagar frå nytt barnehageår, ville dette hatt ein økonomisk konsekvens 

på ca. 5 mill. nkr.  

Uavhengig av tal teljetidspunkt er det behov for å kvalitetssikre kommunen sine retningsliner 

for tildeling av tilskot til dei private barnehagane. Ved å til dømes skildre korleis vesentlege 

endringar i drifta utanom teljetidspunkta kan opne for ny vurdering av tilskot, vil dette kunne 

bidra til ein meir føreseieleg kvardag for dei private barnehagane. Supplerande opptak 

utanom hovudopptaket kan bidra til at familiane opplever samsvar mellom tilbod om 

barnehageplass og familien sine prioriteringar og behov. Dette kan også uttrykkjast som å 

vere til barnets beste.  

Det vil vere behov for å vurdere om dei private barnehagane skal få kompensert for opptak i 

løpet av hausten, knytt til rett til barnehageplass frå fylte 1 år, eller om dette først blir 

kompensert ved teljing 15.12. Det er også behov for å tydeleggjere kva av vesentleg 

driftsendring i barnehagen som utløyser rett til ny vurdering av tilskot.  Dette bør kome tydeleg 

fram i retningsline for tildeling av tilskot til private barnehagar i Alver kommune. Målsetjinga 

må vere å sikre føreseieleg og stabil drift både i private og kommunale barnehagar. 

 

Oppsummering av hovudpunkta i vedlegget : 

• Om kommunen skal innføre fleire teljetidspunkt for barnehagane, vil teljetidspunkt 15.8 

eller 1.9 ha størst effekt. Dette fordi dei største endringane i tal barn er knytt til nytt 

barnehageår.  Teljetidspunktet 15.desember er lovfesta. 

• Fleire teljetidspunkt vil føre til at tilskota til private barnehagar blir justert i samsvar med 

tal barn per teljetidspunkt. Dei komande åra har dette ein betydeleg økonomisk 

effekt for kommunen. 

• Ved å definere i lokal retningsline for berekning av tilskot til private barnehagar  kva 

for vesentleg endring av drifta i barnehagen som kan opne for ny vurdering av tilskot, 

vil dette bidra til føreseieleg og tydeleg informasjon til dei private barnehagane. 
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Detaljregulering for E39 Vikane - Eikangervåg, 2. gongs handsaming 
RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for E39 Vikane - Eikangervåg, PlanID 1263-
201804, som vist på plankart sist datert 22.01.21 og med føresegner av revisjonsdato  

21.05.21. 

 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12 – 12.» 

 
Utval for areal, plan og miljø 09.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
APM- 082/21 Vedtak: 
Innstilling i APM - 09.06.2021: 
Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for E39 Vikane - Eikangervåg, PlanID 1263-
201804, som vist på plankart sist datert 22.01.21 og med føresegner av revisjonsdato  

21.05.21. 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12 – 12. 

 
 
Saksopplysningar: 

Bakgrunn 

Statens vegvesen legg fram forslag til reguleringsplan for E39 frå Vikane til Eikangervåg. Hovudføremålet med 
planframlegget er å regulere ny gang- og sykkelveg på strekninga. Reguleringsplanen legg vidare opp til generell 
utbetring av trafikktryggleik i området gjennom å sikre areal til forsterka midtoppmerking på E39 og utbetring 
av kryss og avkøyrsler langs strekket.  



 

 

E39 Vikane - Eikangervåg ligg inne som prosjekt nr. 17 i Nordhordlandspakken.  

 

Kort om planforslaget 

Hovudmålet med planen er å auka trafikksikkerheita og å auke talet på mjuke trafikantar langs  

denne strekninga. 

Køyrevegen vert utbetra med breiare køyrefelt i begge retningar, asfaltert skulder og god breidde på grøfter. 
Eksisterande kryss og avkøyrsler langs tiltaket vil bli oppgradert, lagt om eller sanert. Det  

vert etablert eit separat, gjennomgåande tilbod for gåande og syklande, der ein rabatt og/eller rekkverk held 
dei mjuke trafikantane skild frå køyrevegen. Kollektivhaldeplassar vert oppgradert og justert med tanke på 
utforming og plassering. Framkome til haldeplassane er sikra med fortau/gang- og sykkelveg, tilrettelagt 
kryssingspunkt og planskild kryssing av E39. Planframlegget inkluderer nytt kryss til utbyggingsområde på 
Fyllingsnes i tråd med Lindås kommunestyre sitt vedtak om plassering av ny Eikanger skule.  

 

Tiltaka i plan vil gje konsekvensar for omgjevnadane som grensar til utbygginga; arealinngrep på private 
eigedomar, endra køyremønster, påverknad på vegnære kulturminne og vegkantflora. Realisering av 
planframlegget vil mellom anna føre til at ein einebustad må løysast inn og sanerast, Osterfjordvegen 1160.  

 

For nærare opplysningar om planforslaget vert det vist til planomtalen og saksframstilling til 1. gongs 



handsaming i PMU, som ligg vedlagt saka. 

 

Offentleg ettersyn og høyring 

Planforslaget var til 1. gongs handsaming i Plan- og miljøutvalet (PMU) 25.09.2019, som sak 099/19. PMU 
vedtok då å leggje planforslaget ut til offentleg ettersyn. 

 

Planforslaget var til offentleg ettersyn og høyring i tidsrommet 09.10.2019 – 29.11.2019. Det kom 14 
merknader til planforslaget frå private grunneigarar/naboar, medan det kom inn 8 uttalar frå offentlege 
høyringsinstansar. Merknadene vil bli gjennomgått og kommentert/vurdert i vurderinga under. 

 

Endringar etter offentleg ettersyn og høyring  

Endringar som følgje av offentlege ettersyn og høyring kjem fram planskildringa kap. 1.6. tabell 2. 

Dei viktigaste endringane er som følgjer: 

· Endringar i plankart og føresegner i høve fjerning av automatisk freda kulturminne. 
· Føresegn om reetablering av kantvegetasjon ved fyllingsfot i vassdrag. 
· Planert og gruslagt flate på utsida av vegrekkverk i område o_SVG10 og 16 for fotgjengarar frå 

Fyllingsnesvegen som ikkje ynskjer å krysse E39.  
· Oppdatert plankart i høve endringar for områder som er midlertidig beslaglagt til rigg- og 

anleggsbelte. 

 

Vurdering 

Administrasjonen viser til sine vurderingar av saka som kjem fram i saksframlegget til 1. gongs handsaming av 
planen. 

I samband med offentleg høyring og ettersyn kom det til saman 22 uttalar og merknader til planforslaget. 
Forslagsstillar har oppsummert og kommentert desse, jf. merknadsskjema vedlagt saka. Nedanfor er 
rådmannen si vurdering av uttalane lagt til oppsummeringa/kommentarane frå forslagsstillar: 

 

 

 

Avsendar Statens vegvesen sin 
kommentar 

Rådmannen si vurdering 

Vestland fylkeskommune og  
Riksantikvaren 
Løyve til inngrep i automatisk 
freda kulturminne vert gitt med 
føresetnad at det vert 
gjennomført ei arkeologisk 

 
 
Det er gjort naudsynte 
endringar i føresegner og på 
plankart. 
 

 
 
Tatt til orientering. 



utgraving før tiltak i plan vert 
realisert.  Endringar i føresegner 
og plankart er oppgitt i 
merknaden. Om dei ikkje vert 
tatt inn i planforslaget, må  ein 
varsle Hfk/Vlfk. 
Plan er i strid m/automatisk 
freda kulturminne, Hfk/Vlfk ber 
om 3 mnd. utsett frist for uttale 
for å fremme søknad til 
Riksantikvaren. 

 
 
 
 
 
 
Søknad er fremja om å fjerne 
automatisk freda kulturminne, 
og søknaden er innvilga av 
Riksantikvaren.   

Vestland fylkeskommune ved 
Kultur/Idrett 
Plan er i strid m/automatisk 
freda kulturminne, Vlfk ber om 
3 mnd. utsett frist for uttale for 
å fremme søknad til 
Riksantikvaren. 

 
 
Søknad er fremja om å fjerne 
automatisk freda kulturminne, 
og søknaden er innvilga av 
Riksantikvaren.   

 
 
Tatt til orientering. 
 
 

Vestland fylkeskommune ved 
Regionalavd. 
Ingen vesentlege merknader, 
men syner til utsett frist 
(17.01.20). Man ber om at det 
vises varsemd ved nyare tids 
kulturminne som ligg tett ved 
vegen. 

 
 
Tatt til orientering. 
 

 
 
Tatt til orientering. 
 

Fylkesmannen i Vestland 
 

i. Fylkesmannen meiner at 
avbøtande tiltak for utfylling i 
vann må innarbeidast i 
føresegnene.  

ii. Fjerning av kantvegetasjon kan 
berre skje etter løyve frå 
Fylkesmannen.  

iii. Forureining i V1, PR1 og PR2 
frå 
Miljøundersøkingsrapporten, 
må takast inn i føresegnene.  

iv. Fylkesmannen ber også om at 
tiltaka for støyskjerming som 
blir foreslått i støyrapporten, 
blir gjennomført. 

 
 

i. Områda V1 og V4 (der PR1 og 
PR2 ligg) er nå teke ut av 
planen, da det ikkje er 
naudsynt med inngrep, og med 
det, avbøtande tiltak, i desse 
områda.  
 

ii. Tatt til orientering, søknad om 
løyve vil bli sendt i seinare 
planfase 
 

iii. Sjå pkt. i) ovanfor 
 
 

iv. Støyskjerming er tatt med slik 
støyrapporten tilrår. 

 

 
 

i. Merknaden er følgt opp ved 
føresegn (7.1.) om at det skal 
leggjast til rette for 
reetablering av 
kantvegetasjon og at alt 
arbeid i og nær vassdraget 
skal utførast skånsamt. 

Statens vegvesen 
Planen må stetta N100, elles 
ingen merknader. 

 
Tatt til følgje, planen stettar Hb 
N100. 

 
Tatt til orientering. 
 

NVE 
NVE prioriterer å gi innspel og 
uttalar til overordna planar og 
rettleiing/opplæring til 
kommunar med store 
utfordringar innanfor vårt 
saksområde. I tillegg prioriterer 
dei å gi uttalar til 
reguleringsplanar der det vert 

 
Tatt til orientering. 
 

 
Tatt til orientering. 
 



bede om fagleg hjelp til 
konkrete problemstillingar I 
denne saka kan vi ikkje sjå at det 
er bede om slik hjelp. NVE gjev 
difor ikkje konkret fråsegn i 
denne saka. 
Bergen og omland 
farvannsforvaltning IKS 
Her kommenterast at det ikkje 
er teikningar over tiltak i sjø. 
Dersom det skal gjerast tiltak i 
sjø, ber Bergen Havn om at de 
får oversendt detaljerte 
teikningar over dette. Bygging, 
graving, utfylling osv. i sjø er 
søknadspliktige, og dette meiner 
dei bør tas inn i 
planføresegnene. 

 

 

Det vert ikkje inngrep i 
strandsona, V1 og V4 er tatt ut 
av planen, og plangrensa er 
trekt inn til kystlinja på desse to 
stadene. 
 

 
 
Tatt til orientering. 
 

NGIR 
NGIR stiller en del generelle krav 
til hentestader for avfall med 
omsyn til utforming, moglegheit 
for å snu mv.   

 
Ved kontakt med Henrik 
Kjøpstad hos NGIR, så er det 
avdekka at dei aktuelle 
hentestadene for avfall vert 
utforma slik at tilhøva for 
avfallshenting vert forbetra i 
høve til i dag. Ved f_SV7 vil det i 
planen vere plass for å stå 
utanfor E39 ved avfallshenting. 

 
Tatt til orientering. 
 

Innspel som gjekk igjen i mange 
private merknader 

Statens vegvesen sin kommentar 

1. Fleire merknader inneheld 
ønske om å behalde 
busshaldeplass i krysset ved 
Fyllingsnesvegen 

 
 
 

1. 2) Fleire vil ha undergang 
under E39 ved 
Fyllingsnesvegen (o_SV4 i 
planen) 

*1) Eksisterande busshaldeplass er ikkje utforma i høve til krav i 
vegnormalen (Svv si handbok N100, og V123), både når det gjeld 
utforming, sikt for buss, sikt i kryss, osb. Denne vert difor flytta i 
planframlegget, slik at utforming og plassering stettar krav i 
vegnormalane, og krav til universell utforming osb. Dette aukar 
trafikktryggleiken monaleg. 
 
 
*2) Det er ikkje plass i dette området (ved krysset) til å lage 
naudsynte ramper med stigning som stettar krava til universell 
utforming gitt i regelverket.  
Det er no lagt inn i planen eit 1,0 meter breitt planert areal utafor 
rekkverket på austsida av E39. Dette kan nyttast til å gå på langs 
E39 mellom vegen til Fyllingsneset og det nye gangvegsystemet vis 
a vis bensinstasjonen. 
Jamvel om det anbefalast å gå langs hovudvegen på tilrettelagd 
areal på utsida av rekkverket, er det likevel mogleg å kryssa E39 
ved Fyllingsnesvegen, for å koma til det nye gangvegsystemet på 
andre sida. 

Avsendar Statens vegvesen sin 
kommentar 

Rådmannen si vurdering 

Arve Fyllingsnes 
 

 Ønsker busstopp i begge retningar 
ved SV4, samt undergang her.  

 Ønsker sikker kryssing av E39 med 
traktor ved SV3. 

 

 

 Sjå fellessvar *1) og *2) 
 SV3 får tilkomst vis a vis kryss med 

 
 
Tatt til orientering. 
 



  Ønsker å få endra 0_SVG28 til 
LNFR, areal for nødvendig tiltak for 
landbruk og gardstilknytt 
næringsverksemd basert på 
ressursgrunnlaget), da han treng 
tilkomst frå sjø. 

SV4, og køyring på SGS03 
 Tatt til følgje; område o_SVG28 

endrast til LNFR i planen, slik 
grunneigar ønsker, og 
kommuneplanen viser. 

Steinar Fyllingsnes 
 

Han viser til eigne merknader til 
planen datert 13.07.18.:  

 Dimensjonering av SV3 for 
tømmerbil, stigning som i dag.  

 SGS03 må førast ca. 50 meter 
videre i 4 m bredde.   

 Ønsker undergang for 70-100 sauer 
til SGS03  

 Vil ha matjord frå siktsprenging 
nordover på tilstøytande areal 

  Vil ha busstopp i begge retningar 
ved SV4, samt undergang her 

 

 

 SV3 blir liggande som i dag 
 

 Ikkje tatt til følgje. 
 

 Det blir ikkje etablert 
saueundergang 
 

 Disponering av matjord må avtalast 
direkte med entreprenør ved 
utbygging av veganlegget 

Sjå fellessvar *1) og *2) 

 
 
Tatt til orientering. 

Bjørn Kvinge 
Det bør være sikker kryssing frå 
vegen til Fyllingsnes for myke 
trafikantar. Han foreslår som eit 
alternativ at det lages GS-veg på 
andre sida av vegen mellom SV4 
og til undergangen. 

 

Sjå fellessvar *2) 

 
Tatt til orientering. 

Eikanger bygdelag 
 

Bygdelaget ønskjer  
i. sikker kryssing av E39 for 

gåande/ syklande frå vegen til 
Fyllingsnes. 

ii. Alternativt en 50-sone og 
gangfelt over E39. 

 
 

i. Sjå fellessvar *2) 
ii. Ei 50-sone er diverre ikkje 

aktuelt på denne staden. 

 
 
Tatt til orientering. 

Frode Løndal 
Ønskjer ikkje inngrep av 
anleggsmaskiner i område 
BAA8. Hadde diskutert dette 
med repr. for SVV på møte, og 
disse sa at dette «nok ikkje var 
naudsynt». 

 

Det blir minst mogleg inngrep 
med anleggsmaskiner i BAA-
områda, også i BAA8. 

 
Tatt til orientering. 
 

Fyllingsnes Utvikling AS v/Helge 
Sandvik 

i. Er det naturleg med 
omarbeiding av vår reg. plan 
når del av vår tomt blir 
skuletomt? Må vei inn til skule 
visast på reg. plan? 

ii. Kor mykje areal treng 
kommunen til eventuell 
skuletomt? Om det må lages 

Tatt til orientering.  
Alver kommune svarer ut det 
som vedkjem planspørsmål i 
samband med den 
reguleringsplanen Fyllingsnes 
Utvikling AS har fått utarbeidd. 

 
i. Det er i KDP sett av areal til 

offentleg/privat tenesteyting 
på 26 daa vest for 
Fyllingsnesplanen. 
Tilkomstveg til dette arealet 
kan føre til endringar i 
eksisterande plan.  

ii. Sjå svar over. 
iii. Det ligg føre VA-rammeplan. 



ny reg.plan for vårt området, 
kan det behandlas 
administrativt som «mindre 
vesentlige endringer»? 

iii. Er det tatt med plan for vatn i 
prosjektering av gangvei 
langs?Er det plan for 
spillvann/overvann for ny 
reguleringsplan?  

iv. Det går høyspent over deler av 
området og skuletomt, er den 
planlagt lagt om, lagt i bakken i 
ny gangvei? 

v. Er det lagt planer for straum 
/fiber for framtidig utbygging 
for ny skule, eksisterende 
bebyggelse og vårt nye felt? 

vi. Finansiering for prosjektet, er 
dette finansiert via 
Nordhordlandspakken og 
gamle midler for tidligere 
reguleringsplan? 

vii. Er ny gang og sykkelveg 
fullfinansiert? 

viii. Kva for framdrift av 
prosjektene skule og gang 
sykkelveg er 
planlagt/forventa? 

iv. Det vert ikkje gjort endringar 
i høve høgspentanlegg i 
dette planframlegget.  

v. Vegplanen tek ikkje stilling 
dette. 

vi. Planen er ein del av NH-
pakken og vert finansiert 
gjennom denne.  

vii. Nei, prosjektet er ikkje 
fullfinansiert.  

viii. Framdrift for bygging av gs-
veg vert bestemt via NH-
pakken og er ikkje avklart på 
noverande tidspunkt. Det er 
ikkje avklart om ein evt. skal 
starte planlegging for ny 
Eikanger skule i dette 
området. 

 

Inge E. Fyllingsnes 
 Ønsker støytiltak (voll) mellom E39 

og sin bustad.  
 Ønsker også 2 x busstopp og 

undergang ved krysset til 
Fyllingsnes. 

i. Støynivået i og utanfor 
bustaden 214/158 kjem 
utanfor grensa for tiltak i 
denne planen iht. støyrapport 
og retningslinene for støy, T-
1442.  

 Sjå fellessvar *1) og *2) 

 
Tatt til orientering. 
 

Knut Fyllingsnes 
 Meiner SGS01 må få 4 m bredde, 

for tilgang med traktor og reiskap  
 214/3 må få bruksrett til SGS01 
 Ønsker også 2 x busstopp og 

undergang ved krysset til 
Fyllingsnes. 

 SGS01 har 4 m breidde i planen 
 Tatt til følgje; bruksrett til 214/3 for 

SGS01 er no tatt med i føresegnene 
til planen 

 Sjå fellessvar *1) og *2) 

 
Tatt til orientering. 
 

Per Eilif Åsvang 
 Grunneigar ber om at ei 

traktoravkøyrsle til 214/8 må 
behaldast.  

 Han nemner også ei trapp nær brua 
som bør behaldast for å få 
gangåtkomst til området/tomta. 

 Traktoravkøyrsle vil bli reetablert 
om mogleg.  

 Om det finnes ei trapp i området 
som må fjernast pga. tiltaket, vil 
også denne bli re-etablert. 

Eksisterande tilkomstar må 
takast vare på eller 
reetablerast.  

Randi Nepstad 
Innsendar er imot at 
busshaldeplassane mot vest skal 
fjernast. Veg SV5 brøytast heller 
ikkje om vinteren, da blir det 

 

Sjå fellessvar *1) og *2). 

 
Tatt til orientering. 
 



enda lengre omveg å gå til 
busshaldeplass. 
 
Ronny Nepstad 
Innsendar er imot at 
busshaldeplassane mot vest skal 
fjernes. Veg SV5 brøytast heller 
ikkje om vinteren, da blir det 
enda lengre omveg å gå til 
busshaldeplass. 

 

Sjå fellessvar *1) og *2). 

 
Tatt til orientering. 
 

Rune Lygre 
Grunneigar på 214/123 vil krevje 
erstatningstomt ved inngrep på 
sin eigedom, ved ca. P1450-
P1490.   

Spørsmål om erstatning vil bli 
tatt stilling til ved erverv av 
grunn før bygging. Erstatning 
vert gitt med eit pengebeløp. 
Statens vegvesen står for 
grunnerverv.   

 
Tatt til orientering. 
 

Stein C. L. Fyllingsnes 
Innsendar meiner at det må 
opparbeidast busstopp i begge 
retningar ved Fyllingsnesvegen, 
og at det må lages undergang 
under E39 her. 

 

Sjå fellessvar *1) og *2). 

 
Tatt til orientering. 
 

Stein Åge Fyllingsnes 
 Innsendar meiner at planlagd GS-

veg ved kryss til Fyllingsnes har for 
dårleg tilkomst frå 
Fyllingsnesvegen.  

 Behov for å køyre med traktor/ 
landbruksmaskin på GS-veg frå 
nemnte kryss og til Vaage 
karosseri.  

 Behalde busstopp ved kryss til 
Fyllingsnes. 

 

 

 Sjå fellessvar *2). 
 

 Ferdsle med traktor mellom 
Fyllingsnesvegen og Vaage 
karosseri må skje på hovudvegen 
(E39) 

 Sjå fellessvar *1). 

  
Tatt til orientering. 
 

 

Folkehelse/barn og unges interesser  

E39 Vikane - Eikangervåg er ein trafikkert veg med høg fartsgrense,  og opparbeiding av gang- og sykkelveg 
langs strekket gjer barn moglegheit til å ferdast trygt til og frå aktuelle målpunkt i  

området. Generelt styrkar gang- og sykkelvegar folkehelsa fordi det vert meir attraktiv å gå eller  

sykle til eks. kollektivtilbod.  

 

Naturmangfald 

Temaet er utgreia i rapport frå NNI Resources AS, datert vår 2018 og justert i januar 2019. I rapporten vert det 
konkludert med at bygging av gs-veg vil føre til nye inngrep i vegnær natur, men at konsekvensen er sett til 
liten til middels negativ. Veglinja vart justert etter funn i første rapport,  

og dette saman med at det ikkje er særleg konfliktfylte områder med tanke på naturmangfald, gjev liten 



konsekvens. 

 

Til offentleg ettersyn uttalte statsforvaltaren at rapporten ikkje tek høgde for utfylling/fyllingsfot i 
Fyllingsnestjørna. Merknaden er  opp følgt ved føresegn (7.1.) om at det skal leggjast til rette for reetablering 
av kantvegetasjon og at alt arbeid i og nær vassdraget skal utførast skånsamt. Andre avbøtande tiltak gitt i 
rapporten skal følgjast opp i Ytre Miljøplan som utarbeidast i samband med byggefasen av tiltaket. 

 

Risiko og sårbarheit 

Det er utarbeida ROS-analyse som ein del av planarbeidet, denne er omtalt under kapittel 5 i planskildringa. 

Analysen avdekka 2 hendingar i raud sone- nærføring til automatisk freda kulturminne og risiko knytt til 
etablering av ny skjering i Osterfjordvegen 1140. I høve kulturminne har Riksantikvaren innvilga søknad om å 
fjerna automatisk freda kulturminne. Dette vert gjort ved ei arkeologisk utgraving i forkant av utbygginga.  

 

Sprekkefare i eksisterande skjering langs E39 er følgt opp med føresegn som sikrar nærare geologisk 
kartlegging/undersøking av skjeringa samt sikringstiltak.  

 

Konklusjon 

Rådmannen sluttar seg til hovudmålet som er å auke trafikksikkerheita og det planfaglege grepet i 
planforslaget. Forslaget til detaljregulering vurderast å vere tilfredsstillande og anbefalast vedtatt. 

 
Vedlegg i saken: 
27.05.2021 1_Planomtale E39 Vikane-Eikangervåg 1562911 
27.05.2021 2_Reguleringsføresegner E39 Vikane-Eikangervåg 1562912 
27.05.2021 3_Reguleringsplankart E39 Vikane-Eikangervåg 1562913 
27.05.2021 4_Merknadsskjema E39 Vikane-Eikangervåg 1562914 
27.05.2021 5_Konsekvensvurdering kulturarv E39 Vikane-

Eikangervåg 
1562915 

27.05.2021 6_Konsekvensvurdering naturmangfald E39 Vikane-
Eikangervåg 

1562916 

27.05.2021 7_Kulturminnerapport E39 Vikane-Eikangervåg 1562917 
27.05.2021 8a_Geologisk rapport E39 Vikane-Eikangervåg 1562918 
27.05.2021 8b_Geologisk rapport vedlegg E39 Vikane-Eikangervåg 1562919 
27.05.2021 9_Miljøgeologi E39 Vikane-Eikangervåg 1562920 
27.05.2021 10_Geoteknikk E39 Vikane-Eikangervåg 1562921 
27.05.2021 11_Støyvurdering E39 Vikane-Eikangervåg 1562922 
27.05.2021 12_Tekniske_vegteikningar E39 Vikane-Eikangervåg 1562923 
27.05.2021 13a_VA-rammeplan E39 Vikane-Eikangervåg 1562924 
27.05.2021 13b_VA-rammeplan - G001 E39 Vikane-Eikangervåg 1562925 
27.05.2021 13c_VA-rammeplan - G002 E39 Vikane-Eikangervåg 1562926 
27.05.2021 13d_VA-rammeplan - G003 E39 Vikane-Eikangervåg 1562927 
27.05.2021 14_PMU Vedtak E39 Vikane-Eikangervåg 1562928 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
108/21 Utval for areal, plan og miljø 23.06.2021 
082/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Avklaring av planinitiativ- Åtun gnr. 108 bnr. 161 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 
«Alver kommunestyre stansar, med heimel i plan- og bygningslovas § 12-8 andre ledd, privat planinitiativ for 
regulering av Åtun, gnr. 108 bnr. 161 gitt ved alternativ A2. 

For grunngjeving viser ein til saksframlegget nedanfor. Vedtaket er ikkje vegen for å varsle oppstart av 
planarbeid med alternativ A1 som vist i initiativet». 

 

Alternativt vedtak 

«Alver kommunestyre stansar ikkje privat planinitiativ for regulering av Åtun, gnr. 108 bnr. 161 ved alternativ 
A2. Ved varsel om oppstart av planarbeidet må formåljusteringa vise i avgrensinga av planområdet. 

Forslagsstillar vert underretta om godkjenning til å gå i gong med planarbeidet. Vedtaket er ikkje bindande for 
kommunen si seinare behandling av planforslaget.» 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i utval for areal, plan og miljø. 
Saka skal avgjerast i kommunestyret. 
 
Bakgrunn 
Saka gjeld avklaring av planavgrensing fremja i planinitiativ for Åtun, gnr. 108 bnr. 161, før varsling om oppstart 
av planarbeid. Planinitiativet er utarbeidd av SE-Arkitektur AS på vegne av forslagsstillar Vestbo BBL, og gjeld 
etablering av bustader på nemnte areal.  
 
Planområdet er på 8,1 daa og ligg ca. 300 m nord-aust for Lindås sentrum. Området er i kommunedelplan for 
Lindås (KDP) avsett til framtidig bustad.   



  
 
Planområdet ligg innafor nærsenteravgrensinga til Lindås og kan utviklast i tråd med kommunedelplanens 
føringar for sentrumsnære areal. Tilkomst vert frå Storbruhaugen.  
 
Den Trondhjemske postvei går på utsida av det aktuelle område. Traséen går dels gjennom eit eksisterande 
landbruksbygg, elles er den godt synleg i grøntområdet. I KPD er det lagt inn omsynssone med tilhøyrande 
føresegner i tilknyting til vegen.  
 
Særskilte krav i KDP: 

 
 
Innsendt planinitiativ 
Forslagsstillar ynskjer i samarbeid med Lindås pensjonistlag å starte opp planarbeid som legg til rette for 
seniorbustader. Intensjonen er å regulere for 23-27 bueiningar for seniorar med tilhøyrande privat 
uteopphaldsareal, felles rekreasjonsområder og kopling til eksisterande grønstruktur og sentrumsområde ved 
regulerte gangaksar.  
Bustadeiningane er tenkt fordelt på to bygg med tre og fire høgder over terrenget,  
parkeringsanlegg i underetasjen og med utnyttingsgrad på ca. 60% BRA. 
 
Det er i planinitiativet lagt fram to ulike forslag til utbygging-  eit forslag som ligg i tråd med  
gjeldande formålsgrense i KDP og eit som føreset ei justering av formålsflata for B1. 

 



  
Bakgrunnen for justeringa er at bygningane vil då kunne plasserast meir sør-vestvendt med betre sol- og 
utsiktstilhøve. 
 
For meir utfyllande informasjon om dei to alternativa viser vi til planinitiativet for Åtun som ligg vedlagt saka.  
 
Planprosess  
Det har vore fleire møter mellom forslagsstillar og Planforvaltning/Plan og analyse vedrørande Åtun. 
Oppstartsmøte vart halde 7. mai 2021. I møte opplyste administrasjonen at ein var positiv til utbygging i tråd 
med KDP skissert ved alternativ A1, men at alternativ A2 lyt avklarast politisk. I etterkant av møte bad 
forslagsstillar om at spørsmålet om justering av formålsgrensa vart lagt fram for kommunestyre.  
  
Politisk handsaming 
Kommunen har høve til stanse planinitiativ jf. plan- og bygningslova § 12-8 andre ledd, om dei ikkje ynskjer at 
initiativet skal føra fram. Forslagsstillar kan ikkje kunngjere planarbeidet før kommunen har tatt stilling til 
spørsmålet.  
 
 
 
Vurdering 
Råmannen ynskjer i denne saka ei politisk avklaring på om forslagsstillar kan gå vidare med alternativ A2 som 
presentert i planinitiativ for Åtun. Alternativ A1 er i tråd med formålsgrensa i KDP og såleis kurrant.  
 
Historikk 
B1 var eit av områda det var knytt motsegn til i 2019, frå den gong Fylkesmannen i Vestland og Hordaland 
fylkeskommune, då området vart spelt inn ved rullering av KDP for Lindås.  Bakgrunn for motsegna var at 
bustadformålet vart tatt inn i eit område avsett til grønstruktur i gjeldande plan og områdets nærleik til 
kulturminnet Den Trondhjemske postvei som er statleg listeført og av nasjonal verdi. 
 
I dialogmøte med motsegnsmynde 2. oktober 2019 vart det lagt fram forslag til ny avgrensing for B1, sjå under.  

 
  
Arealet avsett til bustad vart innskrenka frå 13,5 daa til 8,1daa i møte. I møte vart det også spelt inn frå 
fylkeskommunen at ein burde vurdere ytterlegare reduksjon av B1 ved å ta vekk «spissen» ned mot den 
Trondhjemske postveg. Kommunen valde å behalde denne delen og avvente vidare detaljering og bruk av 
arealet til reguleringsplanprosessen. 
 
Alternativ A1 
Rådmannen vurderer at av dei skisserte alternativa er det A1 som i størst grad tek i vare dei særskilte krava stilt 
i KDP, spesielt med tanke på omsyn til Den Trondhjemske postveg og bevaring av kollen som eit viktig 
landskapselement. Busetnaden vert ikkje synleg frå fylkesvegen og den omtala spissen ned mot vegen vert 
liggande i bero- noko vi vurderer er positivt i høve nærføring til postvegen. Toppen av kollen vert liggande urørt 
og fungerer som ein buffer mellom tiltaket og hovudvegen.  
 



Videre ser alternativ A1 ut til å gi eit meir samla og kompakt bustadtiltak, mindre terrenginngrep og færre 
harde flater. Alternativet heldt seg også innafor formålgrensa sett i kommunedelplan.  
 
Alternativ A2 
A2 speilvender formålsgrensa i KDP og spissen ned mot postvegen kjem i dette forslaget på vestsida av kollen. 
Området i seg sjølv vert ikkje større, men om lag 1, 2 daa er i strid med formålsgrensa i KDP.   

 
 
I dette alternativet går ein tyngre inn i terrenget og kollen, som igjen fører til større inngrep i landskapet som 
ligg som ei ramme for postvegen. I A2 vil også den nye busetnaden vere synleg frå postvegen. Kollen, vurdert 
som eit viktig landskapselement, vert gøymt bak det vestre leilegheitsbygget som her vil tangere høgdedraget.  
 
Alternativet endrar i større grad topografien i området og forringer opplevinga av kulturminnet og 
friluftslivkvalitetane ved arealet. I forhold til alternativ A1 tek ein mindre  
omsyn til kollen og plassering av bygget vil føre til høge skjeringar ved kollens toppunkt. Vegsystemet inn til 
feltet vert også lengre og meir omfattande.  
 
Konklusjon 
Til skilnad frå andre bustadareal i kommunedelplan for Lindås, er avgrensinga til B1 diskutert på koordinatnivå 
og avklart i møte med motsegnsmynde. Avgrensinga i kommuneplan tek omsyn til landskapet, som er viktig for 
nærfriluftslivet på Lindås og for opplevinga langs postvegen. 
 
På bakgrunn av dette rår rådmannen til at alternativ A2 i planinitiativet for Åtun gnr. 108 bnr. 161 vert avvist.  
 
 
Vedlegg i saken: 
15.06.2021 Åtun Planinitiativ 1571341 
15.06.2021 Åtun Planinitiativ 1571341 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
051/21 Alver formannskap 10.06.2021 
083/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Mjåtveitvegen VVA - auka ramme 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner å auke ramma for prosjekt Mjåtveitvegen med 3,2 mill. eks mva. Midlane skal 
dekke ferdigstilling av prosjektet. 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 3 røyster (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh.og M.Færø-
uavh.) 
 
FO- 051/21 Vedtak: 
Kommunestyret godkjenner å auke ramma for prosjekt Mjåtveitvegen med 3,2 mill. eks mva. Midlane skal 
dekke ferdigstilling av prosjektet. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i Formannskapet 
Saka skal til avgjerd i Kommunestyret 
 
Bakgrunn 
I Mjåtveitvegen på Frekhaug pågår det eit større VVA-prosjekt der kommunen er byggherre. I tillegg til vass- og 
avlaups leidningar har det vorte etablert lyssett fortau for tilkomst til skulane og området rundt. Mjåtveitvegen 
har vorte oppgradert over fleire trinn dei siste åra i Meland kommune og denne påbegynte etappen vart tatt 
med inn i Alver kommune for ferdigstilling. 
 
Saksopplysninger: 
Prosjektet har vore prega av særs vanskelege grunnforhold som har vore hovudårsaka til at prosjektet har 
behov for auka kostnadsramme. Grunnforholda har vist seg å vera svært varierande med nokre parti som 
måtte masseutskiftast til større dybdar enn antatt, medan andre parti har hatt fjell høgare opp i terrenget enn 
antatt. Mykje av sprenginga har måtte utførast i fleire trinn, både for å ta omsyn til busettinga som er så nært 
og fordi fjellskråninga langs vegen er av  dårleg kvalitet. Forarbeidet og forprosjektet som kalkylane er baserte 
på har ikkje tatt omsyn til den omfattande fjell- og fallsikringa.  

Det viste seg under arbeida at det er betydeleg større mengder vatn frå terrenget som kjem inn i vegen enn 
antatt, så det er gjort nokre aukingar av leidningsdimensjonar og ekstra sandfangskum. 

Betydelege midlar i budsjettet har også måtte brukast til å betala kostnadar til førre etappe.  

Alver kommune har fått midlar gjennom Miljøløftet knytt til trafikksikringsdelen av prosjektet. Dette utgjer 



965 000 kr i tilskot. 

 

 
 
Økonomioversikt 

 
 

Vurdering 
Prosjektet er no heilt i sluttfasen og det står berre att litt mindre sikringsarbeid. 
 
Som det går fram i saksutgreiinga over er det grunnforholda og sikringa i prosjektet som har vore den største 
utfordringa og er hovudårsaka til auka i kostnadane. 
 
Når eit prosjekt går utover kostnadsrammene er det viktig å ta lærdom og ta med seg erfaringane i nye 
prosjekt, for å senka risikoen for at det same skjer igjen. For arbeid i grunnen bør usikkerheita knytt til 
grunnforholda verta oppjustert i kostnadsanslaga. I investeringsreglementet som nyleg er vedtatt for Alver 
kommune skal kommunen gjere risikovurdering og kostnadskalkylar i fleire fasar etterkvart som prosjektet vert 
planlagt og prosjektert. På denne måten sikrar ein at avgjerslegrunnlaget for igangsettinga av det enkelte 
prosjekt vert mest mogleg korrekt og at risikobilete vert synleggjort før vedtak vert fatta.  
 
For prosjektet i Mjåtveitvegen  har grunnforholda vore så spesielle og kostnadsdrivande i dette prosjektet at 
ein vanskeleg kunne fått full oversikt over dei faktiske forholda før gjennomføringa kom i gang. Dette viser at 
det er avgjerande at det vert sett av tilstrekkeleg usikkerheitsmargin i prosjekta som vert kategoriserte med 
høg risiko, ikkje berre i planleggingsfasen, men gjennom heile gjennomføringsfasen.  
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Endra ramme, opprusting Knarvik 11ar kunstgras 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kostnadsramma for nytt banedekke på Knarvik 11ar kunstgras, vert auka til 6,1 millionar. 
Prosjektet finansierast som følger:  
Prosjektet er lagt inn i opprinnelig budsjett med sum kr 3,2 mill eks mva, 4 mill inkl mva. 
Finansiering: lånemidlar 3,2 mill og mva-refusjon 0,8 mill. 
 
Auke på 2,1 mill inkl. mva eller kr 1,68 mill ekskl. mva. 
Finansiert med lånemidlar med kr 1,68 mill og 0,42 mill i mva-refusjon. 
 
Sum prosjekt er kr 6,1 mill. kr 4,88 mill eks mva og kr 1,22 mill i mva. 
Finansiert med 4,88 mill i lånemidlar og kr 1,22 mill i mva.-refusjon 
 
 

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.06.2021: 
 
Handsaming: 
Uttale frå Alver idrettsrådet vart ettersendt utvalet - 08.06.2021 
Atle Vaage-rådgjevar, orienterte og svara på spørsmål. 
 
Framlegg frå Thea Risøy-Krf: 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur rår Formannskapet til å innstille for alternativ 2: bane med syntetisk 
innfyll og oppfylling av ny forskrift med kostnadsramme 7,5 million.  
 
 
Framlegget vart vedteke med 7 røyster, mot 1 røyst (Anna Nordlund-SV) 
 
OKK- 046/21 Vedtak: 
Uttale i OKK - 08.06.2021: 
 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur rår Formannskapet til å innstille for alternativ 2: bane med syntetisk 
innfyll og oppfylling av ny forskrift med kostnadsramme 7,5 million.  
 
Utval for næringutvikling og drift 09.06.2021: 
 
Handsaming: 
Yngve Walaker-Uavh. sette fram følgjande framlegg: 
Utvalet sluttar seg til uttalen frå OKK av 08.06.2021. 



 
Liv Hopland van der Kooij-SP sette fram følgjande framlegg: 
Som alternativ 2, men med bruk av biofyll/organinsk materiale. 
 
Det vart røysta over kvart av  dei ulike framlegga. 
Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 
Hopland van der Kooij sitt framlegg fekk 2 røyster og fall. 
Walaker sitt framlegg fekk 5 røyster og vart vedteke. 
 
ND- 057/21 Vedtak: 
Utval for næringsutval og drift kjem med følgjande uttale i saka: 
Utvalet sluttar seg til uttalen frå OKK av 08.06.2021. 
 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Framlegg frå Ap, KrF og Høgre ved T.Larsen-H: 
Kostnadsramma for nytt banedekke på Knarvik 11ar kunstgras, vert auka til 7,5 millionar for å finansiere 
alternativ 2: bane med syntetisk innfyll og oppfylling av ny forskrift.   
Prosjektet finansierast med lånemidlar og mva-refusjon. 
Framlegget vart vedteke med 10 røyster 
Rådmannen sitt framlegg fekk 3 røyster og fall (S.Sekkingstad-Sp, J.Hellestveit-SP og L.Johnsen-MDG) 
 
FO- 052/21 Vedtak: 
Kostnadsramma for nytt banedekke på Knarvik 11ar kunstgras, vert auka til 7,5 millionar for å finansiere 
alternativ 2: bane med syntetisk innfyll og oppfylling av ny forskrift.   
Prosjektet finansierast med lånemidlar og mva-refusjon. 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i Alver Idrettsråd, utval for kunnskap og kultur, utval for næringsutvikling og drift. 
Saka skal til innstilling i Formannskapet. 
Saka skal avgjerast i Kommunestyret. 
 
Bakgrunn 
I økonomiplanen er det sett av 4 millionar til opprusting av Knarvik kunstgras.  
Ny forskrift som har som mål å hindra spreiing av mikroplast og gummigranulat, er vedteken og har verknad frå 
1. juli 2021. Forskrifta stiller mellom anna krav om fysisk barriere som til dømes ringmur i betong rundt heile 
bana, dersom ein vel baner med syntetisk innfyll. Dersom ein vel bane med miljøvenleg innfyll, fell krava bort. 
 
Ei prosjektgruppe med medlemmar frå eigedomsforvaltning, drift og vedlikehald, kultur, Alver Idrettsråd og 
NBK har jobba med kartlegging av behov, og henta inn kostnadsoverslag for dei ulike alternativa; 
 
- Bane med miljøvenleg innfyll 6.1 million. 

- Bane med syntetisk innfyll og oppfylling av ny forskrift 7,5 million. 
- Bane med syntetisk innfyll, oppfylling forskrift og ønske frå brukarane 8,5 million. 
 
Summane er inkludert 20% sikkerhetsmargin og mva. Prosjektgruppa sin rapport er vedlagt saka. 
 
 
Saksopplysningar 
Prosjektet er prioritert på tiltakslista i kommuneplan for idrett, aktivitet og friluftsliv. 
 
Legging av kunstgras er avhengig av ein samanhengande periode med forhaldsvis tørt vèr, og ein er difor 
avhengig av å koma i gang før ein kjem for langt ut på hausten. Administrasjonen har difor lagt ut anbod på 
bytte til miljøvenleg banedekke innanfor rådmannen sitt forslag til kostnadsramme, med atterhald om politisk 
godkjenning.  
Dersom denne løysinga vert valt, fell behovet for grunnarbeid med ringmur, gjerde mm bort.  
 
Ny anbodsprosess og leveringstid på sjølve kunstgraset, er rekna til om lag 3 måndar. Dersom anbodsprosessen 



først kan starta etter 24. juni, vil det vera risiko for at sjølve utskiftinga av bana må utsetjast til vår/sommar 
2022. 
 
Delar av gjerda rundt bana er svært dårleg fundamentert frå byggjeåret. Dersom det må byggast ringmur rundt 
bana, vil gjerda uansett måtte demonterast og setjast opp på nytt. Ved val av miljøbane utan ringmur, vil det 
vera mogleg å utbetra gjerda på eit seinare tidspunkt. 
 
Det er eit ønske frå idretten å fjerna asfaltkanten rundt bana og erstatta dette området med kunstgras. Dette 
vil gje auka areal til trening og oppvarming, og samstundes letta vedlikehald. Denne løysinga er avhengig av at 
det vert laga ringmur. Fjerning av asfalt vil vera praktisk vanskeleg å ta att på eit seinare tidspunkt, uavhengig 
av kva type bane som vert lagt. 
 
NBK ønskjer at det vert lagt til rette for tribunekapasitet for 100 personar og nye innbyttarboder. Klubben tilbyr 
seg å kosta dette dersom kommunen dekkar kostnaden med grunnarbeid. Dette arbeidet vil vera mogleg å 
gjennomføra på eit seinare tidspunkt utan vesentleg kostnadsauke. 
 
Prosjektgruppa har henta inn erfaringar frå fleire andre baneeigarar som har miljøbaner. Erfaringane viser at 
brukarane er godt nøgde under tørre forhold og regn, men at innfyllet i desse banene frys til noko raskare om 
vinteren.  
Erfaringar henta inn vedrørande drift og vedlikhald, tyder på at arbeidsmengde og kostnad for vedlikehald ikkje 
skil seg vesentleg frå tradisjonelle baner. 
 
Den eldste miljøbana det er henta inn erfaringar frå, ligg i Etne, og er litt over 10 år gamal. Erfaringa med 
levetid på dekket der er god. Men for fleirtalet av miljøbanene, gjeldt at dei førebels er for nye til at ein kan 
seia sikkert om dette banedekket har same forventa levetid som dei meir tradisjonelle banene. 
 
Opprusting av kunstgrasbaner som er meir enn 10 år gamle, gir ein million kroner i spelemidlar. Det er for tida 
om lag 3 års ventetid på å få utbetalt tilskot frå ordninga, slik at desse midlane ikkje kan reknast med i 
finansieringa no. 
 
Vurdering 
Forventa levetid for kunstgrasdekke er 10-15 år. 11ar kunstgrasbana i Knarvik vart opna i 2008, og har såleis 
nådd forventa levetid. Bana har stor bruksfrekvens både for idrett, skulane i Knarvik og uorganisert bruk. 
Anlegget er svært slitt, og har i tillegg fleire skader i dekket. Opprusting av anlegget vart flytta fram på 
prioriteringslista etter ønske frå Alver Idrettsråd. Innhenta kostnadsoverslag viser at opprusting av bana må 
utsetjast dersom ramma ikkje vert auka. 
 
Informasjonen henta inn frå banene med miljøvenleg innfyll, viser at brukarane er godt nøgde. Det viktigaste 
unnataket er at banene frys til noko fortare om vinteren. Klima i vårt område gjer at det i normalt er få dagar 
med frost. Ved snøfall vil det uansett vera vinterdrift og snørydding som avgjer om bana kan haldast open. 
Talet dagar ekstra ein risikerer stenging av bana, er etter rådmannen sitt syn ikkje høgt nok til at det kan 
ileggast avgjerande vekt. 
 
Problemstillinga kring granulat og mikroplast frå kunstgrasbaner har hatt svært høg fokus i seinare år, og 
handlar såleis også om kommune sitt omdøme. Sjølv om ny forskrift opnar for bruk av syntetisk innfyll gjennom 
avbøtande tiltak, må intensjonen i forskrifta tolkast til at ein ønskjer overgang til meir miljøvenlege materialar. 
Rådmannen er av den meining at det offentlege som baneeigar bør akseptera risiko for noko kortare levetid, 
for å bidra til denne overgangen. 
 
Tiltaka i prosjektgruppa sitt arbeid kan delast i det som er nødvendig for å skaffa ei bane av godkjent standard, 
og ønske om kvalitetsheving ut over det som er absolutt nødvendig. For dei fleste ønska gjeldt at tiltaka vil 
kunna gjennomførast på eit seinare tidspunkt.  
 
Rådmannen ser at dei føreslåtte tiltaka kan gje ei betre brukaroppleving. Samstundes er Alver kommune i ein 
pressa situasjon økonomisk. Rådmannen kan difor ikkje tilrå at totalramma vert auka ut over det som er heilt 
nødvendig for å framskaffa ei bane av godkjent standard. 
 
 



 
Vedlegg i saken: 
31.05.2021 SLUTTRAPPORT prosjektgruppe kunstgras Knarvik 1563962 
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Sal av kommunale bygg og eigedomar 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
«1. Kommunestyre ber administrasjonen starte prosessen med å avhende følgjande eigedomar: A. 
Olsvollstranda næringsområde, gbnr 474/21, B. Rylandshøgda, gbnr 343/96, C. Dale grendahus, gbnr 472/6, D. 
Kolås barnehage, gbnr 108/374.  
 
2. Kommunestyre ber administrasjonen om å vurdere følgjande eigedomar nærare før det fattast vedtak om ei 
evt. avhending: E. Feste skule, gbnr 70/6 m.fl, F. Lindåstunet, gbnr 108/1/4, G. Alversund/Tveiten kai og tomt, 
gbnr 139/11 
 
3. Kommunestyret ber rådmannen om å vurdere leigekontrakten i Promenaden 3. etg i sin heilskap. Det skal 
startast ein prosess for vurdering av mogeleg relokalisering av aktuell avdeling til kommunalt eigde bygg der 
det er ledige lokale» 
 
Utval for næringutvikling og drift 09.06.2021: 
 
Handsaming: 
Tormod Skurtveit-AP sette fram følgjande framlegg: 
Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, med følgjande tilleggsmerknad: 
Det er viktig at kaien i tilknytning til G. Alversund/Tveiten kai og tomt, gbnr 139/11 vert sikra tilkomst og bruk 
for ålmenta. 
 
Utvalet vedtok samrøystes Skurtveit sitt framlegg til vedtak. 
 
ND- 054/21 Vedtak: 
Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande innstilling: 
Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, med følgjande tilleggsmerknad: 
Det er viktig at kaien i tilknytning til G. Alversund/Tveiten kai og tomt, gbnr 139/11 vert sikra tilkomst og bruk 
for ålmenta. 
 
 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Framlegg frå Sp, AP, H, Krf ved N.Bognøy-AP: 
1 . Kommunestyre ber administrasjonen starte prosessen med å avhende følgjande eigedomar:  
A. Olsvollstranda næringsområde, gbnr 474/21 , B. Rylandshøgda, gbnr 343/96, C.Dale grendahus, gbnr 472/6, 
D. Kolås barnehage, gbnr 108/374. 
2. Kommunestyre ber administrasjonen om å vurdere følgjande eigedomar nærare før det fattast politisk 
vedtak om ei evt. avhending: E. Feste skule, gbnr 70/6 m.fl, F. Lindåstunet, gbnr 108/1/4. 
3. Kommunestyret ønskjer å sikre allmenheita tilgong til Alversund/Tveiten kai, og ber om ei eiga sak knytt til 



eigedomen  
G. Alversund/Tveiten kai og tomt, gbnr 139/111. 
4. Kommunestyret ber rådmannen starte ein prosess for å avslutte leigekontrakten i Promenaden 3. etg i sin 
heilskap, og relokalisere avdeling til kommunalt eigde bygg der det er ledige lokale. 
5. Kommunestyret ber om at kommunehuset på Manger vert tatt i bruk som kontorlokale snarast. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 053/21 Vedtak: 
1 . Kommunestyre ber administrasjonen starte prosessen med å avhende følgjande eigedomar:  
A. Olsvollstranda næringsområde, gbnr 474/21 , B. Rylandshøgda, gbnr 343/96, C.Dale grendahus, gbnr 472/6, 
D. Kolås barnehage, gbnr 108/374. 
2. Kommunestyre ber administrasjonen om å vurdere følgjande eigedomar nærare før det fattast politisk 
vedtak om ei evt. avhending: E. Feste skule, gbnr 70/6 m.fl, F. Lindåstunet, gbnr 108/1/4. 
3. Kommunestyret ønskjer å sikre allmenheita tilgong til Alversund/Tveiten kai, og ber om ei eiga sak knytt til 
eigedomen  
G. Alversund/Tveiten kai og tomt, gbnr 139/111. 
4. Kommunestyret ber rådmannen starte ein prosess for å avslutte leigekontrakten i Promenaden 3. etg i sin 
heilskap, og relokalisere avdeling til kommunalt eigde bygg der det er ledige lokale. 
5. Kommunestyret ber om at kommunehuset på Manger vert tatt i bruk som kontorlokale snarast. 
 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i utval for næringsutvikling og drift og formannskapet. 
 
Saka skal avgjerast i kommunestyret. 
 
Bakgrunn 
 
I kommunestyresak 148/20 om godkjenning av temaplan for bygg og eigedom 2021-2022 ba kommunestyret 
administrasjonen om følgjande:  
 

«(…)vurdera totalmengda av kommunalt eigd bygningsmasse og eigedom opp mot trong og formål, og 
om det er noko som kan avhendast. Kommunestyret bed om at dette kjem opp som ei eiga sak, inkludert 
formålsmessige og økonomiske konsekvensar.»  
 

Administrasjonen har no gjort ei vurdering som vert utgreidd i denne saka. 
 
 
Saksopplysninger: 
«Saksutgreiinga er delt opp i to ulike notat: Eit som gjeld kommunale bygg og eigedomar som kommunen eig 
og eit som gjeld leigde bygg og eigedomar. Desse ligg som vedlegg til saka.  

Administrasjonen ønskjer i denne saka både å vise kva moglegheiter kommunen har til å avhende bygg og 
eigedomar gjennom sal eller å seie opp leigekontrakter. Men også å skildre kva prosessar som må til. Ulike bygg 
og eigedomar har særskilte utfordringar som må løysast før kommunen kan avhenda dei. For ubebygde 
eigedomar er dette mindre komplisert, men i bygg som i dag har brukarar vil ein også måtte vurdere 
omlokalisering og flytteprosessar. Andre stader er det klausuler knytt til bruk av eigedom og uavklarte 
eigedomsforhold. I første omgang vil det vere viktig å få avklart kva avhendingsprosessar administrasjonen skal 
jobbe vidare med. 

 
Vedlegg i saken: 
02.06.2021 Kommunale bygg og eigedomar 1565764 
02.06.2021 Leigde bygg, lokalar og eigedom 1565765 
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027/21 Eldreråd 07.06.2021 
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035/21 Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.06.2021 
086/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Rullering - Anleggsstrategi for Alver kommune - 2020-2024 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommunestyre godkjenner rulleringa av Anleggsstrategien for 2020-2024, slik den ligg føre i saka. 

 
Eldreråd 07.06.2021: 
 
Handsaming: 
Eldrerådet har ingen merknader i saka. 
 
Samrøystes. 
 
ER- 027/21 Vedtak: 
Eldrerådet har ingen merknader i saka. 
 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 07.06.2021: 
 
Handsaming: 
Ingen merknader, samrøystes 
 
RMNF- 026/21 Vedtak: 
Ingen merknader. 

 
Ungdomsråd 07.06.2021: 
 
Handsaming: 
 
 
UR- 028/21 Vedtak: 
Alver ungdomsråd støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak  
 
Samrøystes 
 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 



OKK- 035/21 Vedtak: 
Innstilling i OKK - 08.06.2021: 
Alver kommunestyre godkjenner rulleringa av Anleggsstrategien for 2020-2024, slik den ligg føre i saka. 
 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i ungdomsråd, eldreråd, råd for menneske med nedsett funksjonsevne. 
Saka skal til innstilling i utval for oppvekst, kunnskap og kultur. 
Saka skal avgjerast i kommunestyret. 
 
Bakgrunn 
Alver kommunestyre godkjente i KS-045/19 Anleggsstrategi for Alver 2020-2024. Anleggsstrategien er 
utarbeidd som del av bygginga av nye Alver kommune. Arbeidet har vore organisert som eit fagprosjekt med 
administrativ styring, og er ei samordning og vidareføring av idrettsplanane for dei tre gamle kommunane. 
Strategien gjeld fram til ny kommunedelplan for feltet er ferdig handsama. 
 
Saksopplysningar 
Rulleringa er ei oppdatering etter faktisk tilhøve gjeldande anleggsutviklinga og forventa spelemiddelsøknadar 
fram til 2024. Tiltaka i handlingsplanen er forankra i dei gamle idrettsplanane i dei tre tidlegare kommunane, 
samt mindre oppdateringar i arbeidet med anleggsstrategien. Gjennomførte tiltak, som har fått utbetalt 
spelemidlar, er teke ut av handlingsplanen.  
 
Uttale kulturrådet (utdrag) 
Styret i Alver kulturråd støtter opp om administrasjonen sitt forslag på anleggsstrategi. Styret gjer merksam på 
at strategien er ein oversikt over fleire års innspel, planar og ferdigstilte anlegg som Alver kulturråd ikkje har 
vore prosessinvolvert i. Styret har difor ikkje diskusjonsgrunnlag å byggje innspel på. Alver kulturråd vil 
kommentere at ein så stor og omfattande strategi må gjerast kjent i eit mykje breiare fora enn i idrettsmiljøet. 
Styret i Alver kulturråd stiller seg til rådvelde og er takknemleg for å kunne bidra.  

 
Uttale idrettsrådet 
Det vert synt til vedlagte oversyn over: 

· Ordinære anlegg og friluftsanlegg 
· Nærmiljøanlegg 

Fristen for innspel frå lag/organisasjonar er sett til 26.mai. 
Rulleringa er ei oppdatering av eksisterande faktiske tilhøve når det gjeld anleggsutvikling og forventa søknader 
om spelemidlar fram til 2024. Anlegg som er forventa å få tildelt midlar i 2021 er og med på lista, men desse 
vert tatt ut når melding om kven som har fått midlar vert tilgjengeleg (juni månad) Anlegga er vidare prioritert 
etter kor langt dei er komne i prosessen. I samsvar med retningslinjene for prioritering er private anlegg i 
hovudsak prioriterte før kommunale anlegg 
Alver idrettsråd vil merka fylgjande: 

· Idrettsrådet har ikkje merknader til prioriteringa så langt 
· Dersom det kjem innspel om nye anlegg eller endringa for anlegg som er med på lista, vert desse å føra 

opp/rettast på endeleg liste 
· Idrettsrådet er nøgd med at rehabilitering av kunstgrasbanene i Knarvik og på Ostereidet er komme med, 

og at arbeidet vert utført så snart det er praktisk mogeleg 

 
Rullering - Anleggsstrategi for Alver kommune - 2020-2024 
      
Ordinære anlegg og friluftslivsanlegg 

Pri
. 

Anlegg Stad Tiltaks-havar Søknads-
sum 

1. 
søknads
-år 

Merknad 

1 Driving range, 
oppgradering, takoverbygg 
med øvingsområde 

Meland 
Golf og 
Naturpark

Meland golf 700 000 2019 Ferdigstilt,  



, Fløksand 
2 Garderobebygg Austmark

a 
Radøy Idrettslag 1 827 000 2019 Ferdigstilt,  

3 200 meter riflebane med 
støydempa standplassbygg 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag 765 000 2019 Under 
bygging,  

4 15 meter miniatyrbane Seim Seim skyttarlag 1 800 000 2019 Under 
bygging,  

5 Knarvik Arena – 
fleirbrukshall 

Knarvik Alver kommune 12 400 
000 

2018 Ferdigstilt/d
el-utbetalt 
(4 776 000) 

6 Kunstgrasbane III, med 
halloverbygg, garderobar + 
lager 

Fossemyr
a 
Idrettspar
k, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 5 000 000
+ 
1 000 000  

2020 Ferdigstilt 

7 Rehabilitering av grasbane Hordabø Hordabø IL 135 000 2020 Ferdigstilt 
8 Hus for drift og materiell Hordabø Hordabø IL 848 000 2020 Ferdigstilt 
9 Kunstgrasbane I, 

rehabilitering og lysanlegg 
Fossemyr
a 
Idrettspar
k, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 2 360 000 2020 Ferdigstilt  

10 Lyssett turveg Manger Alver kommune 1 700 000 2020 Ferdigstilt 
11 Standplass Lindås Lindås skyttarlag           1 053 000 2021 Under 

bygging 
12 Kunstgrasbane 9’ar Leirdalen Nordre Holsnøy 

IL 
669 000 2021 Ferdigstilt 

13 Turpadling brygge Vikebø Alver kommune 60 000 2020 Ferdigstilt 
14 Basishall/turn Alversund Alver kommune 4 000 000 2020 Under 

bygging 
15 Fleirbrukshall Alversund Alver kommune 10 500 

000 
2020 Under 

bygging 
16 Klubbhus Stokke-

dalen 
Radøy skyttarlag 1 705 000 2020 Planlegging 

17 Rehabilitering basseng og 
bygningsmasse 

Radøy-
hallen 

Alver kommune 283 000 2020 Ferdigstilt 

18 Buldreanlegg Knarvik 
Arena 

Alver kommune 300 000 2020 Ferdigstilt 

19 Aktivitetssal Sagstad 
skule 

Alver kommune 1 049 000 2020 Ferdigstilt 

20 Orienteringskart Baståsen 
sør 

Gular 
orientering 

160 000 2021 Planlegging 

21 Klubbhus Lindås Lindås skyttarlag  2022-
2024 

Planlegging 

22 Garderobar/klubb-hus Grønålen, 
Manger 

Radøy fotball-
klubb 

 2022-
2024 

Planlegging 

23 Dagsturhytte  Eldsfjellet Alver kommune 390 000 2021 Ferdigstilt 
24 Dagsturhytte  Byngja Alver kommune 390 000 2021 Ferdigstilt 
25 Dagsturhytte  Varde-

fjellet 
Alver kommune 390 000 2021 Ferdigstilt 

26 Rehabilitering 
kunstgrasbane II – 11’ar 

Fossemyr
a, 
Frekhaug 

IL Kvernbit  2022 Planlegging 

27 Trimrom Knarvik 
stadion 

FIL AKS-77  2022 Ferdigstilt 

28 Orienteringskart Erstad- IL Alvidra  2022 Påbegynt 



fjellet 
29 Rehabilitering 

kunstgrasbane 11’ar  
Knarvik 
stadion 

Alver kommune  2022 Planlegging 

30 Fleirbruksanlegg/hall Ostereide
t 

Alver kommune  2022-
24 

Planlegging 

31 Turløype  Byngja Alver kommune  2022 Planlegging 
32 Rehabilitering 

kunstgrasbane 11’ar 
Ostereide
t 

Alver kommune  2023 Planlegging 

33 Utvide utandørsanlegg – 
skytebane 

Kjevik-
dalen 

Seim skyttarlag  2023 Planlegging 

34 Lyssett turveg Fosse/ 
Langeland 

Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

35 Tursti, tilrettelegging Solend Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

36 Turløype, merking Kvalvåg-
nes 

  2022 Planlegging 

37 Lyssett turløype Håøy BOF  2022-
2024 

Planlegging 

38 Sti Håøy BOF  2022-
2024 

Planlegging 

39 Dagsturhytte Håøy BOF  2022-
2024 

Planlegging 

40 Gapahuk Håøy BOF  2022-
2024 

Planlegging 

41 Turpadleanlegg Håøy BOF  2022-
2024 

Planlegging 

42 Andre friluftsanlegg Samordna Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

43 Sti  Eldsfjellet Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Fleirbruksanlegg Kvernhus-
vika 

Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Fleirbruksanlegg Litlevågen Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Turkart/kort padling Lindås Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Turkart/kort padling Hestdal Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Merking Leirvik Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Sjøsportanlegg Flatøy Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Skytebane innandørs Espetveit Meland 
skyttarlag 

 2022-
2024           

Planlegging 

 Turkart/aktivitetskart Frekhaug Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Fleirbrukshall/basishall Fossemyr
a Idretts-
anlegg, 
Frekhaug 

IL 
Kvernbit/Meland 
aktiv 

 2022-
2024 

Planlegging 

 Fleirbrukshall/basishall Frekhaug Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Symjebasseng Frekhaug Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Permanent feltpistolanlegg Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag  2022-
2024 

Planlegging 



 Klubbhus Hordabø Hordabø IL  2022-
2024 

Planlegging 

 Symje/badeanlegg Knarvik Alver kommune  2022-
2024 

Planlegging 

 Sandvolleyballbaner Fossemyr
a, 
Frekhaug 

IL Kvernbit  2022-
2024 

Planlegging 

 Kampsportanlegg/ 
lokale 

Knarvik   Langtid
s-plan 

 

 Mini skatepark Grønålen, 
Manger 

Manger IL  Langtid
s-plan 

 

 Utvikling Radøyhallen Manger Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Kunstgrasbane II Leirdalen Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Løpebane utviding Leirdalen Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Lyssett turveg Vikebø/ 
Skintveit 

Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Klatrehall Hordabø-
hallen 

Hordabø  Langtid
s-plan 

 

 Friidrettsanlegg Hordabø Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Minianlegg for friidrett Grønålen Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Klatrevegg Radøy-
hallen 

Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Lager knytt til fotballbane Skogen 
Sletta 

Radøy fotball-
klubb 

 Langtid
s-plan 

 

 50 meter miniatyrbane 
med støydempa 
standplassbygg 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag  Langtid
s-plan 

 

 50 meter miniatyr 
viltmålbane 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag  Langtid
s-plan 

 

 Leirduebane jegertrap med 
støydempa standplass 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag  Langtid
s-plan 

 

 Kompakt sportingbane for 
leirduemed overbygd 
standplass 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag  Langtid
s-plan 

 

 Permanent løype for 
jaktfeltskyting med 
fleksible standplassar 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag  Langtid
s-plan 

 

 Viltmål/elgbane med 
støydempa standplassar 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag  Langtid
s-plan 

 

 Utvikle anlegg Meland 
golf, 
Fløksand 

Meland 
golfklubb 

 Langtid
s-plan 

 

 Orienteringskart/nærmiljøk
art 

Skular i 
Alver 

  Langtid
s-plan 

 

 Lyssett turveg Lindås Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Turpadleanlegg Lindås Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Lyssett turveg Seim Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Lyssett turveg Alversund Alver kommune  Langtid  



s-plan 
 Lyssett turveg Ostereide

t 
Alver kommune  Langtid

s-plan 
 

 Sti/løype Prest-
holmen, 
Manger 

Alver 
kommune/Mang
er IL 

 Langtid
s-plan 

 

 Symjebasseng  Alversund Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Utviding løpebane Knarvik Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Idrettshus Knarvik Knarvik Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Kunstgrasbane III  Knarvik Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Kunstgrasbane  Alversund Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Kasteanlegg Knarvik Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Rehabilitering kunstgras 
7’ar 

Knarvik Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 Kunstisanlegg/bane Knarvik Alver kommune  Langtid
s-plan 

 

 
Nærmiljøanlegg 

Pri. Anlegg Stad Tiltaks-
havar 

Søknads-
sum 

1.søknads-år Merknad 

1 Utandørs 
basketbane 

Alversund 
skule 

Alver 
kommune 

266 000 2020 Under 
bygging 

2 BMX-bane Alversund 
skule 

Alver 
kommune 

300 000 2020 Under 
bygging 

3 Bordtennisbord Alversund 
skule 

Alver 
kommune 

45 000 2020 Under 
bygging 

4 Rehabilitering 
ballbinge 

Sæbø skule Alver 
kommune 

110 000 2020 Ferdigstilt 

5 Aktivitets-
område 

Austebygd 
skule 

Alver 
kommune 

300 000 2020 Ferdigstilt 

6 Fleiraktivitets-
område 

Eikanger skule Alver 
kommune 

247 000 2020 Ferdigstilt 

7 Hinderløype Leiknes skule Alver 
kommune 

300 000 2020 Ferdigstilt 

8 Sykkelbane Leiknes skule Alver 
kommune 

300 000 2020 Ferdigstilt 

9 Minibane 
kunstgras og lys 

Grønålen Manger IL 459 000 2021 Ferdigstilt, 
to tiltak slått 
saman 

10 Pumptrack Grønålen Manger IL 251 000 2021 Ferdigstilt 
11 Buldrestein Grønålen Manger IL 166 000 2021 Ferdigstilt 
12 Utandørs 

treningsapparat 
Grønålen Manger IL 75 000 2021 Ferdigstilt 

13 Parkouranlegg Grønålen Alver 
kommune 

171 000 2021 Ferdigstilt 

14 Baderampe Nesvatnet Alver 
kommune 

53 000 2021 Ferdigstilt 

15 Aktivitetspark Manger skule Alver 
kommune 

280 000 2021 Ferdigstilt 

16 Aktivitetspark Sæbø skule Alver 300 000 2021 Ferdigstilt 



kommune 
17 Turløype Varnappen   2022 Planlegging 
18 Ballbinge Mjåtveitmarka Mjåtveit-

marka 
velforeining 

 2022 Planlegging 

19 Ballbinge 
rehabilitering  

Hella Hella 
velforeining 

 2022-2024 Planlegging 

20 Ballbinge 
rehabilitering 

Heiane Heiane 
velforeining 

 2022-2024 Planlegging 

21 Ballbinge Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

 2022-2024 Planlegging 

22 Padeltennis-bane Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

 2022-2024 Planlegging 

23 Lysanlegg Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

 2022-2024 Planlegging 

24 Pump-track Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

 2022-2024 Planlegging 

25 Buldrestein Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

 2022-2024 Planlegging 

26 Ballbinge Toska   2022-2024 Planlegging 
27 BMX-bane Hordabø   2022-2024 Planlegging 
28 Ballbane 

rehabilitering 
Kvamsvågen   2022-2024 Planlegging 

29 Ballbinge Hindenes   2022-2024 Planlegging 
30 Friluftsanlegg Samordna Alver 

kommune 
 2022-2024 Planlegging 

31 Aktivitetsanlegg 
nærsentra 

Samordna Alver 
kommune 

 2022-2024 Planlegging 

32 Uteområde skule 
og nærmiljø 

Samordna Alver 
kommune 

 2022-2024 Planlegging 

33 Aktivitets-
området 

Knarvik 
ungdomsskule 

Alver 
kommune 

 2022-2024 Planlegging 

 Aktivitetspark Knarvik   Langtidsplan  
 Aktivitetsflate Fossemyra, 

Frekhaug 
IL Kvernbit  Langtidsplan  

 Nærmiljøanlegg 
ulike 

Hope   Langtidsplan  

 Trekanten 
sykkelløype 

Lindås   Langtidsplan  

 Vassuttak Lindås   Langtidsplan  
 Klatreanlegg Ryland   Langtidsplan  
 Ballbaner 

rehabilitering 
Samordna   Langtidsplan  

 Frisbeegolf Manger   Langtidsplan  
 
Tildelte spelemidlar til anlegg for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020 for Alver kommune 
 
Ordinære anlegg 2020 

Søkjar Søknad Tildelt 
Nordhordland pistolklubb Skytebane Stokkedalen, Pistol 

feltanlegg 
690 000 

Alver kommune Radøyhallen fleirbrukshall, 
rehabilitering 

1 308 000 

Alver kommune Nesvatnet nærmiljøanlegg, 
toalett 

149 000 

Alver kommune Nordhordlandshallen, 600 000 



fotballhall 
Alver kommune  Knarvik Arena, klatrehall 3 000 000 
Alver kommune Nordhordlandshallen, delanlegg 

friidrett 
276 000 

Alver kommune Knarvik Arena 2 000 000 + 2 776 000 (ekstra 
tildeling desember 2020) 

  10 799 000 
 
Nærmiljøanlegg 2020 

Søkjar Søknad Tildelt 
Alver kommune Knarvik barneskule, streetbasket 289 000 
Alver kommune Knarvik barneskule, skating og 

sykling 
300 000 

Alver kommune Knarvik barneskule, lysanlegg 
skate- og sykkelområde 

53 000 

Alver kommune Knarvik barneskule, lysanlegg 
nærmiljø vestside 

300 000 

Alver kommune Frekhaug torg, aktivitetsområde 300 000 
Alver kommune Meieriparken 266 000 
Alver kommune Sagstad skule, 

parkour/klatring/trimpark 
89 000 

Alver kommune Sagstad skule, fleirbruksanlegg 241 000 
Alver kommune Alversund, minibane multisport 300 000 
Alver kommune Alversund skule, tursti 600 000 
  2 738 000 

 
 
Oppsummering innspel rullering av anleggsstrategi 2020-2024 

Frå  Innspel Kommentar 
Meland golfklubb Utvikle bana vidare, nytt 

klubbhus, kortholsbane, 
minigolfanlegg.  
 

Lagt inn i lista over ordinære 
anlegg etter innspel.  

Hordaland orienteringskrets Behov for orienteringskart i 
nærleiken av skular i Alver samt 
oppdatering/revidering av o-
kart.  
 

Lagt inn i lista over ønskte 
ordinære anlegg under 
langtidsplan.  

IL Kvernbit 1) Rehabilitering kunstgrasbane 
II 
2) Fleirbrukshall/basishall 
3) Sandvolleyballbaner 
4) Nærmiljøanlegg/ 
aktivitetsflate 
5) Sjøsportsenter 
 

1) Lagt inn i lista over ordinære 
anlegg etter innspel.  
2) Ligg allereie i lista over ønskte 
ordinære anlegg i langtidsplan. 
3) Lagt til i lista etter innspel.  
4) Endra status i plan etter 
innspel.  
5) Ligg allereie i lista over ønskte 
ordinære anlegg i langtidsplan – 
sjøsportanlegg, Flatøy. 
 

Lindås revmatikarlag Ønskje om realisering av 
bygging av symjeanlegg med 
terapibasseng i Knarvik. 

Basseng i Knarvik ligg allereie 
inne i lista over ønskte anlegg 
for anleggsstrategiperioden. 
  

Nordhordland Skeiseklubb Kunstisanlegg/bane i Knarvik Lagt inn i lista over ønskte 
ordinære anlegg under 
langtidsplan. Erstattar tidlegare 
post «ishall» etter innspel.  



 
Nordhordland karateklubb Ønskje om 

kampsportanlegg/lokale i 
Knarvik. Vedlegg frå idrettsrådet 
v/ nestleiar er også lagt ved.  

Lagt inn i lista over ønskte 
ordinære anlegg under 
langtidsplan. Det er også 
tidlegare informert om at dette 
vil vere naturleg å ta opp i 
arbeidet med ny idrettsplan. 
 

Seim skyttarlag Utvida utandørsanlegg.  Lagt inn i lista over planlagde 
ordinære anlegg etter innspel. 
 

Manger IL 1) Mini skatepark 
2) Utvikling av Radøyhallen 
3) Utviding av løype med sti på 
Prestholmen 

1) Lagt inn i lista under ordinære 
anlegg. Mogleg det hamnar 
under nærmiljøanlegg etter 
planlegging.  
2) Lagt inn i lista under ønskte 
tiltak for ordinære anlegg under 
langtidsplan. 
3) Lagt inn i lista under ønskte 
tiltak for ordinære anlegg under 
langtidsplan. 
 

Nordhordland ballklubb 1) Ny kunstgras 11’ar bane i 
Knarvik 
2) Garderobeanlegg/ 
driftsbygg Knarvik stadion 

1) Ligg allereie i lista over ønskte 
ordinære anlegg - 
Kunstgrasbane III under 
langtidsplan. 
2) Ligg allereie i lista over ønskte 
ordinære anlegg – idrettshus 
Knarvik under langtidsplan. 
 

IL Alvidra Orienteringskart Erstadfjellet Lagt inn i lista over ordinære 
anlegg etter innspel.  

 
 
                     

Vedlegg: 
Meland golf 
innspill til 
rullering av 
anleggsplan for 
Alver 
kommune 
Uttale Alver 
kulturråd 
Rullering av 
Idrettsplan i 
Alver - innspill 
Innspel til 
rullering - 
Anleggsstrategi 
for Alver 
Innspel til 
rullering - 
Anleggsstrategi 
for Alver 
Bilag til 
Rullering 
Anleggsstrategi 
for Alver -



Kommentar fra 
Alver 
Idrettsråd 
25.03.2021 
Innspel til 
rullering av 
idrettsplan 
Alver 
Innspel til 
rullering - 
Anleggsstrategi 
for Alver 
Innspel til 
rullering - 
Anleggstrategi 
for Alver 
Innspel til 
rullering - 
Anleggsstrategi  
for Alver 
kommune 
Innspel til 
rullering - 
Anleggsstrategi 
for Alver 
Innspel til 
rullering - 
anleggstrategi 
for Alver 
Innspel til 
rullering - 
Anleggsstrategi 
for Alver 

 
    

 
  

                     

    
 

 
Vedlegg i saken: 
28.05.2021 Meland golf innspill til rullering av anleggsplan for Alver 

kommune 
1563713 

28.05.2021 Uttale Alver kulturråd 1563665 
27.05.2021 Rullering av Idrettsplan i Alver - innspill 1562769 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562433 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562312 
26.05.2021 Bilag til Rullering Anleggsstrategi for Alver -Kommentar 

fra Alver Idrettsråd 25.03.2021 
1562207 

26.05.2021 Innspel til rullering av idrettsplan Alver 1562200 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562186 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggstrategi for Alver 1562180 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi  for Alver kommune 1562175 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562174 
26.05.2021 Innspel til rullering - anleggstrategi for Alver 1562418 
28.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1563838 
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Miljøløftet - Handlingsprogram 2022 - 2025 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2022-2025 
 

 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 10 røyster, mot 3 (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og 
M.Færeø-uavh.) 
 
FO- 056/21 Vedtak: 
Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2022-2025 
 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
SAKSUTGREIING 
 
Saka gjeld 
Miljøløftet sitt framlegg til handlingsprogram omhandlar prioritering av prosjekt og prosessar som grunnlag for 
statleg og fylkeskommunal investering i den aktuelle tidsperioden. Prioriteringane har grunnlag i samla 
prosjektportfolio (vedlagt). 
 
Styringsgruppa i Miljøløftet handsama Handlingsprogram 2022-2025 i møte 23.4.2021.  Handlingsprogrammet 
vart oversendt partane for lokalpolitisk handsaming den 29.4.2021.  
 
Det er nødvendig med lokalpolitisk vedtak innan juni 2021, som grunnlag for handsaminga av statsbudsjettet 
for 2022.  
 
Bakgrunn 
Dei økonomiske rammene i handlingsprogrammet baserer seg på byvekstavtalen for Bergensområdet 2019-
2029. Handlingsprogrammet vil gjelde for heile avtaleområdet, som omfattar kommunane Bergen, Alver, 
Askøy, Bjørnafjorden og Øygarden. 
 
Handlingsprogrammet viser mellom anna  kva for investeringar som er forventa i dei kommande fire åra. 



Byvekstavtalen for 2019-2029 inneberer investeringar og støtte til drift for rundt 
16 mrd. kroner totalt, og omtrent en fjerdedel av dette er lagt inn i handlingsprogram 2022-2025.  
Rullering av handlingsprogrammet vil skje årleg, og vil bli fremma til politisk handsaming i kommunestyra. 
 
Denne saka gjeld den årlege prioriteringa av prosjekt som Alver kommune har lagt inn i Miljøløftet sitt 
handlingsprogram, no for perioden 2022 –2025, og til dei tilhøyrande belønningsmidlane for 2019, 2020 og 
2021. 
 
Frå administrasjonen vart Formannskapet i styringsgruppemøte orientert den 4. februar 2021 om 
administrasjonen sitt framlegg til innspel i høve den årelege rulleringa av handlingsprogrammet, for perioden 
2022 – 2025.  
 
Alver kommunestyre handsama innspela i sak 36/21:  
 
«Miljøløftet - prioritering av prosjekt til handlingsprogram 2022 – 2025 og lokale belønningsmidlar.» 
 
Kommunestyret sitt vedtak her er innbakt i framlegget til Handlingsprogram 2022 - 2025. 
Styringsgruppa i Miljøløftet handsama og tilrådde Handlingsprogram 2022-2025 i møte 23.4.2021.   
Handlingsprogrammet vart oversendt partane for lokalpolitisk handsaming den 29.4.2021.  
 
Etter  politisk handsaming i Alver og hjå dei andre partane, vert handlingsprogrammet oversendt for 
handsaming i statsbudsjettet for 2022. 
 
Alver kommune sine innspel_ 
  
I Prosjektportfolio 2021 (vedlegg) vinn ein omtale av dei innspelte tiltaka i Alver frå side 160 og utover til side 
176, inkludert påført status i Handlingsprogrammet (HP): 
 

· Fv5308 Utbetring av Sagstadvegen i tidl. Meland kommune.  

Dette prosjektet er prioritert med finansiering i HP 2022-2025. 
 

· Fv5476 Kvamsbrekko i Alver kommune (tidl. Lindås) 

Dette prosjektet er prioritert med finansiering i HP 2022-2025. 
 

· Kv1023, Kv1056 Regionsenteret Knarvik. Kulvert under vegområde, G/S-veg, fortau og turvegar. 

Dette prosjektet er prioritert med finansiering i HP 2022-2025. 
 

· N/A Regionsenteret Knarvik. Gangveg mellom Helsehuset og Såtabu-området. 

Dette prosjektet er prioritert med finansiering i HP 2022-2025. 
 

· N/A Alver kommune, belønningsmidlar til strategiplan, prosjekt utgreiinger, sykkelpakke og mindre 
fysiske trafikksikringstiltak 

Dette prosjektet er prioritert med belønningsmidlar i 2021. 
 

Vurdering 
Handlingsprogram 2022-2025 er handsama og tilrådd frå styringsgruppa for Miljøløftet og vert lagt fram for 
lokalpolitisk handsaming.  
 
 
 

 
Vedlegg i saken: 



31.05.2021 Miljøløftet Handlingsprogram 2022-2025_til lokalpolitisk 
behandling 

1564305 

03.06.2021 miljoloftet-prosjektportfolio-2021---til-lokalpolitisk-
behandling 

1564306 
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Saksframlegg 

  
 
 
Saksnr.  Utval Møtedato 
053/21 Utval for næringutvikling og drift 09.06.2021 
067/21 Alver formannskap 10.06.2021 
088/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Operasjonalisering av grøn konkurransekraft i Nordhordland – søknad om støtte 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka blir lagt fram til politisk drøfting og avgjerd 

 
Utval for næringutvikling og drift 09.06.2021: 
 
Handsaming: 
Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til vedtak: 
Utval for næringsutvikling og drift vil be formannskapet om å løfta opp saka og gjera følgjande vedtak som 
innstilling til kommunestyret: 
 
Kommunestyret løyver kr 175 000 som ei ekstraløyving til Nordhordland Næringslag, for at dei skal arbeida 
målretta med “02.Kraftforsyning”, “03.Lokale utdanningsprogram”, og “05.Realisere anbefalinger i 
scenarioanalysen” i kostnadsplanen i dokumentet “OPERASJONALISERING GRØNN KONKURRANSEKRAFT I 
NORDHORDLAND – SØKNAD OM STØTTE”. Næringslaget skal rapportera til Utval for næringsutvikling og drift, 
og til adminstrasjonen jamnleg. 
 
Kostnaden vert å dekkja frå disposisjonsfondet. 
 
Stian Lavik sitt framlegg vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg. 
Lavik sitt framlegg fekk 7 røyster og vart samrøystes vedteke. 
 
ND- 053/21 Vedtak: 
Utval for næringsutvikling og drift vil be formannskapet om å løfta opp saka og gjera følgjande vedtak som 
innstilling til kommunestyret: 
 
Kommunestyret løyver kr 175 000 som ei ekstraløyving til Nordhordland Næringslag, for at dei skal arbeida 
målretta med “02.Kraftforsyning”, “03.Lokale utdanningsprogram”, og “05.Realisere anbefalinger i 
scenarioanalysen” i kostnadsplanen i dokumentet “OPERASJONALISERING GRØNN KONKURRANSEKRAFT I 
NORDHORDLAND – SØKNAD OM STØTTE”. Næringslaget skal rapportera til Utval for næringsutvikling og drift, 
og til adminstrasjonen jamnleg. 
 
Kostnaden vert å dekkja frå disposisjonsfondet. 
 
Alver formannskap 10.06.2021: 
 
Handsaming: 
Uttale frå utval for næringsutvikling og drift vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 067/21 Vedtak: 



Kommunestyret løyver kr 175 000 som ei ekstraløyving til Nordhordland Næringslag, for at dei skal arbeida 
målretta med “02.Kraftforsyning”, “03.Lokale utdanningsprogram”, og “05.Realisere anbefalinger i 
scenarioanalysen” i kostnadsplanen i dokumentet “OPERASJONALISERING GRØNN KONKURRANSEKRAFT I 
NORDHORDLAND – SØKNAD OM STØTTE”. Næringslaget skal rapportera til Utval for næringsutvikling og drift, 
og til adminstrasjonen jamnleg. 
 
Kostnaden vert å dekkja frå disposisjonsfondet. 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til avgjerd i utval for næringsutvikling og drift 9. juni. 
 
Kva saka gjeld: 

Nordhordland næringslag har sendt ein søknad direkte til utval for næringsutvikling og drift for å finansiere 
vidare oppfølging av prosjektet grøn konkurransekraft og andre sentrale prosjekt og analysar. Det blir søkt om 
kr 233.000 frå Alver kommune.  

 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn:  

Nordhordland næringslag (NONL) har vore sentral i arbeidet med Greenspot Mongstad (GSM), grøn 
konkurransekraft (GKK) og kraftsystemvurdering i Nordhordland. Alle desse prosjekta har identifisert 
moglegheiter for grøn industrirealisering. Nordhordland næringslag sendt ein søknad om støtte til eit nytt 
prosjekt for å kunne realisere og operasjonalisere fleire av desse moglegheitene. Ein viktig del av det vidare 
arbeidet er mellom anna å sikre framtidig kraftleveransar til industrirealiseringa.  

Søknaden er sendt direkte til utval for næringsutvikling og drift, bakgrunnen for dette er at prosjektet har ei 
stor strategisk betydning for regionen og kommunen. Men det er også søkt om støtte frå næringsfondet via 
ordinær tildeling med frist 1. mai. Det blir søkt om støtte til eit 2-årig prosjekt med eit totalramme på kr 1,4 
mill. Det blir søkt om kr 233.000 frå Alver kommune, i tillegg har prosjektet søkt om tilsvarande beløp frå 
Vestland fylkeskommune.  
 
Prosjektet har følgjande mål: 

1. Vedlikehalde og betene førespurnader på etablerte digitale plattformar 
(www.mongstadindustrialpark.no) 

2. Vedlikehalde og tilpasse etablerte samarbeidsplattformar i GSM med representantar frå næring, FoU-I 
og fylke/kommune. 

3. Bidra til realisering av moglegheitssanalyse og forretningsplan for GSM herunder leie arbeidet med 
etablering av eige selskap (GSM AS). 

4. Fortsette og utvide samarbeidet med Fagskulen og Høgskulen på Vestlandet på lokale 
utdanningsprogram. 

5. Vere regional driver for å realisere anbefalingane i Vestlandsscenarioene 2020, samt 
Nordhordlandsscenarioane 2021. 

6. Bidra til realisering av potensialet for sirkulærøkonomi i næringslivet i Nordhordland, slik det er 
identifisert i GKK 

7. Intensivere arbeidet for å få Statnett til å forsere, forplikte og forsterke kraftforsyninga til 
industriområda i Fensfjordbassenget 

 

Vurdering: 
Prosjekta Greenspot Mongstad, grøn konkurransekraft og kraftsystemvurdering i Nordhordland har vore viktige 
for å identifisere nye industrielle moglegheiter i regionen. Og dei viser at regionen har eit stort potensiale og 
fortrinn i satsinga på grøn industriutvikling. Scenarioanalysen for Nordhordland er tydeleg på at regionen må 
jobbe saman for å realisere desse moglegheitene, då dette vil vere med på å vidareutvikle region og Alver som 
ein berekraftig og grøn industriregion. Ein viktig føresetnad for å realisere mange av moglegheitene er å sikre 

http://www.mongstadindustrialpark.no/


framtidige kraftleveransar til Nordhordland og jobbe målretta med forretningsutvikling.  

Prosjektet «operasjonalisering grøn konkurransekraft i Nordhordland» er ei viktig oppfølging av dei 
moglegheitene som er presentert i ulike utviklingsprosjekt og scenarioanalysar. Prosjektet skal mellom anna 
følgje opp arbeidet med kraftforsyning, utdanning og realisering av forretningsmoglegheiter. Prosjektet har 
stor verdi for den vidare utviklinga av kommune og region.  

Prosjektet har sendt ein søknad direkte til utval for næringsutvikling og drift med grunngjeving om at prosjektet 
har stor strategisk betydning. Rådmannen er samd i at dette er eit viktig prosjekt, og at Alver kommune bør 
støtte prosjektet økonomisk om ein finn rom for finansiering. Det er naturlig at eit slikt prosjekt blir støtta 
gjennom næringsfondet, men på grunn av storleik på beløp og avgrensa midlar på fondet kan det bli ei 
utfordring. Viss det er politisk ønskje om å nytte disposisjonsfond til å finansiere støtta, må saka vidare til 
formannskapet og kommunestyret. Avklaring på endeleg finansiering blir lagt fram til politisk drøfting.  

 
Vedlegg i saken: 
02.06.2021 Søknad operasjonalisering NU Alver 1565863 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
010/21 Valnemnda 09.06.2021 
089/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Søknad om fritak frå politiske verv 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Sandra Blommedal vert ikkje innvilga permisjon frå alle politiske verv. 

 
Valnemnda 09.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
VALN- 010/21 Vedtak: 
Sandra Blommedal vert ikkje innvilga permisjon frå alle politiske verv. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i valnemnda 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i valnemnda 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn 
Sandra Blommedal har i e-post, datert 5.4.21, søkt fritak frå alle politiske verv: 
 
Ved kommunevalget i september 2019 ble undertegnede valgt som 4.vara til kommunestyret i Alver kommune 
for listen " Folkeaksjonen nei til mer bompenger" ( FNB ). 
Jeg søker herved om fritak fra alle politiske verv ihht. valgresultatet. Begrunnelsen for dette er min 
familiesituasjon hvor vi begge to blir innkalt samtidig (Erlend Nævdal ). Dette gjør situasjonen svært vanskelig 
siden det som regel er vanskelig med barnepass. Jeg har derfor måttet takke nei svært mange ganger og føler 
for at dette ikke bli riktig. 
Med ønske om et positivt resultat på søknaden. 
Skulle noe være uklart, eller ved behov for supplerende opplysninger, vennligst ta kontakt med undertegnede. 
 
Med vennlig  hilsen 
Sandra Blommedal 
 
Vurdering 
Lova seier at en person kan søke seg friteke frå vervet, midlertidig eller for resten av valperioden. 
Kommunestyret skal leggje vekt på om grunnlaget for søknaden var kjent før den folkevalgte samtykka i å verte 
vald. Administrasjonen er ikkje kjend med at det er moment som gjer at dette argument kan gjerast gjeldande.  
 



I Forskrift om folkevalde sin rett til godtgjering og utgiftsdekking, Alver kommune, Vestland er det under 
bokstav B. vist at trong for naudsynt barnepass vert dekka. (Inntil kr 750,- per møte/dag for legetimerte krav).  
 
I rundskriv H-4/19 går det fram at kommunestyret KAN velje settemedlem ved fråver på meir enn tre månader. 
Rådmannen meinar det ikkje er naudsynt å velje settemedlem, av di det etter lova ikkje er grunnlag for fritak.  
 
Frå rundskriv om konstituerande møte (H-4/19): 
9.2 Val av settemedlem  
Føresegna i kommunelova § 7-10 andre ledd er ny i den nye lova, og gjev reglar om val av settemedlem. 
Dersom ein folkevald person i eit anna organ enn kommunestyret har eit mellombels fritak på meir enn tre 
månader, kan kommunestyret velje ein settemedlem i den perioden. For at kommunestyret kan velje 
settemedlem, må det altså vere gjeve eit fritak. Kommunestyret kan ikkje velje ein settemedlem sjølv om det er 
klart at personen ikkje vil komme på møte det neste halvåret, så lenge det ikkje er gjeve eit fritak. 
Kommunestyret må følgje rekkefølgja på lista over varamedlemer ved val av settemedlem. Dersom personen 
som har fått fritak også er medlem av kommunestyret, må det kallast inn ein varamedlem for vedkomande til 
kvart kommunestyremøte etter føresegna i § 7-10 første ledd. 
 
Kommuneloven: 
 § 7-9.Uttreden og fritak 

…………..Hvis en folkevalgt ikke kan ivareta vervet sitt uten at det fører til vesentlig ulempe for han eller henne, 
kan kommunestyret eller fylkestinget etter søknad frita den folkevalgte for vervet midlertidig eller for resten av 
valgperioden. Når søknaden vurderes, skal det legges vekt på om grunnlaget for søknaden var kjent på det 
tidspunktet da den folkevalgte samtykket i å bli valgt.  

En folkevalgt som har fått innvilget midlertidig fritak, har ikke rett til å tre inn igjen i vervet før fritaksperioden 
er over 

§ 7-10.Opprykk, nyvalg og suppleringsvalg 

…………Hvis en folkevalgt i andre organer enn kommunestyret og fylkestinget er innvilget fritak i minst tre 
måneder, kan kommunestyret eller fylkestinget selv velge et settemedlem for den perioden fritaket gjelder. Ved 
valg av et settemedlem skal rekkefølgen på listen for varamedlemmer følges. 

Forskrift om folkevalde sin rett til godtgjering og utgiftsdekking, Alver kommune, Vestland: 

§ 2.Rett til dekking av utgifter og økonomisk tap 

Den som har tillitsverv i Alver kommune, har rett på: 

  

 

b. Dekking av utgifter som følgje av vervet, også utgifter til naudsynt barnepass og andre omsorgsoppgåver 
man i samband med vervet ikkje sjølv kan utføre. 

 

  

Krav skal settast fram for kommunen så raskt som mogeleg og seinast innan 90 dagar etter at kravet oppstod. 
Krav skal dokumenterast. Krav etter første ledd bokstav b eller c som ikkje kan dokumenterast, dekkes berre 
dersom utgiftene eller tapet er sannsynleggjort på anna måte. 

 

Sandra Blommedal - Medlem UAVH, har fylgjande verv i Alver kommune: 
Varamedlem i: 

· Kommunestyret (3.vara) 



· Utval for areal, plan og miljø (4.vara for Uavh. (FNB)) 
· SU Marihøna Barnehage (vara for medlem Ståle Hopland) 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
011/21 Valnemnda 09.06.2021 
090/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Søknad om fritak frå politiske verv 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Malin Andvik innvilges fritak frå alle politiske verv til og med 31.08.2021.  

Det oppnemnast ikkje nytt medlem i perioden.    

 

 
Valnemnda 09.06.2021: 
 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
VALN- 011/21 Vedtak: 
Malin Andvik innvilges fritak frå alle politiske verv til og med 31.08.2021.  

Det oppnemnast ikkje nytt medlem i perioden.    

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i valnemnda 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn 
Malin Andvik har i e-post, datert 19.05.21, søkt fritak frå alle politiske verv frem til og med 31.08.21: 
 
Jeg søker i første runde permisjon frem til 31.8 ja, også vil da gjøre en ny vurdering. Har permisjon fra min jobb 
som lærer frem til 24.desember.  
 
Mvh Malin Andvik  
 
 
Vurdering 
Lova seier at en person kan søke seg friteke frå vervet, midlertidig eller for resten av valperioden, dersom 
dersom den folkevalde ikkje kan ivareta vervet utan vesentleg ulempe. Kommunestyret skal normalt leggje vekt 
på om grunnlaget for søknaden var kjent før den folkevalgte samtykka i å verte vald. Ved permisjon knytt til 
svangeskap er dette ikkje aktuelt. 
 
I dialog med Andvik er det avklart at hun ynskjer å kunne kome attende i september/vurdere ytterlegare 
permisjon. Permisjonen er derfor på under tre månader, og det skal difor ikkje veljast settemedlem.  



 
I permiosjonstida til Anvik, kaller ein inn etter lista over vararepresentantar.  
 
 
Frå rundskriv om konstituerande møte (H-4/19): 
  
9.2 Val av settemedlem  
Føresegna i kommunelova § 7-10 andre ledd er ny i den nye lova, og gjev reglar om val av settemedlem. 
Dersom ein folkevald person i eit anna organ enn kommunestyret har eit mellombels fritak på meir enn tre 
månader, kan kommunestyret velje ein settemedlem i den perioden. For at kommunestyret kan velje 
settemedlem, må det altså vere gjeve eit fritak. Kommunestyret kan ikkje velje ein settemedlem sjølv om det er 
klart at personen ikkje vil komme på møte det neste halvåret, så lenge det ikkje er gjeve eit fritak. 
Kommunestyret må følgje rekkefølgja på lista over varamedlemer ved val av settemedlem. Dersom personen 
som har fått fritak også er medlem av kommunestyret, må det kallast inn ein varamedlem for vedkomande til 
kvart kommunestyremøte etter føresegna i § 7-10 første ledd. 
 
Kommuneloven: 
 § 7-9.Uttreden og fritak 

…………..Hvis en folkevalgt ikke kan ivareta vervet sitt uten at det fører til vesentlig ulempe for han eller henne, 
kan kommunestyret eller fylkestinget etter søknad frita den folkevalgte for vervet midlertidig eller for resten av 
valgperioden. Når søknaden vurderes, skal det legges vekt på om grunnlaget for søknaden var kjent på det 
tidspunktet da den folkevalgte samtykket i å bli valgt.  

En folkevalgt som har fått innvilget midlertidig fritak, har ikke rett til å tre inn igjen i vervet før fritaksperioden 
er over 

§ 7-10.Opprykk, nyvalg og suppleringsvalg 

…………Hvis en folkevalgt i andre organer enn kommunestyret og fylkestinget er innvilget fritak i minst tre 
måneder, kan kommunestyret eller fylkestinget selv velge et settemedlem for den perioden fritaket gjelder. Ved 
valg av et settemedlem skal rekkefølgen på listen for varamedlemmer følges. 

 

Malin Andvik, - KRF, har fylgjande verv i Alver: 
Medlem: 

· Kommunestyret 
· Utvalsleiar utval for areal, plan og miljø 
· SU Kløvheim skule 

 
Varamedlem: 

· Formannskapet (1.vara KRF) 
· NGIR IKS representantskapet 

 
 
 

 
Vedlegg i saken: 
04.06.2021 Søknad 1565445 
04.06.2021 Dokumentasjon 1565443 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
091/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
TV-aksjonen 2021 - Oppretting av kommunekomite 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Ordørar Sara Sekkingstad – leiar 
Per Ole Ekker – frivilligsentralen i Knarvik 
Arthur Kleiveland – politisk sekretariat 
Tove Mette Fyllingen – politisk sekretariat 
 

 
Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn 
TV-aksjonen bed kommunane opprette kommunekomite 2021. 
 
TV-aksjonen NRK 2021 går til Plan international sitt arbeid for å bekjempe barneekteskap. 
 
Kommunekomiteen 2020: 
Leiar – ordførar 
Per Ole Ekker – frivilligsentralen Knarvik 
Anne Dale Austrheim – innbyggjarservice 
Arthur Kleiveland – politisk sekretariat 
 
Komiteen 2021 skal koma med framlegg til ei varig løysing for TV-aksjonen i Alver kommune. 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
092/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Melding/orientering til kommunestyret 24.06.2021 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Meldinga vert teke til orientering. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Meldingar/orienteringar: 

a. Heiltidskulturprosjektet, sjå vedlegg 
b. Kommuneplan, samfunnsdelen 
c. Naturpark/verneområde i Masfjordfjella, sjå vedlegg 
d. Årsmelding NGIR 2020, sjå vedlegg 
e. Protokoll representatskapet RNHI, sjå vedlegg 
f. Protokoll representanskap IKTNH, sjå vedlegg 
g. Protokoll representantskap IKAH, sjå vedlegg 
h. Protokoll representantskap Region Nordhordland, sjå vedlegg 

 

 

 

 
Vedlegg i saken: 
17.06.2021 Heiltidskultur kommunestyret 1576537 
16.06.2021 Protokoll 1-2021 Representantskap RNHI 28. mai 1575333 
16.06.2021 Protokoll SIGNERT representantskap 28052021 (L)(414982) 1575334 
16.06.2021 Signert protokoll frå representantskapsmøte IKAH 2021 1575335 
16.06.2021 1-2021 Protokoll Representantskapet Region 

Nordhordland IKS 28. mai 
1575340 

17.06.2021 Årsmelding 2020 NGIR 1573599 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
093/21 Alver kommunestyre 24.06.2021 

 
 
Spørsmål/interpellasjonar til kommunestyret 24.06.2021 
 

 
 
Bakgrunn 
 
Saksopplysninger: 
«Skriv her» 

 
Vedlegg i saken: 
07.06.2021 Interpellasjon KO 24.06.2021 1569312 
15.06.2021 Spørsmål frå Alver Høgre 1574149 
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